
The Black Vault
The Black Vault is the largest online Freedom of Information Act (FOIA)
document clearinghouse in the world.  The research efforts here are
responsible for the declassification of hundreds of thousands of pages

released by the U.S. Government & Military.

Discover the Truth at: http://www.theblackvault.com

This document is made available through the declassification efforts 
and research of John Greenewald, Jr., creator of: 

http://www.theblackvault.com


v9 1 

AGE CY: HSCA 
RECORD UMBER : 180-1 0128-10002 

JFK Assassination ystem 
Identification Fonn 

Agency lnfonnation 

RECORD SERlE : STEWART B. MCK INNEY'S BRI EFING MATERIALS. 

AGE CY FIL E UMBER : FOLDERJK {)... 

Document 1nfonnation 

ORIGINATOR: HSCA 
FROM: HSCA 

TO: MCKINNEY, STEWART B. 

TITLE: 

DATE: 00/00/0000 
PAGE : 144 

SUBJECTS: 

CIA, STAFF. 
FBI, STAFF. 
WITN ESSES. 
NEW ORLEA S, LOUISANA. 
USSS, STAFF. 
MEXICO CITY. 

DOCUME T TYPE: OTHER TEXTUAL. 
CLASS IFICATIO Unclassified 

RESTRICTIO S : IB 
CURRENT STATUS: Redact 

DATE OF LAST REVIEW: 02/01/2003 

OPE 'I 1G CRITERJA : 

COMME rT Box I. 

Date: 4/ 10/20 I 



AGENCY 
RECORD NUMBER 

RECORDS SERIES 

JFK ASSASSINATION SYSTEM 

IDENTIFICATION FORM 

AGENCY INFORMATION 

HSCA 
180-10128-10002 

STEWART B. MCKINNEY'S BRIEFING MATERIALS . 

AGENCY FILE NUMBER : FOLDER Y· .2.. 

ORIGINATOR 
FROM 

TO 

TITLE 

DATE 
PAGES 

SUBJECTS 
WITNESSES. 

HSCA 
HSCA 

DOCUMENT INFORMATION 

MCKINNEY, STEWART B. 

00/00/00 
144 

NEW ORLEANS, LOUISANA. 
MEXICO CITY. 
USSS, STAFF. 
FBI, STAFF. 
CIA, STAFF. 

DOCUMENT TYPE 
CLASSIFICATION 

RESTRICTIONS 
CURRENT STATUS 

DATE OF LAST REVIEW 

OPENING CRITERIA 

COMMENTS 
Box 1 . 

OTHER TEXTUAL. 
u 
REFERRED 
p 
08/20/93 

Date:08/21/93 
Page:1 

------------------------------------------------------------------------------
[R] - ITEM IS RESTRICTED 



NEW ORLEANS : BRIEF SUMMARY 

At t h is time , the Ne\o~ Orleans inve s tigation focuses on t he follmo~i ng 

a r eas : 
1. LHO ' s contacts with pro and ant i Castro Cuban groups 

2. LHO' s con t a cts and assoc i ations \-lith t h e FBI and CIA. 

3 . LHO ' s contac ts \vi th Sha,v , Ferrie a nd Garrison investiga tion. 

4 . Organized crime and assassination 

5. CIA funded para - milita ry groups involving anti-Castro Cubans . 
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ADRIAN THOP1AS ALBA 
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J ANES L. ALCOCK 

PAt:L ALKER 
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NEI~ ORLEM.:S 

Attorney - New Orleans , La. Visi ted by Oswald with 
reference to change in Marine Corps discharge status . 

Firmly believes Os\vald involved i n conspira cy . 
Knew Clay Bertrand 
Represented " swishers" 
Sa\v Os1vald on t1vo occasi ons accompanied by Mexicans and 

Cuban "gays" 
\-larren Commission t estimony Vol. II, pp. 325- 339 . 

Former Ferrie roommate (name and photo in 1966 or 1967 
Tulane U. soccer team composite) 

Operator of Crescent City Garage, 418 Magazine St ., 
Ne\v Orleans 

Next door to Reily Coffee Company 
Oswald read gun magazines her e . 
Saw LHO every day dur i ng June 1963 and ha l f of J ul y , 

"he never needed a shave ." 

Member of Garrison Grand Jury; all egedl y t old Fonzi of 
close Ferrie-Shaw- LHO link . 

Ne\v Orleans Assistant DA under Garr ison 

FBI, New Or l eans 
Negative results for 544 Camp ~- ~ FPCC and LHO. 

(not called as witness) 
Empl oyee of N. L. Queen, Room 338 , Trade Hart . 
929 Gravier Street, New Orleans 
Witness to LHO handbill distribution in front of 

Internat ional Trade Mart 

LHO Supe rviso r a t Reily Coffee Company . 
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July 1965 
Near l akef ront in I'XeH Orleans, s at·l Shmv give LHO roll of 

bills, saw LHO drop some "Cuba" leaflets . 

REVERDlD RAYMOND BORSHEARS Former Ferrie roommate 

EDWARD SCAK~ELL BUTLER Vice President of the Information Council of the Americas 

RONl\IE CAIRE 

CARLOS CRHIADER 

NICHOLAS CHETTA 

ALFRED CLAUDE 

JESSEE CORE III 

A. C. CROUCH 

NIGUEL N. CRUZ 

Netv Orleans , on panel fo r deba t e with LHO on 
"Conversa tion Ca re Blanc"; Aug . 1963 ; told Stuckey 
LHO Russ i an defector on afternoon of deba te. 

107 Camp Street 
Advertis ing man; connected with Anti-Castro groups; 
Claims LHO applied for job. 
Helped raise money for "Crusade" (Bringuier); Crusade 

t o Fr ee Cuba Committee organizer . 
Had pamphlets printed for " CRC" and "Cr usade" 

CPA, fund raiser ,.,ith CRC and Crusade t o Free Cuba 
Commi ttee . 

Friend of Arcacha 
En titled to s ign cher:ks for "CRC" and "CFCC" 

Coroner of New Orleans 
Reported "Fer rie" death a suic ide 

Actual l y hired LHO a t Reily Coffee Company 

Pub lic r elations director for the International Trade 
Mart in ~ew Orleans; campaign manager for Garrison . 

0\mer of Saturn Aviation Service , Lakefron t Ai rport , NevT 
Orleans . 

Ferr ie wo rked for him approximately three months 

Name on slip of paper in Paine garage with Bringuie r and 
Lt . Hm . Gaillot . ~tember D. R. E . ; arrested Hith Hernandez 

and Bringuier during scuffl e with LHO on Canal Street 



PRESTON M. DAVIS 

RICARDO DAVIS 

OSCAR \-1 . DESLATTE 

ELEANOR DURAND 

LT . PAUL mvtER 

IRVIN F. DYNO~D 

-4-

Investigator for Dean Adams Andret-Ts . 

Agent of \·ies tern Life Insurance Company , New Orleans. 
Friend of Ores t Pena . 
Helped r aise money for training camp of Chris tian 

Democr atic Movemen t (anti-Castro gr oup) . 
I n tervieHed by deBrueys ;had mahogany interes ts in Guatemala 
A/K/ A Ricard Davis 

1et.T Orleans member of the ~1DC Christian Democratic 
Hovement headed by Victor Paneque of Hiami and Valdes . 

Assistant Hanager , Truck Sal es, Bolton Ford Company, 
1483 Nor th Clai borne Av~nue , New Orleans . 

Two men January 20 , 1961 , inquire as to purchase of ten 
t rucks for " Friends of a Democratic Cuba", 402 St . 
Charles Avenue , New Orleans , La. , with Joseph Moore . 
Moore said change name on bid form to Oswald. 

Nex t door dupl ex from Russo , Ba ton Rouge. 

New Or l eans P . D. , went tJi th 0 ' Sullivan to Ferrie plane , 
New Orleans Airport . 

Shaw defense Attorney 

RAKCIER BLAISE (RANNY) EHLINGER Appeared before Garrison Grand Jury 

EVERGREEN AD\'ERTISHG AGE. ·CY Nove l operated 

LT. ROBERT M. FREY 

J. D. ft.;CHS 
NRS . THELNA F . FISHER 

Weisberg claims CIA Front . 

New Orleans P . D. with Sgt . Austin 
Reported to Police dajor P . J . Trosclair re : FPCC and 

544 Camp (Nov. 27 , 1963) 

Nanagcr at \-'inn-Dixie 
Cashier at Winn-Dixie 
r c check cashed Sept . 25 (dispute exis ts as to LHO leaving 

New Orleans for Mexico City . Witnesses not interviewed by 
\.Jarrcn Commi ssion . Dat e check cashed may determine 



~~UEL GARCIA GONZALEZ 

~ffiS . JESSE J. GARNER 

!'lANUEL GIL 

WILLIM-1 GEORGE GAUDET 

G. \.fRAY GIL 

ED\~ARD A. HAGGARTY 

HELEN DIETRICH 

HARRY D. HOLt !ES 

LOUIS l\'0~ 

CELFO ~ffiCARIO HERNANDEZ 
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earliest possible time LHO could have le f t New 
Orlean'> for Nexico City . 

Seen in Cana l Street when LHO arrested during handbill 
incident with Bringu i e r. 

Poss ible association tvith Catholic Cuban Relief in 
New Orleans. 

Repor t e dl y seen behind billboar d in Dallas during motorcade . 
Russo t es tified be fore Shat.; that at par ty t-Tith LHO, 

Shatv, Ferrie , there tvere t wo La tin-looking men : 
1) "Nanuel" 2) Julien (see Julien Buznedo) . 

Member No Name Key Group . 

LHO Landlady on 4911 Magazine Street , New Orleans. 
Saw LHO in Septembe r 
"Altvays neatly dressed , and clean shaven . " 

Member of CkC; production manager of the Information 
Council of the Americas . 

States I rem mentions Gil as being member of Miami based 
"Novimien to In surrecional de Recuperacion Revol ucionaria" 

Bosch said to be head of MIRR 
See former Cuban Senator Rolando Masferrer "El Tigre" 
t-1IRR invasion chief. 

Ex-CIA oeprative; received Mexi can tourist visa ahead of 
LHO; saw Ruby buy painting from Borenstein 

Ferrie employer and attorney 

Attorney; presiding judge at Clay Shat-1 t ria l 

Court stenographer at Clay Shaw trial . 

Postal inspec t or, ~ew Orleans . 
Te$tified H 289-308; 525- 30: that Oct . 11 , 1963 

Oswald change of address New Orleans - Dallas . 

Garrison investigrttor 

Arrested with LHO and Bringuier during altercation on 
Cana t St . Hhen LHO passing out "pro" Castro leaflets 



JOSE JW\REZ 

DR . JACK KETY 

FRA1"K KLEIN 

N0~1AN S . KOHU1AN 

ALBERT V. LABICHE 

AL LANDRY 

FRED LEEMANS 

DAVID \L LE'-.'I S 

GEORGE HADDOCKS 

HANC{jSO 

DA~TE HARr\CHINl 
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Nrs . NcLaney claims she rented house to this individual. 
Allegedly munitions from Houma burgl ary stored here. 

Covington , La ., l ives near LaCombe , !>1andeville Road, 
training camp s ite for anti-Castro gr oups . 

Treated Ferrie - hai r l oss condi t ion. 
For mer patient and also air line pilot f or Eastern 

r eferred Ferr ie t o Kety 
Ke t y is s tepb r othe r of We i sberg 

Garrison assis tant 
Sear ched Ferrie Apartment, November 22, 1963 ? 

Assistant D.A., former newspaper report er t hat ba d 
wr itten story about Ferrie . 

Nartin con t acted Kohlman about "Farry," when he l earned 
of Gar r ison probe . 

For eman, Garr ison gr and jury. 

Introduced Russo to Ferrie 
For mer "boyfr iend" of Ferrie 

~vner of Turkish bath house . Claimed Garri son tr ied 
t o bribe him t o t estify tha t Shaw met LHO f r equently 
in bath house . (Actually wen t t o Gar rison and told 
h im Sha~., frequen tly i n his es t ablishment ~vith "Lat i n 
t ypes" . ) 

I 

Former employee of Guy Banister at 544 Camp Street 
along ~vith J ack Nartin 

State Dept . in charge of passpor t agency in Ne~v Orleans 

"Cafe" at 544 Camp , nex t to Banister office . 

Fellow employee of LHO at Reily Coffee Co. Friend of 
David Ferrie . Hired same day as LHO at Reily Coffee 
Co . 
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"K'U'WEL" 

DANTE NARACHINI 
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RussCI described t\vo "Latin" looking men at Ferrie 
apartment ~ith Shaw and LHO and Fe rrie . The other 
was "J ulien" . 

Could be Manuel Garcia Gonza l ez and Julien Buznedo . 
May be living in Denver . 

Early \vitness before Garr i son Grand Jury . / 

LT. (now Cap t .) FR~TCIS L. K.o\RTELLO 

LAYTO~ }1ARTENS 

J ACK S . MART IN 

MRS . JACK S . MARTIN 

BILL HARTIN 

PATRICK L. HARTOKS 

J UDGE TEO W. ~CCUNE 

CARLOS HARCELLO 

New Orl eans Police Department Intelligence Unit. 
Interviewed Osw~ld after Canal St . arrest . 

Ferrie r oommate 
Garrison charged him wi th perjury after tes timony 
concerning burglary of munitions bunker. 
Linked with Novel and Ar cacha Sni:h . 

Investiga tor for Banister 

\.Jife c-f J ack S . ~lartin . Knew Ferrie and "a number of 
an.:i- Cast r o Cubans ." 

Assis t ant D. A. in New Or l eans . 
Accompanied Weisbe r g for Pena interview. 
Fluent in Spanis h 

Allegedly arrested with Ferrie on November 26 , 1963 
a t Ferrie ' s apartment at behest of FBI and S . S. 

Judge of Jeffprson Parish , La . 
Found Ferric no t guilty on one of five charges of 

indecent behavior with a juvenile, February 28, 1962 

Leading organized crime figure . 
Ferrie wa s inves tioator for Marcello 

Assoc iate o( Eugene Hale Brading , AKA Jim Braden 



HIKE HCLANF:Y 

SANDRA MOFFET 

\-liLLIAN A. !O~TELEO~E 

JOSEPH NOORE 

SAM NIKE NHlNAN 

GORDON NOVEL 

J UDGE HALCOLM V . O' HARA 
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Cas ino operator in Ba tista ' s Cuba . 
, New Orlean: States Item alleges munitions f r om Houma 

burglary stored in cottage near Lake Pontchartr ain o~roed 
by William julius McLaney. 

Hike McLaney tvorked with anti-Castro Cubans and planned 
t o knock out oi l refineries in Cuba. Mrs. NcLaney 
stated the ir house had been loaned to a Cuba n exile 
"Jose Juarez. " 

Russo claims Noffett in attendance at mid-September 
1963 party at Ferrie ' s apa r t ment where ShaH, Ost.tald 
and Ferrie tve r e present. t-1offett denies having met 
Fer rie until 1965 , denies presence at this party . 

President of ~!ant e l eone Hotel in New Orlea ns . 
J oined the " Crusade t o Free Cuba Committee" and lo~as made 

Chairma n. "Crusade" was organized to r a ise funds fo r 
the CRC. 

According to Desla tte, Moor e and Oswa ld appeared at 
Bolton Ford on Jan uary 20, 1961 and attempted to buy 
pick- up t r ucks for Friends of Democratic Cuba . Whe n 
s hown a pho t ograph of LH O, Deslatte did not identify 
him as the man he saw with Moore in 19Sl . (!here i3 
no indication as to to~ho Hoare i s or how he can be 
contacted.) 

Owner of 544 Camp St . , Friend of Ferrie 

All egedly had r ole in Houma , La . munitions burglary. 
Friend of Ferr.i<> 
Fl ed to Ohio to avoid appearing before Gar rison Grand Jury 
Involved with anti- Cast r o movement 
Associa t e of Sergi o Ar cac ha Smith 

One of three judges ruling ~vi th Bernard J . Bagert to bind 
Clay Shaw over . Othe r j udRe was Mathe tv S. Branff. 



J UNIOR 0 I ROURKE 

FREDERICK S. O'SULLIVAN 

BETTY PARENT 

OREST PENA 

MRS. OREST PENA 

RUPERTO PENA 

"LEFTY" PETERSO~ 

ALVIN PRECHTER 

;EORGE PIAZZA, JR. 

~m . & MRS . ERIC RODGERS 
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NeH Or leans t axi-cab dr i ver with extensive contac t s in 
Latin quarter . 

FBI Regi s Kennedy reported O' Rourke state d Clay Bertr and 
unknmvn t o h i m. 

h'eisberg felt "unknown" t amper ed with and report 
originally read "Bertrand known" to him. 

Ne1v Orleans Vice Squad De t ective in 1964; former high 
school classma t e of LHO; in C.A.P. with LHO; knew 
Ferrie in C. A.P . and knew of Ferrie arres t a f ter 
assass ina tion. Examined Ferrie 's plane at Lakefront 
a irport . 

935 Dauphine Stree t 
Lived 4 blocks from Shaw 's 1313 Dauphine . 
Told Kennedy s he d i d not know Clay Ber trand; did knm-.r 

Clay Gould, l ocal sex deviate 

~mer Habana Bar on 117 Decatur; probable FBI informant; 
involved lvith many anti-Castro groups; member CRC. and 
knew Ferrie in CRC; knetv Sergia Arcacha Smith. 

Knew husband took flying lessons with Ferrie in "Cessna" 

(Ruperta Jeronimo Pena) 
Brother of Ores t and co- otvner of Habana Bar; 

allegedly sat• LHO and "Nexican" late one evening drunk 
in Habana ba r in September of 1963. 

FBI; interroga t ed LHO after arres t for passing ou t 
pro- Castr o leaf l e t s 

Additional guest a t Ferrie " party " with Shatv and LHO , 
according t o Russo . 

Personnel manage r a t Reily Coffee Co. 

Fr iend of Ferr i e ' s in C. l\ . P . ; former ass i stan t D. A. tvi th 
Garrison; represented Dante Ma rachini (early Garris on 
v7itness before Grant J ury); killed in plane crash. 

Li ved next door LHO 4905 Hagazine St.; saw LHO l eave Netv 
Orleans by bus carr ying two bags , l ate Sep t. 1963 . 



ORLA.t\ 00 PIEDRA 

STEVEK R. PLOTKIN 

CARLOS QUIROGA 

LUIS RA\'EL 

~~RGUERITE REALPEY-PLAZA 
VICTORIA REALPEY- PLAZA 

HARVE RECIVITCH 

\.JILLI~·! REm!fu~N 

t.;ILLIA.'! B. REILY 

LEOi\.\RD B. REI S:lAN 

- 10-

Bringuier associ a te ; former head of Federal Police in 
Cuba under Bat i s ta; told Brinquier that "'the Hexican 
delegate ' Charles ' \vas ok ." Could "ge t peopl e out of 
Cuba" ; men tioned i n Brinquier interview of June 
4, 1964, by FBI deBrueys & Callender. 

For mer Novel attorney ; als o r epresen ted Jack S . Martin 
(Ban i s ter priva t e detective), Ehrlinger and David Le\.ris . 

Member CRC, wi t h Sergia Arcacha Smi t h rented room P6 at 
544 Camp Street f or CRC from October 1961 t hrough 
February 1962. t'o t interviewed. 

One of nine members of "Crusade t o Free Cuba Comnittee" 
entit led t o sign checks for CFCC and CRC accor ding 
t o Gil and Ar esto Rodrigue z . 

Sis t er s shat.rn in Pizzo exhibit 0453-B as identified 
by Dean A. Andr ews . 

(Pizzo Exhibit #453-B i s photograph taken in New Orleans 
i n Andre\vs ' office (sic)) 

Partner in firm of Recivitch , Johnson , \~egmann and Houl edoux , 
defense a ttor neys fo r Clay Shaw. 

La . Governor John ~lc Keithen ' s chief counsel who denied 
Governor had ever i ssued ~ovel "brigadier genera l" 
card . 

0\-mer of t.Ji.lliam B. Reily Coffee Co . Empl oyee of LHO 
summer 1963 . 

Tul ane Univer sity - " Committee f or Peacefu l Alt ernatives" 
i nquired of Stuckey about t ranscript of OS\val d intervi etvs 
on \VOSU Radio . 
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\.JILLMD E. ROBERTSON Net" Orleans automobile distri butor ; chairman of and 
l a r ges t contr i bu t or to public fund se t up to finance 
Garrison inves t iga tion 

ARNESTO N. RODRI GUEZ , JR . One of nine men au t hor ized t o sign checks f or CRC and 
Crusade t o Fr ee Cuba Committee ; Spanish t eacher at 
Berlitz School. 

ARNESTO N. RODRIGUES , SR . Autho r ized t o sign checks f or CRC and Crusade ; knew 
Quiroga and Ar cacha ; (deceas e d) . 

GILBERTO EVARISTO RODRIGUEZ Bar tender a t Pena ' s Habana Bar ; s aw LHO and Nexican i n 
Sep t ember 1963 dr unk i n bar; asked Br i nguier t o ca ll 
FBI about " Two Nexicans" s een around Rabana af t er 

PERRY RAYNOND RUSSO 

SATU~~ AVIATION SERVI CE 

DR . HJALHAR- SCHACHT 

/ 

HAYOR \'ICTOR SCHIRO 

ESTATE OF CLAY SHAW 

LHO i nc iden t. 

Key wi t ness in Garrison inve s tiga t ion . 
All eged l y a ttended party in September 1963 at Ferrie ' s 

a pa r t men t , \vhere he overheard LHO, Shaw and Ferrie 
discuss pl ans to as sassinate J FK. 

Lakef ront Ai rpor t empl oyer of Fe rrie 

ShaH associ ate ; 
living i n Canada . 
Connect ions wi th CIA. 

Former mayor o f Net.J Orleans; i ntroduced to Quiroga and 
Arcacha hy Jack S. ,lar tin ; Schiro helped him i n 
obtai ning pernit for operat i ng fund rais ing organi za t i on 
for CRC and "Crusade" , et a l. 

Curren t ly suing Garrison ; Dymond may r epr esent estate -
Records of t he esta t e should be checked. 



SERGIA ARCACHA SHITH 

DAVID SYNDER 

- 1 2-

An t i - Castro group lead er , forma l ly head of ·eRe, " Crusade ' 1
, 

Second Na tiona l Front of Escambray ; Office in 544 Camp 
St ., dealings with Ferrie , Novel . Poss i bly involved 
i n burg l ary of muni t ions bunker in Houma , La . ~ in 1961. 

Repor t er \vith ~ew Orl eans St a t es Item (loca l net<~spaper) 
Ferrie kep t in con t act \-Ji th Synder f rom Feb . 17, 1967~ 
when n et.;rs of Garrison inves t iga t i on was r eleased unt i l 
Ferr ie ' s suicide . 

Nay be able to shmv CIA involvemen t of Gar ris on wit nesse s . 

EVA SPRI NGER Legal s ecre t ar y for Dean Andrews , doesn ' t r ecal l Oswal d 
vis i t£" , bl :t r emembers hos pita l cal l fro:n Andr e,vs on 
Nov . 22 , 1963 , di r ec ting her t o l ook for Oswald file; 
may r ecall office br eak- i n '"hen cer tain files were 
s t olen , r ecalls Andrews men tioni ng Ber t rand. 

WILLIAM K. STUCKEY Radio comment a t or a t ~~SU, New Or l eans (now living in 
N. Y. C. ) I n t erviet.;red LHO on t t-JO occas ions in Augus t 
of 1963 on "La t i n Lis t ening Pos t" and set up debate 
\Ji t h Bringui e r on "Conversa t ions Car t e Blanc" . 
Fami l i a r t,;rith most Cuban groups in New Orle ans a t t he 
time ; says "checked wi t h FBI on LHO, wa s tol d " they 
knm.;r a l l ahou t him . 1 1 

TAMBERELLA Attorney f or Ores t Pena \vho was quest ioned by Liebel er of 
\.Jarren Commi $si on . 

}~JOR PRESLEY J . TROSCLAI R New Orleans Police Department . Order ed Aus t i n and Frey 
t o check any l i nk o f LHO and 544 Camp Street as t his 
addr ess t,;ras on some leaf l e t s found among LHO personal 
papers ; received Austin and Frey repor t on November 27, 
1963 . Also rece ived r eport on Voebel and LHO associ ation 
with Ferrie in Civil Air Pat r ol . 

JOAQUI N VILLODAS One of nine authorized t o sign checks for CRC and Crusade 
to Fr ee Cuba Committee 



ED!.JARD \'OF.BEL 

CHARLED \vARD 

HUGH WARD 

EDUARD l.'EG~ANN 

JERRY lYEINER 

HILL1AN HALTER 

SAN ~lONI~ ZELDEN 

-13-

High school fr i end and f e llow Civil Air Patrol Cade t 
with LHO. 
Alleges LHO and cadre of C.A. P . cadets at Ferrie 
apartment for gradua tion party . 

Ass i stant D. A. with Garrison; participat ed in Clay Shaw 
trial. 

Deceased; former i nvestigator ~~th J ack S. Martin for 
Banister 

Former defense a ttorney for Shm-1 

Attorney , represented Nove l on Garrison unsuccessful 
extradic tion from Ohio . May knm-1 wha t " Cuban" Novel 
feared . 

FBI security c od e c l erk i n New Or l eans 1961- 1966 . 
Stated LH O FBI informant; LHO name appearec on security 

ind ex fil e ; claims 5 days befor e assassinacion, YBI 
sent out teletype Harning of J FK assassination. 
Allegedl y notified S .A. Harry Maynard of tele type . 

Friend and per sonal a ttorney for Dea n Andre\-7S; \.rill 
verify Andrews told him about Be rtrand call and possibl e 
r epresentation of LHO fo r assassi nation of JFK . 



EDWIN LEE McGEHEE 

REEVES MORGAN 

JOHN MANCHESTER 

LT. FRANCIS FRUGE 

HENRY EARL PALr-1ER 

COREY COLLINS 

~VILLIAM DUNN, Sr . 

MRS . BOBBIE DEDON 
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Barber in Jackson, LA . 
Directed LHO to Reeves t-1organ i n 
reference to job at East Louisiana 
State Hospital. 

State Representative for East 
Feliciana Parish . 
LHO spoke to him about a job at 
East Louisian a State Hospita l . 

To wn Narshall in Clin ton , LA . 
Saw Shaw behind wheel o f black Cadillac 
in front of voter registration offi c e 
in Clinton the day LHO appeared in 
voter r e g istration line . 

State Police Officer . 
Manchester talked to him about s eeing 
Shaw in Clinton. 

Regis trar of voters for East Felicia na 
Parish . 
Saw black Cad illac outside voter r e ­
gistration offi c e during "black" vo ter 
registra tion drive . Saw Core y Collins , 
C. O. R. E ., standing near Cadillac ; LHO 
showed him his Navy ID card . 

Saw LHO in black Cadillac in front of 
voter reg istration office ; saw f\1an­
chester look into black Cadillac ; saw 
David Ferrie in black Cadil lac; saw 
LHO go into Registrar ' s office. 
Local chairman o f C .O. R. E., worked at 
East Louisiana State Hospital. 

Clinton , LA . 
Nember of C.O. R. E from Clinton . 
Saw black 1 Cadillac in front of voter 
registration of f i ce ; talked with Corey 
Collins ; identified Shaw at wheel of 
black Cadillac ; identified LHO standing 
in line in Registrar ' s office . 

Baton Rouge , LA . 
Doctor ' s assistant , East Louisiana 
State Hospita l, Jac kson, LA. 
Receptionist a t Clinic in Summer of 1963 . 
Identified LI10 at desk with job applica­
tion; tol d Lt . Fruc = about LHO applica­
tion ; never questioned by FBI . 

./ 
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Clinton, LA. 
Typist and Clerk in Personnel Off i ce 
at East Louisiana State Hospital. 
Found LHO job application i n Sept. 
1964. Application in name Harvey Oswald. 
Application miss ing from files after 
witness read and returned it to f iles. 
Job applications usually kept for one 
year. 
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Information Counc il of the Ameri cas Inc .(t~ay 16, 1961) 

registered agents: RichardT . Newman 
Joseph H. Eps tein 

board of directors: 

subscribers: 

Richard G. Drown, Jr. 
Herbert A. Kenny 
R. Kirk tv!oyer 
Joseph H. Epstei n, Jr. 
Richard T. Ne\'I!Tian 
Ivor A. Trapolin 
Frank Charbonnet 
Edward Scannell Butler 

President in 1966: Dr . Al ton Ochsner 
Secretary Mr. Gi bbons Burke 

Fri ends of Democratic Cuba(Jan.6, 1961) 

fund rais i ng arm of Frente Revoluti onaria 
Democratico . 

Corporate address and registered agent: 

Crady C. Durham . . .. 526 Maritime Building 
Corporate officers : Martin L. McAuliff 

Gerard F. Tugaj ue 
Grady C. Durham 

Board of Di rectors : \~. Guy Banister 
Alfred Chittenden 



PROSPECTIVE WITNESSES TO BE INTERVIEWED (WEST COAST) 

1. John BABCOCK , Los Ange les , California 

a . News reporte r for KABC-TV . 
b. Producer of Channel 7 Eye-Witness News. 

Saw Ruby in Dallas P . O. evening of 11/22/63. 

2. Roy BROSHERS , San Francisco, California 

a . Allegedly heard David Ferrie say he was to 
fly two of Kennedy ' s assassins to South Africa. 

3 . Jeanne DeMOHRENSCHILDT , Los Angeles , California 

a . Wife of George DeMohrensc hildt. 
b . Knew t he Oswa l ds . 
c. Test ifi ed that rifle was Oswal ds . 

4 . Cesar DIOSDADO , Chula Vista , California 

a . Employe d by U.S. Customs Service in 1963 -­
interviewed arriving Cubans . 

b . I nvolved in anti- Castro activity . 
c . Presen t l y empl oyed by DEA . 

5 . Harry DEAN , Los Angel es , Cal iforni a 

a . For mer CIA Agent. 
b . Privat e d e t ective . 
c. Used name of Dean Fallon 

6 . Lopez FRESQUET, Berkeley: California 

a. Member of Alpha 66. 
b . Knew CIA Agents in Cuba prior to Castro 

regime . 

7 . Carver GATON , Se a tt l e , Wash ing ton 

a . For mer FBI Agen t . 
b . Assoc iate of Spe c ia l Agent J ame s P. Ho sty . 
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8 . Eva GRANT , Los Ange l es , Ca lifornia 

a. Sis ter of J ack Ruby . 

9 . Loran Eugene HALL , Los Angeles , California 

a . Bought high powered rifle with scope . 
b . Pa rtner of Gary Patr i ck , a/k/a Gary Patrick 

Hemmi ng . 
c . Alleged to have vis ited Mrs . Syl via Odio. 
d. Member of Frank Sturgis' group-trained 

anti- Castro Cubans for Bay of Pigs. 
e . Mern~er No Name Key . 

10 . Jim HOROWI TZ , Burbank , Cali fornia 

a. Researcher . 
b . Contact for Ha rry Dean . 

1 1 . Richard HATHCOCK , Los Angeles , California 

a. Former CIA Agent . 
b. Allegedl y will i denti fy Johnson 30 .06 

c a libe r rifle a s b e longing to Loran Hal l 
and Gary Patr i ck . 

c . Active in l ocal anti- Castro group . 
d. Co-par tner of Roy Payne in private detective 

a gency . 

1 2 . Paul HOCH, Be rkeley , Cal ifornia 

a. Researcher . 

13. Lawrence HO'i\IARD , Jr. , El mon t e , California 

a . Associate of Loran Hall. 
b. Al leged ly visi t e d Mrs . Sy l v ia Odio with 

Loran E . Ha ll and e ithe r Oswald or 
William Seymour . 

14. Art KEVI N, Los Angeles, Cali f o r nia 

a. I nvestigati ve Re porter -- KMPC-TV 
b . Cont act for Loran E . Ha ll . 
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15. Richard H. NARGESON , Ana heim, Ca l i forni a 

a . Member of a nti-Ca s t r o group at Bay of Pig~ 
b. I nvolv e d in "Ope r a t i on Mongoose ". 

16 . Hugh C. McDONALD , Ho l lywood Park , Ca l i for n i a 

a . Re sear c he r 
b . Author o f "Appoin tment in Da llas " . 

17 . Richard Cas e NAGELL , Los Angeles , Cal i forn i a 

a . Forme r CIA Age nt . 
b . Desires "guarantees " for i nfo rma tion . 
c . Used names o f Rober t Nol an a nd J oseph Kr amer . 

18 . Roy PAYNE , Los Angeles , Ca li fornia 

a . Al l egedly wi l l i dentify Johnson 30 . 06 
calibe r rifle as be l onging to Loran Hal l 
and Gary Patrick . 

b. Co- partner of Richard Hathcock i n p riva t e 
detective agenc y. 

19 . Geo r ge W. RHODES , Los Angel es , Cali fo r n i a 

a . Made contact wit h indiv i dual who r oomed 
and live d wi th Dav id Fer r i e in New Orleans . 

b . Privat e Inv e sti ga t or . 
c . He ad of t he Commi t t ee to I nve st i gate Polit i cal 

Assass ina tions. 

20. Ri c h ard (Di ck ) RUSSELL , Los Ange l e s , Cali f o r nia 

a . Staff reporter for TV Guide . 
b . Contact for Richard Case ~agel l. 

21 . Peter Dale SCOTT , Berkel ey , California 

a . Researcher and Critic . 



.NEXICO CITY : BRI EF SUHNARY 

LHO allegedly visited Mexico City duri ng the l atter 
part of September or early October of 1963. \ihile there , 
he supposedl y was overheard in conversati on by telephone 
to the Sovi et Embassy from t he Cuban Embassy. 

We have i nformat i on that i ndic ates that the tape of 
that conversation does not reflect LHO's voi ce. Further , 
the CIA incor rectly identifi ed LHO a s the individual photo­
graphed exi ting the Russian Embassy and whose conversation 
1r 'as recorded on October 1, 1963 from t he Cuban F.mbassy . 

Accordingly , an in- depth analysis of this matter must 
be undertaken. 
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ORGANIZED CRIME 

The following members of organized crime and their associates 
may have pertinent knowledge concerning the circumstances surround­
ing the assassination of John F. Kennedy . 

ACCARDO , TONY "BIG TUNA": ran Mafia operations in Chicago 
along with Sam Giancana . Several organized crime investi­
gators feel that Accardo was r esponsible for Giancana ' s 
murder . Whether or not this is true, Accardo most like ly 
has much, if not all , of the information pertinent to this 
case for which Giancana was killed. He is believed alive 
and in the Chicago area . 

BAKER, BARNEY: was a n u nderwor ld enforcer who operated out of 
Chicago and who was used on occasion by the Teamsters 
Union. In June, 1963, Baker was released from the state 
penitentiary. Baker was allegedly an associate of Dave 
Yaras and Jack Ruby. It appears that the Warren Commission's 
records of Ruby's telephone calls reveals at least one call 
to Baker, subsequent to Ruby having been contacted by Irwin 
Weiner . 

BENTON, SAM: was an underworld associate of Michael McLa ney . 
Reportedly , h e attended several meetings with John Roselli 
at thr Fontaineble au Hote l in Miami , at which the Castro 
assassination plots were discussed . Benton was among those 
arrested at the Lake Pontchartrain training camp, the camp 
outside of New Orleans at which anti-Castro groups were 
trained to conduct para-military expeditions against Cuba . 

BINION , BENNY "THE COWBOY": presently owns the Horseshoe Hotel 
Casino in Las Vegas , the casino in which Lewis J . McWillie 
last worked . Binion is allegedly an associate of West Coast 
mobsters , Jack Dragna and Mickey Cohen r as well as having 
known Jack Ruby and John Roselli . 

BRADING , EUGENE HALE: also known as JIM BRADEN : is believed to 
be pre s e ntly serving as a "p e rsonal courier" for Meyer Lansky. 
Ove r the years he ha s be en associate d with Mafia l eade rs 
i n ever y nationa l c rime syndicat e jurisdiction. In the fall 
of 1963, Brade n wo r ked out of Room 1 701 in the Pere Ma rquette 
Building in New Orleans. Interestingl y , durin g t hi s same 
peri od , David Ferrie was working for Mafi a l eade r Ca rlos 
Marce llos in Room 1707 o f t h e s ame building . Braden was 
picked up f o r q uestion i ng i mmediate l y after t he Ke nnedy 
assass i nati on by Da llas Police Office r C. L. Lewis , for "acting 
suspiciously. " After being questioned for an hour he \·las 
released and subsequent l y received attention by the Warren 
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Braden, nee Eugene Hale Brading, changed his name to 
Jim Braden shortly before the assassination, receiving 
a new driver's license in that name on September lo, 1963. 

BROWDER, EDWARD J.: identified b y an FBI informant as a gun 
smuggling pilot associated with Jack Ruby, Browder had 
worked for Norman Rothma n on many occasions between 1958 
and 1962 , whe n he was arreste d on the Mexican border and 
incarcerated. 

CELLINI, DINO: was an underworld associate of Lewis McWillie, 
Santos Trafficante and Meyer and Jake Lansky . 

CERONE , JACKIE: was a member of the Giancana-Accardo Chicago 
mob. The transcript of an FBI monitored telephone conver­
sation p laces Cerone and Yaras in Miami in 1962 plotting 
the murder of an enemy. 

GRUBER, ALEX: was a scrap metal dealer in Los Angeles with a 
long rap sheet, including grand larceny and detailing a 
number of aliases. Gruber had been a childhood fri end of 
Jack Ruby. He stated to the Warren Commission that he had 
had contact with Ruby only once in the ten years preceding 
the assassination. However, that one time was in November 
of 1963 when Gruber apparently traveled several hundred 
miles out of his \vay to look up Ruby with \vhorn he h ad not 
spoken in ten years. It is also interesting that Ruby called 
Gruber twenty rnonutes after the Kennedy assassination was 
reported. Gruber is a l so a friend .of Frank Matula, who was 
an enforcer in the Southern California garbage industry a nd 
who was appointed by Jimmy Hoffa a s a trustee of the Inter­
national Teamsters Union when he was released after serving 
114 days in jail for perjury. 

HUMPHREYS, MURRAY ''THE CAMEL": one of Frank Nitti's top aides, 
Humphrey 's was another of Jack Ruby 's underworld associates. 

JONES, PAUL : \'las an "advance man" for Chicago mob leaders, Sam 
Giancana and Tony Accar do . His efforts to bribe me mbers of 
the Dallas Police De partment in exchange for "complete pro­
tection " of certain syndicate - run Dallas ope rations carne 
to the a tte ntion of the Ke fauver Commis s ion. Jone s was a 
f riend of Jack Ruby . Warren Commiss i o n Exhibi t 1 1 8 4 shm'ls 
that Rub y was introduced to Jones by Pa u l La b r i o l a and Jim 
Wei nberg , both syndicate associates o f Sam Gi a ncana. Steve 
Gu thrie , who was a t the t i me of t he bribery a ttempt, Sheri f f 
of Dallas, stated to the Warren Commi ssion that Ruby h a d been 
involved i n t he b r ibery attempts by the Giancana - Accardo 
group . Fur ther testimony b y Guth r i e ind icate s that Ruby was 
o ne o f t he Dal l as f r ont me n for mob gambling a ctivi t i es . 
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However , the Commission chose to find Guthri e ' s testimony 
"hard to accept" b e cause Lt. George Butler, a Dallas Police 
Officer who was also involved in the Jones case , did not 
recall Ruby being involved. Twenty-two secretly recorded 
tapes of conversations between Guthrie, Butler and Jones 
were reviewed for the Warren Commiss ion by one FBI agent, 
who prepared no transcript but instead , prepared a brief 
report stating that Ruby's name was not mentioned. One o f 
the recordings, hmvever , containing two conversations, was 
missing . It might be noted that in pitting one witness against 
another, the Warren Commission chose to be lieve the one who 
had stored material evidence in a bribery conspiracy case 
in his home , only to have some of that evidence turn up 
missing and who had, according to a Warren Commission Exhi­
bit , approached two other Dallas Police Of f icers after the 
assassination with the reve l ation that Lee Harvey Oswald 
was really the illegitimate son of Jack Ruby . 

L2\NS!<Y, MEYER : is perhaps the most powerful :.yndicate l eader 
in the world. He was the chief architect of the syndicate ' s 
gambling activities in Cuba and was subsequently the major 
financial v ictim of Castro's expulsion of organized crime 
from the island. Lansky reportedly placed a $1 million bounty 
on Castro 's h ead. 
Lansky established ties between organized crime and the 
intelligence c ommunity in the mid-1940's . 
Whether or not Lansky was directly associated with Jack 
Ruby depends upon whether or not it can be established that 
the " Fox brothers" referred to by Ruby in testimony before 
the Warren Commission were in fact , the Lansky brothers, 
Meyer and Jake . Irrespective of direct participation, however, 
Meyer Lansky is an important witness since both information 
aLd res~onsibility obvio~sly stopped wit~ him . He is currently 
liv i ng in t he Miami area . 

MARCELLOS , CARLOS : is considered the second or t hird mos t power­
ful Mafia leader in the United States . His real m of control 
is the Gulf states region; his base of operations is New 
Orleans , Louisiana . The McClellan Senate Committee identified 
Marce l los ' New Orleans operations as the key distribution 
point for heroin shipments. Marcellos , along with associates 
Jimmy Hoffa and Sam Giancana , was a target of investigation 
by the Justice Departme nt under t he Kennedy Administration. 
Other associates of Marcellos , who were pivotal to his success, 
were Meyer La nsky and Santos Trafficante. 
On Apri l 4 , 1 96 1 Marcellos was deported from the United States . 
It was a highly publicized and potentially illegal deportation . 
Two months later , repor t edly using David Ferrie a s a pilot, 
Marcel los returned from Guatemala to t he United States \vhere 
he challenged his deportat ion and won . His subsequent hate 
of th~ Kennedy brothers was such that in September of 1 962 
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he allegedl y to l d c onferates at a secret meeting t hat plans 
to kil l both Ke n nedy brothe rs we re underway . 
Marcellos continue d to us e Ferri e 's ser v ice s as a pilot 
and p r ivate i n ves t i g ator . Of no te i s an FBI r eport stating 
that Fe r rie p l a c ed at l east s ix te l ephone c a lls to his 
condui t with Marcellos , Atto rney G. Wray Gill, during the 
three-day perio d f ol lowing the Kenne d y assassinati on. David 
Ferrie di e d on .Fe bruary 22 , 19 6 7 , from "a massive brain 
hemorrha ge ," f ive d ays afte r being i dentified by District 
Attorney J im Ga r rison as a sus pect in a consp irac y which 
was r e sponsible for Kenne dy ' s death. 
Marce llos is cur r e n t l y living in the Ne w Or leans area. 

MAYLOR, DEUTSCH "DUSTY MILLER": was h ead of the Teamsters Union 
southe rn c onference . He wa s a l s o a n a s sociate of J a ck Ruby . 

MEYERS, EDWARD : is Lawre nce Me yer' s b r othe r. Both men were 
bus iness me n liv ing in Ne w York City . Meyers left New York 
on November 8 , 1963 t o g o to Mexico City . On November 18, 
1963 he l eft Mexico City a nd went t o Dallas . On November 21, 
Meyers visite d his b r othe r Lawrence a t his motel around 
midnight. Also prese nt at this midnight "visit" was Jack 
Ruby, to whom Edward Meyers was introduced. 

MEYERS LAWRENCE V.: was, according to Warren Commission Exhibit 
2267, a close friend of Jack Ruby . Meyers had visited Ruby 
at his club and Ruby subseque ntly vi s ited Meyers at his 
mote l on the night before the assassination . Meye rs also 
spoke with Ruby on the night before Ruby murdered Oswald. 
Of note is the fact that on the night before the assassina­
tion, when Meyers visite d Ruby he was accompa nied by a woman 
named Jean We st , whom Meyers later state d h e had known casu­
ally in Ch i cc.•J O. J i m Ga rri son later d iscovered in his 1967 
investigation , that on Septe mbe r 24, 1963, the day that Lee 
Harvey Oswald a llegedly left Ne w Orleans to go to Mexico City, 
David Ferrie (in New Or leans) called Jean Aese West in Chicago. 
Warren Commission Exhibit 2 3 50 docume nts that this was the 
same J e a n West who a c comp a nied Lawrence Me yers in Dallas on 
Novembe r 21, 196 3 . 
La wrence Meyers is curre n tly li v ing in the New York City area. 

McLANEY, MICHAEL: On July 31, 19 63 t he FBI raided a h o use r e nted 
b y Mi ke McLa ney . The hous e , i n th e subur bs of Ne w Or l e ans , 
was a ppar e ntly b e ing u sed as a t r ai n i ng center f or a n t i-Castro 
activit i es . Se vera l o f thos e arres t e d we r e a s soci ated wi th 
Car l os Bring uier , an an t i - Cast r o i te who b e came as s o c iated 
wi th Lee Har vey Os wald in e arly Augus t , 1 963 . 
In September of 1973 , a n o r gani zed cri me i nfo rmer t estified , 
be f ore t he J a ckson S ubcommi t tee on Investiga t ions . He a llege d 
t h a t Mi ke McLa ney , representing ~eyer Lansky , o f f ered h i m 
$100,0 00. t o a ssassina te the P r i me 1inis t er of the Baha mas . 
~\'h i le t-lcLaney a nd his brothe r , Hi l l i am, appear to have va s t 
org a n i zed c r i me conne c tions a nd p ivotd l rea l estate h o ld ings , 
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NAME 

Aragon, Ernest 

Behn, Gerald A. 

Bennett, Glen A. 

Bertram, Lane 

Berger, Andrew E. 

Boring , Floyd 

Bouck, Robert 

Grant, ~Da vid B. 

Greer , William R. 

Hickey , George W. 

Hill, Clinton J. 

SECRET SERVICE 

PRESENT ADDRESS 

Un known 

6202 Morl 
Mclean, Virginia 
(703)356-5416 

USSS - ID Hdqtrs. 
1800 G St., N. W. 
Washingt on, D.C. 
(202)634-5731 

Unknown 

USSS - SAIC of 
Sa 1 t imore 
(301 )922- 2200 

2017 Oakwood 
Hill crest Heights, 
Maryland 
(301 )894-2115 

6124 Kno 1 hvood Dr. 
Falls Church , Va. 
( 7 03 )820-8030 

USSS -ASAI C,VPPD 
Executive Office Bldg . 
Wa shington, D.C. 
(202)456-2354 

705 Brun swick Dr. 
Waynesvi ll e, N.C . 
{704)452-4318 

5711 Forest Rd . 
Cheverly, Maryl and 
{301 )773-1958 

1068 N. Chambliss St . 
Al exandr ia, Va. 
(703)354-1476 

SIGNIFICANCE 

Special Agent - Miami/ Reported 
on 11/18/63 JFK visit to Miami; 
had knowledge of Cuban groups in 
area. 

White House Deta il/ Involved in 
planning of Dallas trip. 

Protective Research Section/ 
Motorcade: Right rear seat of 
Presidential fo l low-up car. 

Spec ial Agent in Charge - Houston/ 
Repo~ted al l egations that LHO 
was FBI informant. 

White House Detail/ Assigned to 
Trade Mart in Dallas; present at 
Parkland Hospital . 

White Hou se Detail/ Made initial 
assi gnments fo r planning of Dal­
la s trip. 

Protective Research Section/ 
Worked on PRS investigation for 
Du llas tri ~· 

White Hou se Deta il/ Assigned to 
Trade Mart in Dallas; present at 
Parkland Hospital . 

White House Detail/ Motorcade: 
Driver of Presidential car; 
present at Parkland Hospital; 
present at autopsy. 

White House Deta il / Motorcade: 
Left rear seat of Presidential 
fol l ow-up car; present at Park­
l and Hospital. 

Wh ite House Detai l/ Motorcade : 
Left front running board of Pres ­
idential fo llow-up car;present 
at Parkland Hosp ital. 



Howlett, John Joe 

Johns, Thomas L. 

Johnson , Richard E. 

Ke 11 erman , Roy 

Ke 11 ey , Thomas 

Kinney, Samuel A. 

Kivett , Jerry D. 

Landis, Paul 

Lawson, Winston G. 

Lawton , Donald J. 
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USSS- SA at Little 
Rock , Arkansas 
(501)378- 6241 

3321 Culloden Way 
Birmingham, Ala . 
(205)967-1417 

USSS Hdqtrs./ Pro­
tective Forces 
1800 G St., N.H. 
Washington, D.C. 
(202)634-5721 

2063 Kansas Ave ., N. E. 
St. Petersburg , Fla . 
(813)527-6327 

USSS - Asst. Director , 
Protective Forces 
1800 G St., N.W. 
Washington, D.C. 
{202)634-5721 

341 Bayside Dr. 
Palm Springs, Fla. 
(305)965-4296 

USSS - SAIC, Atlanta 
Office 
(404 }285-6111 

7512 Cedar Rd. 
Chesterland, Ohio 
(216)729-2343 

USSS- SAIC, Liaison 
Division Hdqtrs. 
1800 G St., N.W. 
Washington, D.C . 
(202)634-5838 

USSS- SA,ID Hdqtrs. 
1800 G St., N.W. 
Wa shington, D.C . 
{202)634-5731 

Spec i al Agent - Dallas/As­
signed to Trade Mart in Dallas. 

Vice-Pres. Deta il/Motorcade: 
Right rear seat of V.P. follow­
up car; present at Parkland 
Hospital. 

White House Detail/ Assigned to 
Trade Mart in Dallas; present at 
Parkland Hospital - received bul­
let found on stretcher from O.P . 
Wright. 

White House Detail/ Right front 
seat of Presidential car; pre­
sent at Parkland Hospital; wit­
nessed autopsy. 

Present during interrogations 
of Oswald. 

White House Detail/ Motorcade: 
Driver of Presidenti al follow­
up car. 

Vice-Presidential Detail/ Motor­
cade: Right front seat of V.P. 
follow-up car; present at Park­
l and Hospital. 

White House Detail / Motorcade: 
Right rear running board of 
Presidential fo llow-up car; 
present at Parkland Hospital . 

White House Detail/ Instrumental 
in planning of Dallas trip; Motor­
cade: Right front seat of lead 
car; present at Parkland Hospital. 

White Hou se Detai l/ Assigned 
to Love Field. 
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Mcintyre, William T. USSS - SA at Inspec­
tion Divisi on Hdqtrs. 
Washington, D.C. 
(202 )566-8352 

Moore, El mer 12212 N.E. 32nd St. 
Bellevue, ~Ja sh. 
(206)855-2589 

O'Leary, John J. Deceased 

Oll son, Ernest E., Jr. USSS - SA at ID Hdqtrs. 
Washingt on, D.C. 
(202 )566-8352 

Patterson, Wi lliam H. USSS - SA 
Ho•Jston , Texas 
(713 )226-5791 

Ready, John D. USSS - Hdqtr s. 
1900 Pennsyl vania Ave. 
Washington, D.C. 
(202)634-5838 

Robert s , Emory P. Deceased 

Rowl ey , James 9615 Gl encrest Lane 
Kensingt on, Ma ryl and 
( 301) 94 9-27 11 

Rybka, Henry J . Deceased 

Sorrels, Forrest V. P. O. Box 749 
Dall as , Texas 
(214 )368-83 71 

St euart , Robert A. 5626 W. Purdue 
Da ll as , Texas 
(214)352-1350 

Sulli man, Samue l E. USSS -SAI C 
Ne•.-J Haven, Conn . 
(203)865- 2449 

White Hou se Detail/ Motorcade: 
Left rear running board of Pres ­
idential follow-up car; present 
at Parkl and Hospital. 

Special Agent - Dallas/ Filed no 
report on activities of 11/22/63 . 

White House Detail/ Ass igned to 
Love Field on 11/22/ 63 . 

White House Detail/ Assigned 
to Trade Mart; present at Park­
land Hosp i t al. 

Special Agent - Dallas/ Assigned 
t1 Love Fi eld or 11/22/63. 

White House Detail/ Motorcade: 
Right front running board of 
President ial follow-up car; pre­
sent at Parkland Hospital . 

White House Detai l / Motorcade: 
Front seat of Presidential fol­
l ow-up car. 

Secret Service Chief 

White House Detail/ Assigned to 
Love Fi eld on 11/22/ 63. 

Special Agent in Charge - Dall as/ 
Responsibl e for pl ann ing Dal l as 
trip wi t h SA Lawson; Motorcade: 
Right rear seat of l ead car; pr e­
sent at i nterroga ti ons of LHO . 

Special Agent - Dall as / Ass i gned 
to Trade Mart i n Da l las ; present 
at Parkland Hosp i ta l . 

White House Detai l / Ass i gned to 
Trade Mart in Dall as ; present 
at Parkl and Hospi ta l. 
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Tayl or , Warren W. USSS - ASAIC , P.P.D. 
Execu t i ve Office Bl dg. 
Was hi ngton, D. C. 
(202)395-4000 

Warner , Roger C. USSS - ATSAC , WFO 
~Ja s h i ngton, D. C. 
(202 )634-5100 

Young bl ood , Rufus W. 38 Clarendon Rd . 
Savannah, Georgi a 
(912) 893-3181 

Vice-Pres idential Detail/ Motor­
cade: Lef t rear seat of V.P. 
follow-up ca r; present at Park­
l and Hospital. 

Special Agent - Dallas/ As signed 
to Love Fi eld in Dallas. 

Vice-Presidential Detail/ Mot or­
cade : Right front seat of V.P. 
car; present at Parkland Hospi ­
tal. 
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FBI WITNESS LIST 

Adams, James B. 

Anderson , Clark 

Bannister , Guy 

Belmont, Alan 

Boguslav , Anatole 

Bookhout, James W. 

Brown, Arnold J. 

Brown , Leon F . 

Cadigan, James C. 

Callender , Stephen M. 

Carter, Burnett Torn 

Clark, Kyle G. 

Clements, Mann ing C. 

Cunn ingham , Cortlandt 

Deputy Associate Director , FBI/ Had know­
ledge of LHO note to SA Hosty . 

Head of FBI Station in Mexico City/ Office 
next to CIA in Embassy; Official title , 
"Legal Attache" . 

Deceased/ Former FBI agent/ Active with 
right-wing groups in New Orleans; had 
offices at 544 Camp St./ 531 Lafayette. 

Assistant Director, FBI/ Gave affidavit 
to Warren Commission that LHO was not an 
FBI agent . 

SA/ Interviewed Marina Oswald and others 
in LHO irivestigatio11 . 

SA, Dallas/ Participated in LHO interro­
gations . 

SA , Dallas/ Interviewed LHO prior to as ­
sassination. 

SA , Los Angeles/ Interviewed Loran Eugene 
Hall re: Odio meeting. 

SA, Examiner of questioned documents/ Tes­
tified to Warren Commission re: paper bag 
found in TSBD and analysis o f handwriting 
on various Commission Exhibits . 

SA , New Orleans/ Investigated LHO's trip 
from New Orleans and Sylvia Odio connec­
tion . 

SA, Dallas/ Interviewed LHO prior to as­
sassination. 

ASAC, Dallas/ Allegedly shown LHO note to 
Hosty by Nanny Fenner in Dallas office. 

SA , Dallas/ Interrogated LHO alone o n 
11/22/63; assigned to coordinate investi­
gation of shooting of LHO by Ruby. 

SA , Fi rearms Identificati on Expert/ Te s­
tified before Warren Commission re: rifle 
found in TSBD and LHO's revolver. 



DeBrueys, Warren C . 

Drain , Vincent E. 

Evans , Calvin W. 

Fain , John W. 

Fenner , Nanny Lee 

Fraz i er , Robe rt A. 

Gale , J.H. 

Gallagher , John F . 

Gemberl ing, Robert P. 

Ha ll , C. Ray 

Heitman , Wallace 

Herndon , Bell P . 

Hosty , James P ., Jr . 
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SA , New Orleans/ Alleged by Orest Pena -
FBI informer - to have been seen with LHO 
on numerous occasions; also to have been 
invol ved with New Orleans Cuban Revolution­
ary Counci l. 

SA, Dallas/ Received rifle believed to 
have been assassination weapon from Lt. 
Carl Day on ll/22/63. 

SA , Phoenix/ Interviewed William Seymour 
re : meeting with Sylvia Odio. 

SA , Ft . Worth/ Investigated LHO prior to 
his retirement in October 1962. 

Receptionist at Dallas FBI Office/ First 
person to see and read LHO note to Hosty 
prior to assass ination . 

SA , Firearms I dentifica tion Expert/ Tes­
tifie d before \\l'arren Commission re: rifle 
and bullets . 

Assistant Director of Inspe ction Division/ 
Reported in December 1963 , a number o f in­
vestigat i ve and reporting delinquencies 
in handling o f LHO security case. 

SA, Spectrogr aphic Unit of FBI Laboratory/ 
Perfor med spectrographic analysis of bul­
l e t fra gments in JFK's limousine ; also 
neutron activation analysis on paraffin 
casts of LHO. 

SA, Dallas/ Assigned to coordinate inves­
t igation relating to LHO and assassination ; 
claims no knowledge of LHO ' s note to Hosty 
until 8/75 . 

SA , Dallas/ Interviewed Ruby after killing 
of LHO. 

SA, Dallas/ I nterviewed Marina Oswald . 

SA , Polygraph Expert/ Testified before 
\varren Commission re : polygraph examination 
of Ruby . 

SA , Dallas/ In c harge of inve stigation of 
LHO prior to assassi na tion; received note 
from LHO prior to assassination which h e 
destroyed 2 hours after assassination. 



Howe , Kenneth C . 

Kaack , Milton R. 

Kel l ey , Clarence 

Latona , Sebasti a n F . 

Lee, Ivan D. 

Odum , Bardwel l D. 

O' Neill, Francis X. 

Quigley , John Lester 

Rosen, Alex 

Shaneyfelt, Lynda l L. 

Shankl in , Gordon 

Sibert , James W. 

I 

- 3 -

SA Supervisor , Dallas/ Assigned Hosty to 
LHO investigation; c laims know~ng of LHO 
note to Hosty , a l s o claims to have shown 
note to SAC Shanklin . 

SA, New Orleans/ I nvestigated LHO in New 
Or l eans prior to assassination . 

Director , FBI/ Received 11/18/63 letter of 
LHO to Hunt . 

SA , Fingerprint Expert/ Testi f ied b e fore 
Warren Commission re : brown paper and 
rifle found in TSBD . 

SA , Da l las/ Testifi e d before Warren Commis ­
sion re : photos taken of Ge neral Walker ' s 
residence on 2/1/64 . 

SA , Dallas/Drov e Lt. Day , who found ri f l e , 
to police hdqtrs . and radioed gun ' s 
description to FBI en route ; interviewed 
Bonnie Ray Williams , Mrs. Helen Markham 
and Sylvia Odio . 

SA/ Present at JFK autopsy; wrot~-~~pot~­
on autopsy with SA " Siberf-~hich diffe r ed 
from final a utopsy r eport; received mis­
sile fragments - found in JFK . 

SA , New Orleans/ Interviewed LHO after 
his arr e st in New Orl eans. 

Assistant Directo r in c harge of General 
Investiga tive Division/ Testified to 
Select Commi ttee to Study Governmental 
Operat i ons with respect to Intellige nce 
Activities that h e was unaware of any 
Castro connection rela tive to JFK assas ­
sination investigation. 

SA , Photography Expert/ Photographed 
rif le found in TSBD; testi f i ed before War­
Commiss i on re : analysis of photos o f LHO 
holding rifle . 

SAC , Dallas/ Hosty ' s superior in Dallas 
office ; alleged by Hosty to have ordered 
him to destroy note s e nt to Hosty b y LHO . 

SA/ Present at JFK autopsy ; wrote report 
on a utopsy with SA O' Neill which dif fer ed 
from fi nal autopsy report ; received mis­
sile fragments found in JFK . 



Stombaugh , Paul Morgan 

Sull i van , William C. 

Walter , William 

Warner , Roger C. 

Whidbee, Harry H. 

Wi ttmus , Ronald G. 
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SA , Hair a nd Fibe r Expert/ Testified be­
fo re Warren Commission re : ana l ysis of 
fibers from LHO ' s shirt , blanket found in 
Paine ' s garage and c omparison with fibers 
found on rifle. 

Assistant Director in charge of Dome stic 
Intelligence Division/ Responsible for in­
vestigation of subversive a spects of JFK 
assassination case . 

FBI Security Code Clerk , New Orleans/ Saw 
FBI teletype 5 days prior to assassination , 
warning of reported conspiracy to assassi­
nate JFK on his proposed Dallas trip . 

SA , Dallas/ Assigned to Love Field on 11/ 
22/63; t estified before Warren Commission 
re : interviEw of Karen Lynn Bennett Curlin , 
aka "Little Lynn " for Ruby investigation . 

SA , Los Angeles/ Interviewed Loran Eugene 
Hall and Lawrence Hmvard re: meeting \vi th 
Sylvia Odio . 

SA , Fingerprint Expert/ Confirmed SA Lato­
na ' s findings in an affidavit to the War­
ren Commission . 



INTELLIGENCE AGENCY FILES 

I. Federal Bure au of I nve s tigati on 

Spe cia l Agent Lawn, Congressional Research Unit of 

the F . B.I.,advised Se l e ct Committe e staff in Januar y that a 

t eam o f Bureau personne l h a d been pre p a ring the f ollowing file s 

fo r rev i ew . These a re described as the complete F.B .I files on 

the inv e s tigation o f the assa s s ination. 

62-109060 John F. Kennedy, 187 Sections 

62-109 09 0 Warr en Commission , 32 Se ctions 

105-82555 Lee Harve y Oswa ld, 238 Sections 

Staff h as beg un a re view and det.a::.led inde x:i.ng of the 

Oswald sections. These sections roughly average two hundred 

pages each and are comprised of non-classified internal memoranda , 

gene ral c orrespondence and field investigative reports. 

Initial analy sis of these materials indicates there is 

a great deal of cross referencing and duplicity of Warren Com­

mission documents which are available at the National Archives. 

For a thorough index ing , it has been necessary to proceed log­

ging-in all those docume nts avai l abl e for r eview at the Bureau's 

h e a dquarters and compare our listings against those available 

at the National Arch i v es. Thus far we have found that what the 

Bur e a u is prov iding is unique with respect to the ir own internal 

memoranda , t e l e t ype and a i r t e l me ssages . Items p rov i ded the 

~varren Commiss i on were often s ummar i es o f t h e s e c ommunications . 

The Burea u advises u s tha t they have no i ndex p e r s e 

o f documen ts pertaining to t heir investigation of Pr es i dent 

Kennady ' s a ssassination . Their centra l card index makes reference 

to file numbers f or t:tc sub j ect of i nvestigati on and seri al 
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numbers for reference to specific areas of inves t i gation of 

those subjects. It is , therefore , as they exp l ain it, a manua l 

p rocess of searching through large bound volumes for a nee d ed 

documen t . 

Our approach has b e e n to compi l e an indexing of all 

documents which will eventually facilitate access and retrieval 

of documents pertinent to areas deemed worthy of further investi­

gation . During the interim , staff has been able to identify 

cer tain areas of the F . B.I.' s Warren Commission investigation 

whi c h appear to be promising l eads not previously pursue d. These 

leads have been identified by u~ilizing the somewhat indirect 

indexi ng of F . B.I reports laid down in unpublished Warren Com­

mission documents at the National Archives . 

Through comparison of Warren Commission testimony and 

findings against F . B.I investigative reports leads such as the 

following have b een developed . 

The \varren Commission testi mony of Raymond Krystinik 

appears in Volume 9 of that Commission ' s hearings. He was a 

co-worker of Michael Paine , the man in whose home Oswald 's wife 

and child resided at the time of the assassination. 

According to an F . B . I. report dated November 25, 1963, 

which was part of the Warren Commi ssion records, Krystinik had 

occas i on to be introduced to Lee Harvey Oswald at a meeting 

of the A..rneri can Ci vil Liber-ties Union. This meet i ng was held 1n 

Da llas following the rather abusive r eception United Na tions' 

k-:1bassador l\dlai Stevenson experienced on his visit there one 

month before the as sassination . Oswald spoke up at the meeting 

a~J o pine d that General Edwin Ea l ke r was b ehind the inc i dent . 
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It should be pointed out t hat Walker , a local right-winger, 

figured prominently in the Warren Co mmission investigation . 

They reported that on the basis of available evidence , it was 

most p robable that Le e Oswald ha d made an unsuccessful assas­

sinat i o n attempt on Wal ker ' s li fe . 

Getting back to Krystinik and the conte nts of the 

F . B . I. report marked Warren Commission document number 75, 

we f ind t ha t Oswald a nd Krys tinik t hat evening got into a hea ted 

discussion of the merits of communism versus capitalism . After­

wards they are reporterl to have g~ne thei~ sepRrate ways . 

Krystinik , accompanied by his wife, did something out . of routine 

for a devout Catholic who neither smoke nor drank. In the ten 

years of their marriage , Mr. and Mrs . Krystinik had never been 

to a nightclub. On the same evening that they met Oswald , they 

decide to s ee the floor show at the Carousel Club. The report 

indica t es they saw but did not s peak with the club manager, 

Jack Ruby . 

When Krystinik testified before the Warren Commission, 

he was not questioned regarding the contents of this F . B. I. report. 

A member of our staff has made ini tial contact with Krystinik \V'ho 

is s til l res iding at t he same p lace as when h e testified before 

the Warren Commission . 

Ano ther example of poss ible leads made available through 

rese arching F . B . I . documents which the ~IIJarren Commiss ion had i s 

the case o f Dr . Or l ando Bosch. Nu~erous publication s have 

rcccntl~· focused on the terrorist activities o f t his man who is 

p erhaJ:Js the mos t in LL.IOt:s a nt i - Cus ::.ro activis t . Bosch is 

currc'l tly j n Vcnezuc l e ah·.J. i ting trial :or the bomb i ng of a 
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Cuban airl ine r . American officials a re s eeking to ques tion 

him in connection with the murder of Orlando Letelie r here 

in \'la sh i ng ton last September. 

Our attention was brought to Dr . Bosch through an 

indexing of F .B.I. documents first made publically available 

at the National Ar c hives in 1975. An unidentified F . B .I. in­

formant was reported on Nove mber 22, 1963, to have advised 

that two brothers in San Juan , Jimmy and Victor Bosch , sup­

posedl y had knmvledge of the activities between Cuba and the 

U. S . Upon interview Jimmy Bosch , who runs a nightclub , denie d 

any know~edge of the assass ination. Victor Bosch , an attorney , 

r efused interview. 

We attempted to pursue Warren Co~~ission r ecords by 

referring to various indices within that record group. The 

larges t of these , compiled by the Secret Service, has some 

80 , 000 entries . Unfortunately , their entries refer to Secret 

Service numbers assigned to Warren Commission documents and 

no translation is provided between the two . Under Bosch , there 

are three separate entries. Two of them refer to the documents 

indexed and previously discussed. The third entry is for Dr. 

Orlando Bosch and lists simply a Secret Service number . This 

conf irms that Dr . Bosch was of interest to the \.Varren Commission 

and afte r extensive searching of non-indexed materia ls , we have 

located that reference in a Secre t Service document. It seems 

that at the t i me of Pres i dent Kennedy's l ast trip to Miami, 

o~ . Boser o rganized a demons trat i on in an effort to embarrass 

the Preist.lne t . 

The manner in ~nich this document has been tracked 

down l s a good example of how new leads can b e c ulled f rom 
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previous investigations where significance was not apparent. 

There is in addition to the Bosch lead here an added utility . 

An individual to whom we have made previous r eference in brief­

ing memoranda , o ne Diaz Lanz , a/k/a Pedro Luis Diaz- Lanz , is 

mentioned here as someone suspected of an attempt to embarrass 

the President o n his November 18 , 1963 , visit to Miami. Lanz, 

a member of Cuban Brigade 2506 , defected from Cuba with Frank 

Sturgis and later joined with him on leaflet bombing mis s i ons 

over Cuba . 

As a fo llow-up on these leads r egardi ng Bosch and 

Lanz our res e arch staff plans to expand a document sea rch 

concerning them at each of the investigati ve agencies . 
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II. Secret Service 

As with the assassination investigative records of the 

FBI , the Secret Service records we have examined are housed 

bo th a t the National Archives and at their headquarters. Per-

sonne l at the Secret Se rvice h ave advised that all of their 

orig inal records were s ent to the Warren Commission and 

Nation a l Archives . What remains at the Secret Se rvice h e ad-

quarters is post-Warren Commission investigative fi l es and 

.::orrespond~m<.;e . Mo st of their copies of materials were dcst:co_yed 

in what the y explain t o be normal records destruction procedures . 

For the se reasons the total Secret Service headquarters files 

on Pres i dent Kennedy ' s assassination are s mall in comparison to 

those of the Warren Commission ' s chief investigators , the FBI . 

Index i ng and abstracting of nineteen numbered documents with 

varying respective titles is nearly complete . These fill four 

file drawers and are a combination of documents supplied the 

Warren Commission and up to date records o f the investigation 

\-lhich \vas never oficially closed . In addition to the numbered 

documents there are fi~e f olders containing correspondence with 

n umerous researchers , file folders containing miscellane ous 

reports and f ile s o f news articles . Following is a brief des-

c ription of the number~d documents revi ewed so fa r. 

Document #1 

Documen t #2 
Document #3 

De 'IJ'ohrensc hildt ' s Adminis ·trati ve Profi l e 
by Secret Service 
Mark Lane c orresponden ce , b a c k g r o und 
Lee Harvey Oswa ld , Administrative Prof ile 



Docume nt #4 

Docume nt #5 
Document #6 
Docume nt #7 

Document #8 
Document #9a 

Document #10 
Document #11 
Document #12 
Document #13 

Document #14 

_,_ 

Os wald, Marguerite , Adminis trative Profile , 
include s regular check-ups 
Oswa l d , Marina , Administrative Profile 
Robert Oswald (file destroyed) 
Pic , John E., Administrative Profile of 
Oswa ld ' s h a l f brothe r. 
Ruby, Jack , Administrative Prof ile 
Commission corre spondence since l/65 , items 
#1 to #45. 
Da llas T.V. tape 
J . F. K. medica l reports 
Other a ge ncy r e ports 
Sta t ements of Speci a l Agents assigne d to 
Da lla s 
Dallas Police Department , folders #1 and #2 , 
items #1 to #9 and #1 to #2 8. 

A possible significant l ead with respect to t h e Secret 

Service inve s t igation of the ~ssassin~tion was discovered when 

a p a ir of newly available Warre n Commission internal memoranda 

wa s c ompared against pre vious l y published testimony. 

Robert Inman Bouck , head of the Protective Research Section 

o f the Se cret Service at the time of President Kennedy ' s assas-

sination testified b e fore the ~varren Commission in April of 1964. 

Counse l Sam Stern questione d him regarding the Secret Service ' s 

liaison arrangements with other f e d e ral ag2ncies, noting that 

Bouck had earlier said he thought they were satisfactory and 

supplied the sort of inf or mation needed by Protective Resea rch . 

Bo uck wa s aske d why Oswald had not c ome to the ir attention. He 

r e sponded b y saying no one knew e nou gh about Oswa ld to judge him 

to f it Secret Service criteri a o f presenting a threat to the 

Pres i dent ; inc lud i ng the fact that he ha d a vantage point on the 

t he motor cade rout e . 

Staff ha s located a n intern a l memorand um by Counse l St e r n 

regarding a Ma r ch 26 , 1 9 64 i n fo r ma l i ntervie w with Bouck . That 
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memo was withheld from research until 1973 . It d i s cusse s 

Bouck ' s fi r m pos i tion tha t a list of items of informat~on 

about Oswa l d whic h he has prepared and b e lieves the FBI to have 

prior to November 22, clearly warranted the FBI ' s advising the 

Secret Service . 

In a second Stern memo made available for t h e first time 

this past March , a March 20, 1 964 meeting is also discussed. 

At that meeting , Inspector Kelley of the Secret Service was 

prese nt and concurred in Bouck ' s position that they would have 

expected to b e informed of Oswal d since they woul d have regarded 

him as a threat to the President and had him put under sur­

vei l lance. They go on to specify the reasons being the FBI 's 

knowledge of Oswald ' s defecti on , political pursuits , Mar i ne Corps 

t rain i ng , job a nd fami l y i ns t abi l ity , New Or l eans arrest a nd 

Fair Play for Cuba activities , tri p to Mexico City and v isa 

efforts there and , most impor tantly , empl oyment in the Texas 

Schoo l Book De pository . 

We have l ocated Mr . Bouck, who is retire d and l i v ing in t he 

Washington area . He will be another of many individual s involved 

in the original invest i ga tion that can perhaps provide u sefu l 

information. 
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III CENTRAL I NTELLI GENCE AGENCY 

In their War r en Commission testimony on May 1 4 , 19 64 , 

CIA Director J ohn McCone and Deputy Director Richard Helms 

test i f ied that the subs tance of all r e levant assassination 

ma teria l had been s upplied. In light o f staff 's initial 

survey of Warren Commis s ion records and documents made avail­

ab l e t o private r esearche rs under the Freedom of Informa tion 

Ac t the sworn stateme nts of these men are of questionable 

a ccuracy. 

According to Warre n Commission document Number 49 an 

FBI agent from the Wa s hington Field Office interviewe d Birch 

O' Neal of the CIA on the day of the assassination . He 

sought to obtain " any information" in the CIA files on 

Oswald and was told there was nothing othe r than that fur­

n i s h e d them by the FBI and Department of State. That wa s 

demonstrably fa lse, particularly with r espect to original 

CI~ documents on Oswald's trip to Mexico City. 

Staff has secured a copy of the ~gency's 271-page 

Document Disposition Index . A l egal docume nt , it was suppl i ed 

under cour t order i n the F. O.I . A. suit o f Bernard Fensterwal d. 

I t provides e i ther descriptions of or r e a sons for withho l ding 

documents compi l ed before t h e as sassinati on on Oswald and up 
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to cur rent activities relative to disc l osure of the ir 

assass ina tion investig a t i on materials. 

CIA h as provided the staff with copies of approxi­

mately 1500 pages o f documents which have been made publicly 

available thus far . This past December, the Chief of Re­

search and former Chief Counsel visi t ed Agency headquarters, 

were b r i efed on t he J . F . K. a ssassination investigation files 

and g iven a tour of the ir computer facilities. 

J.F. K. assassinatio n i nvestigation f iles were described 

as separate from the Agency ' s genera l files and are currently 

1n the proces s of being computeri zed. Staff was advised that 

wh en appropriate security clearances are granted they will b e 

welcome to visit headquarters and be p r ovided access to all 

documents. 

Based on analysis of CIA documents which are non-classi­

fied and avai lable both at the National Archives and under 

the Freedom of Information Act , we are in a position to cite 

some specific examples of CIA withholding from , and deception, 

wi th the Warren Commission. 

An internal memorandum r eleased u nder the Freedom of 

Information Act i n 1 97 6 makes refe ren ce to Warren Commi ssion 

reques ts for i nformation c oncer ning photographs of a man \vho 

vi s ited the Russian Embas sy and possibly impersonate d Oswald. 



-11-

This memo , Number 250 , advises t hat "we prefer to wait the 

Commi ssion out on this one ". Another inte rnal memo , dated 

two days b e fore the testimony to the Warren Commiss ion of the 

CIA director and deputy director discusses the upcoming 

appearance . An Agency staffer , whose name is deleted , writes 

that new information developed in the Mexico City inves tiga­

tion raises a number of new factors . The document , Numbered 

298 , continues that "this informat ion should not b e provided 

prior to the Deputy Director's appearance since it could well 

s erve as the basis for more detailed questioning ". 

Dur i ng the joint testimony of Mr. McCone and Mr. Helms, 

which is found in Volume 5 of the Warren Commission hearings , 

some rather strong statements were made under o a th relativ e 

to possib l e CIA contacts with Oswald. After describing the 

thoroughness of their record search and staff inquiry, Mr. 

Helms stat ed " ... the re i s no material in the Central Intelli­

gency Agency , e ither in the records or in the minds of any 

o f the i ndividuals, that the r e was any contact had or even 

c ontemplated with h i m ... " (Oswald) 

According to a CIA memorandum to headquarters on Novem­

ber 25, 1 963 from an operative who had been f ollowing Oswald ' s 

activities in the Soviet Union , the accurac y of Mr . Helms ' 

assertions a re questionable. He wri tes that ''I had d iscussed--­

sometime in summer 1960 .. . . the laying on of interviews " . 
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Thi s docume nt , Numbered l73a , g oe s on to d iscuss inte rest 

in the information Oswa l d mi ght provi de o n the Minsk f a ctory 

where he was employed and anything Oswal d was possibly able 

to contribute in developing foreign personality dossiers. 

He concludes by saying that a t the time he was phasing into 

his next cover assignment and d idn ' t know what action developed 

thereafter. 



LEE HARVEY OS~·~A.LD : su~mary and Concl0sicn~ 

The concern of t his portion o f Oswald ' s life 

is simply hi s activities in Dallas i mmed i ate ly preceding 

the a ssassination . It was fe l t that his ac tivi t i es and 

relationships in oth er locales, e.g . New Orleans and 

the Sovi et Union , were covered by other analyses . 

Furthermore, in terms of t he timing of the analysis, 

i t is clear that Oswald moved to Dallas shortly before 

the a ssassination , and thus , an exp l oration of his 

activities in the period preceding the assassination 

shou l d r evea l h is assoc iations and patt erns i n Dalla s 

in ~eneral. These portions of Oswald ' s li fe c an be mos t 

f r uitfu lly broken down i n the fo llowi ng scheme : 

A. Activi t ies on riovember 22 ; 

B . Re lations and Associa tions in t he Da l las 

CorrLmuni ty ; and 

C. Employment and Living Arrangements . 



The acti vi tie s o f Oswald on t he day of the 

assassination are the most crucial areas of inq u iry in 

the case . They ca n best be summar i zed in outlines of 

the evidence availab l e at present c onc ern ing his 

activities , as presen ted by the Warren Commission 

Report , Exhibits , and testimony . Those out l i nes are 

inc l uded below and preser~ed i, three ana l yses : 

A . Oswa ld As Lone Assassin 

This is e ssentially the evidence us ed by the 

Warren Commission to doc ument i t s conclus i o n t hat Oswa l d 

was the l one actor in the assassina tion o f bo t h Kenne dy 

and Tippit. 

B . The Exist~nce of a Conspiracy , Though No t 

Excluding Osw~ld as Invo l ved . 

This is the evi dence whi c h i ndicates the existenc e 

of a conspiracy , as collecte d from the Exhibits and 

Do c ume nts produced by the Commission , and from analy ses 

of the 1varren Commission cri tics. 

C. Oswald As Not I nvolved in the As sassination . 

Alt~ough t~e~e i s spme ove rlap i n th i s o utl ine 

with (B) , The Existence of a Conspiracy , this is a 

c ollection of addi tiona l evidence wh ich wou ld support 
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''" c c :1c lusions t hu.t Os".·:t:lC:: ·.·:as not invo lved a t <1 ll in 

the e vents of the a~ s as s inacion . 

~hat becomes clear from thes e ana l y ses i s that 

the next cruc ial step in this por tion of the case is 

a precise , minute-by-minute chronology of Oswa l d ' s 

acti v ities on Nov e mber 22 . Timing is absol utely 

essential to the findings of the Warren Commission , 

and there are sub stantial areas of doubt about the 

c onclusions reached by the Commi ssion. In particular , 

the fo llowing areas are the most crucial , as wel l as 

the least conclusive : 

(l) Oswald ' s prese nce , locations , and activities in 

the Book Depository ; 

(2) Oswald ' s escape fr om the s ixth floor , if indeed 

he were there , and h is confrontation with 

Officer Baker and Roy Truly minutes after t he 

last shot was a lledgedly f ired ; 

(3) Oswald ' s tr i p from the Depository to his 

roomi ng hous e ; 

(4) Oswald ' s trip from the rooming house to 

t he scene of the Tippit murder; and 

(5) His arrival at the Texas Theater . 

Other topics of c entral conc ern must remain h i s 

activities that morning . Doubt sti ll r emains substantial 
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c o ncerninc his trans•:o r ta.tion of t.he rifle , und ~1L!: 

p r eparations that morning f or the assa s sina tion . 

In t h is regard , ~itncsses mus t be cons u lted 

and an attempt made to ve r ify his activiti e s. In 

this regard , Marina Oswa l d a nd members of the Paine 

and Rand l e fami lies are most crucia l . Li nn i e Hae 

Randl e was a re liable and perc epti ve wi tness who saw 

Oswal d on that morn i ng , a nd her s o n was a fe llow 

employee a t the Book Depository who often drove Oswald 

to the Pa ine home . 

Attache d are outlines o f Os wald ' s a ctiv i ties on 

November 22 , as described above . 



I • PHYSI CAL EVIDB-K:E 

A. Balli sti cs 

1) CE 399: 

The bullet \vas identified as having been fired fro~ the 
.Mannlicher- Carcano rifle found in the TSBD and purchased 
by LHO. There was a positive identification of the 
bulle t . Furthennore , the bullet was found on a stretcher 
a t Parkl and Hospital, providing a crucial link between 
the v1ctims ar.d the particular rifle found at TSBD. 
No other bullet and no other type of bull et \vas found 
e i ther with any of the victims or in the lirrousine , t.hus 
pointing to the conclusion that no other r i fle were 
involved . (\\1R 79 , 85 , 93 , 95) 

2) Fragments Found in Limousine 

As with CE 399 , the bullet fragments were positively i centified 
as having been fired from the !-lannlicher-carcano. 
(h1R 76-77 , 87) These fragments ~~re also found to be 

covered by blcx:>d and tissue , inplicating the rifle. No 
other fragrrents were positively iden"":ified as having COP.'€ from 
any o-!-J-1er s c..rrce . (l'lei ght : 44 . E, 21.0 gr?.ins out of )60-161.) 

3) Spent Cartridqes on the 6th Floor of TSBD 

Tnree spe~~t cartri d0es, positively ide~tified as havinq been fireC: 
from the !•:ar..r.licher- Carcano were found on the sixth floor 
of TSBD near the \vindo<.·r at which a ri Ue was seen during the 
assassination. Although eyewiL~ess reports are inconsistent 
in te~ of the number of bullets fired durina the assassi­
nation, three spent cartridges , indicating ~ee shots , 
is consistent \·.'ith the rredical findings . HR 79, 84- 85) 

B. The .Mannlicher- Carcano 

1) The rifle \·:as founrl on the s j xth f loor of a buildinq 
from \vhich shots ~·ere heard . ~vitnesses i dentified the 
window at \·?hich the rifle Has found as that from \vhich a 
rifle had protruded durinq the assassination . The rifle 
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matche-d t.lle bullet and bullet fragments fotmd v.•i t.h ~1-:e 

vict.irl's and in the lirrousir.e . 

2) 'Ihis rifle ":as a ... mcd by LEO, and there is no evlCU!CC 
showing that the rif le wasrennved from his custo-1y . 

3) There is evidence that LHO transported a package to 
the TSBD; the package could be consistent vlit..'f-1 . the 
transPOrtation of a rifle . The package was constructed 
of material s to which LHO had access in the TSBD . 

I I . TSBD AS THE SCEl\lE OF THE ASSASSINATION 

A. Autopsy 

1) The avtopsies performed on JFK shows that bu:lets 
entered from the rear. In ~icular, the neck \·:our.d 
shO\v-s clearly that JFK was struck frOtll b<=-Jlind. 'I'here are rninute 
bullet f r agrrents in the wound, and the c lothing sho\·.-rs 

an inward protrusion caused by a bullet entering from the 
r ear. The head wound shov1s no c l ear front entrance 
wound . There is a rear entrance wound and a massive wound 
on the right side of the head. '!his also indicates 

tnat the bullet came from behind and above the automobile . 

2) The trajectories of the paths of the bullets are consi s tent 
with shots having been fired from the TSBD. Later 
tests provide additional confirmation. 

3) A nuroLer of simulations conductc~ by the Warren Commission , 
while not as good evidence as the actual physical evicence , 
show that the assassination could have occurred in ~~e 
rranner which the physical evide..1ce indicates . Tests 
derronstrated that it \·las possible to strike a tarsret severa l 
tL~s at the same dis tance as the car from the TSBD . 
Furthermore, this could have been accomPlished in a short 
span of ti.rre -- the span of t irre indicated in the Za::>ruder 
film as the l ength of the assassination . 

B. Eyewitness Identification of the Rifle and Assassin at TSBD 
Sixth Floor ~vind~v 

1) A number of eye,·itinesses to the event testified that they 
saH a rifle protrudinq from the sixth floor ot 7Sno cu-::-ing 
the assassination. 'l'hey also saw a rran at the ,.,,in0e:: and 
noticed his rroverrents during the assassination . In 
particular I Hi tnesscs Brennan 1 Euins , Jarman , and 
h:illiams sav1 or heard the rifle and shots from the sixth 
f l oor of TSBD. 



III. EVIDD\"CE LThl!<IKG LHO TO 'THE CRDU:: 

A. Presenc e of LHO at the TSBD During the P..ssassination 

1) LHO was an employee at the TSBD, and thus had access 
to all parts of the building . He \-Jas fa..1liliar ,.r.i_th 
the activities of er:pJoyees there and Kith t."le 
building in general . 

2) LHO \\>aS seen in the building , and on the sixth f.loor 
immediately before the assassination by Givens , a 
worker in the building . 

3) rno was seen in the buil ding irrn'.ediately after the 
assassination as t.-7el l, and his J?resence, \\tlil e not on 
the sixth f l oor , can be verified by Baker and Truly. 

4) rno was in the TSBD at the time of the assassinat.i.on. 
Indeed, s everal witnesses , though not strongly c redible, 
t e s tified that ti1ey could vaguely idP~tify him as the 
person in the windo--m \<'lith the rifle . 

B. a.vnership of the Rifle 

C. Familiarity With ~eapsons 

1) Although there is dispute as to the degree of exoertize , 
there is no question that LHO was familiar \,rith v1eapons , 
both through his ~ilitary e~rience and from occasional 
hunting trips . 

2) There is also evidence that LHO actually practiced with 
the i'lan.Tllicher-Carcano. In any case , he 0\vned the rifle 
for a l ong enough period to becare familiar \vith the 
particular rifle . 

IV. !-'IOI'IVATIOl~ AND OI'HER LINY.S TO THE ASSASSil'lATIO)l 

A. Tippit Murder 

1) The bullets and casings v1hich were involved in the 
Tippit murder c an be traced to LBO. The casings 
given to the police by an eyewitness rratch exactly 
\·lith the gun found on LHO at the tirre of his arrest in 
the theater . The bullets can.TJot be matcLcd e>~actly, 
but ure consistent \·li th the gun \·.nich was found with 
LHO at the tirre of arrest. 
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2) The murder of a policeman \va s vie\ved by several 
v..'i tnesses who late r i dentified LHO as the person 
committi ng the crime . 

3) Tne murder of Tippit provides a necessary l ink in the 
guilt of LHO. It establ ishes that he feared the 
police, and that he was reacti!-1g in an unusua l manner . 
There is no other explanation for the pr e sence of the 
r evolver on his person or for an unusua l reaction to 
a rreeting with a pol iceman. This i s especi a l ly so s ince 
other employees at TSBD did not l eave the building and 
did not react in this manner . 



THE EXISTENCE OF A CONSP IRACY: THE INVOLVE~1ENT OF ~10RE THAN Oi.E 

ASSASSIN , THOUGH NOT EXCLUDING LEE HARVEY OSWALD 

I . CE 399 DID NOT CAUSE ALL THE WOUNDS ATTRI BUT ED TO IT 

A. CE 399 Was Undamaged and Unmarked 

1) CE 399 weighed 158. 6 grains out of a possible 
160-161 gra ins . 

2 ) There was testimony, which was undisputed, that there 
is a standa rd deviation of 2. 0 grains in the weight of 
t hat type of manufactured bu ll ets. (Robert Frazi er , 
FBI, 3H 430) . Thus , the s l ight l oss of weight in this 
bul l et coul d be accounted for simply from deviations 
in manufacture, within s tatistically permissable 
bounds . 

3 ) The bullet was devo id of blood, tissue , fa br ic threads 
or impress ions . A bull et wh i ch passed through tissue 
would l eave such ma r ks unless wiped off . Even more 
important, a bull et would retain the impress i ons of 
threads even if \oJip~d. (Testir1ony of Frazi er that 
the oul let was devoid of bl ood and tissue at 3H 
428-429 . Testimony of Joseph Nicol re: lack of 
threads and i mpress i ons from fabric or threads at 
3H 505). 

B. Expert Testimony That CE 399 Cou ld Not have Caused Such Damage 

1} Drs . Humes and Flinck tes ti f i ed to the vJarren Com:.tis si·on 
t hat 399 could not have caused all of the wounds as 
all eged under the Commiss ion' s "single-bullet t heOl·y . " 

2) Drs . Shav1 and Gregory termed such an occurrence 
"unli kely." 

C. 399 Could Not have Caused Governor Connol ly ' s Woun~~ 

1) CE 399 cou ld not have caused the frac ture of the wrist 
of Conno lly . A hard-jacketed bullet of the type of 399 
wou l d have been da maged severely upon stri king a 
resistant object such as a wri st bone . Co~pari sons of 
399 with other bu ll ets fired throug h wri sts of cadavers 
shows th is cl early. (HR 139 , 141; photograph by 
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National Archives) . 

2) CE 399 cou ld not have caused the wound in Connolly's 
th igh, since the fra gment left in the l eg , while 
not removed, and thus not we ighed , woul d probably 
account for more than the total weight of the bullet. 

3) For simila r reasons, the bu ll et seems unl ikely to have 
caused the wounds to Connolly ' s chest. Al though wi thi n 
the realm of possibility, it seems likely that breaking 
a rib wou ld have caused more damage than that exhibited 
by 399. There is the additional problem of the l ack of 
fiber, threads , or impress ions, s i nce the bullet 
would have passed through cloth . 

4) The Zapruder fi lm shows a long delay between t he 
reaction of Kennedy to the v10und in his throat and the 
reaction of Connolly. The film indica tes that JFK 
reacts to the bullet in his back or throat by frame 
225 of the film. Although there is dis pute , it 
appears that the wri st was not struck (Connally) 
until frame 233. The film indicates through this time 
del ay that the I'IOunds were caused by more than one 
bull et , and additionally, that the delay was too short 
a ti me for the Mannli cher-Carcano to be fired twice. 
(SM 26-29) . 

D. 399 Coul d Not Have Caused JFK 's Head Wounds 

1) 

2) 

3 ) 

A fzirly l ar£e bull et fragmen t was found at the site 
of the entrance v10und in the head. The "Clark 
Panel" report 1-1hich was releas ed in January, 1969, 
demonstrates that a fragment 6. 5mm in diameter v.1as 
found at thi s all eged entrance wound. This would 
eliminate 399 as the agent of thi s wound. (HR 115). 

The head wound al so shows 30 or 40 tiny metal fragments 
in t he head. Humes testified that they \'/ere t he "size 
of dust part ic l es." (2H 359 ). Kellerman testi f i ed 
that the X-Ray sh01ved "a mass of little stars ." (2H 100) . 
In addition, a large quantity of bra in tissue wa s 
mis si ng, rais ing the inference that a l arger number of 
such small fragme nts were in the wound. This also 
el iminates 399 as the agent of t hese wounds. 

The l aceration of the bra in tissue was such that a 
bull et such as 399 (hard jacketed) cou ld not have 
caused that damage . 
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4) Warren Commiss ion simu l a tions of the head shot de~~ n ­
s trate tha t it is unlike ly that one shot f rom OswJld's 
position in the TSBD, firing the Mannlicher- Carca no 
and hard-jacketed bull ets , could have caused such 
damage. The Commissi on f ired Man nli cher-Carcano bul l ets 
i nto ten old skull s filled wi th gelati n. Of these , 
only one exhib i ted damage in any way simil ar t o the 
head wounds of JF K. This one skull , however, showed 
no l aceration or di sturbance of the gelatin (brain 
tissue simulation). The massive disturbance of 
JFK's bra in i ndi cates tha t either some other type 
of bull et were used, or that more than one shot struck 
JFK' s head. 

5) The fractures of JFK's head were such that a very high 
velocity rifle was used in the assass ination. Humes 
testified that the head \'JOunds were typified by 
a type of high veloci ty strike w~ich extensiv~ly 
fragmented the bull et and disrupted the skull. (2H 356 ) 
The necessary velocity is estimated as higher than 
2,700 f.p . s. (HR 120) The Mannlicher- Carcano is 
a medi um-veloc ity rifle , with a muzzle velocity 
of roughly 1,800 to 1,900 f.p.s. 

E. 399 Could Not Have Caused JFK's Neck Wounds 

1) Fragment 

A fragment was found in the back or neck wound at the 
point of entrance. The slight weight loss of 399 
combined with the presence of the neck f ragment makes 
it impossible that 399 was responsib le for this damage. 

2) Lack of Fi bers in Connal ly's Wound 

There were no fi bers found in the entrance wound i n 
Conna l ly's back . The neck bull et clearly passed t hroug h 
JFK ' s clothing , both in hi s back (through both shirt and 
jacket) and poss i bly when pass i ng through his anteri or 
neck (there is a possible nick in the t ie he wore that 
day). If 399 had passed through JFK before stri king 
Connal ly, fibers woul d have been fou nd in his first 
\·mund. 

3) Velocity 

The velocity of the f·1ann l i cher- Ca rca no \'las such that 
merely pass ing throug h a 13 em neck would not have 
s topped t he momentum of the mi ssile . In orde1· to 
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have stopped, 399 would have had to have struck 
another object and would thus have susta ined more 
damage than ev ident from its condition . 

F. Conclusions 

1) The only poss ible wound which could have been caused 
by 399 is the back or neck \<Jou nd of JFK. If 399 
did cause this wound , however, it necessitates a 
f i nding that all three of the bullets which were 
al legedly f i red from TSBD struck the Presidential 
limousine. A f i nding that al l three bul l ets struck 
a vi ctim raises several probl ems: 

(a ) It is conceded that a bullet or bullet fragment 
struck the street and inj ured a bystander (James 
Tague) . 

(b) This necess i ates thatLHO managed to hit his target 
three times i n an exceptionally smal l amount of 
time. Given doubts about his abilit i es and abou t 
the possibli ty of any marksmen having such success, 
this raises the inference of another assassin. 

(c) The Warren Commiss ion concluded tha t on ly two shots 
could have struck the car and its victims . Their 
evidence must somehow be rejected or rebutted in 
order to establ i sh that three shots struck the car . 

2) The more reasonable conclusion is t hat more than one 
as sassin was invol ved, thus necessitating a conspiracy . 
In order to accoun t for al l the bullets and all the 
wounds, more than t hree shots woul d have to have 
been fired . 

II. THERE IS EV IDENCE THAT MORE THAN THREE SHOTS WERE FIRED 

A. The Mannlicher-Carcano Was Not The Only Weapon Used: 
Medical and Ba lli stics Evicdence 

1) Fragmen tation 

The extensive fragmentation, especially in t he head 
wound, raises the inference that a soft-lead bull Pt 
was used in the fata l shot . The Mannli cher-Carcano 
bullets were hard-jacketed bull ets and would not have 
fra gmented in thi s manner . 
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2) The frac tures of the head support the conclus ion 
that a very high veloc ity r ifl e 1·1ere used , thus 
eliminating the rlannlicher-Carcano as the 11eapon 
used for the fat al shot . 

3) The number of wounds and the evi dence that 399 could 
not have caused all t he wounds a ttributed t o i t 
necessitates a conclus i on that a second rifle was 
involved . 

B. The Mannli cher-Carcano Al one Was Not Capable of Such 
Performance 

1) Qua 1 ity of the \~eapon 

The weapon which allegedly caused such damage has 
been descri bed various ly as a "cheap old weapon" 
by expert witness~s. (Latona testi mo ny 4H 29). 

2) Dispersion of the Bullets 

The ~1annl i cher-Carcano was not a very accurate ~>Jeapon, 
and had a di spersion of 12 X 12 ems at 100 meters, 
a rate which could poss ibly rise as high as 20 X 20 
ems at 100 meters . Renaud de l a Taille, Science et Vie 
(December, 1964): "only a miraculous accident would 
have enabl ed Oswald to place hi s bullets at only 10 
ems of dispers ion." (That degree of dispersion necessitated 
by the feat allegedly performed.) 

3) Two-Stage Tri g9er 

The rifle fou nd in TSBD had a t wo-stage tri gger , 
\1h ich \'/Ould have i ncreased the difficu l ty of the 
shots allegedly made by Osvtald, and rendered hi s feat 
even more unl i ke ly . 

4) Defecti ve Scope 

The r i fle had a defective scope, and was possi bly 
fi tted for a l eft-handed individual. 

C. Eyewitness Test i mo ny Indi ca tes Tha t More Than Three Shots 
\>Jere Fi red 

1) Ke 11 erman 

Secret Serv ice Agent Roy Kellerman heard a "flurry of 
shots " with in five seconds of the f irs t noise, i . e . 
after the firs t shot . (\·IR 50 ) 
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2) Amos Eui ns 

Euins saw three shots from the TSBD , a-cord ing to hi s 
testimony , but bel ieved tha t there were four shots 
f ired . 

3) Brennan 

Howard Brennan only heard two shots although he was 
apparently in a position to have heard all t he shots 
f rom the TSBD. Thi s indicates t hat other shots came 
from somewhere else . In additi on, he testified that 
he sa\>~ a "very deliberate aiming" of the rifle in the 
window of the TSBD. Such a deliberate aiming would 
lessen the likelihood that all shots came from that 
window in such a short span of time. 

4) Jarman, Willi ams , No1·man 

These three witnesses tes tified that they heard the 
hots so loudly that" they shook the building . " They , 
however , only heard t wo shots. If the shots were that 
apparent, then they should have heard a 11 three , or at 
least th ree . Since they did not, there is the i nference 
that other shots came from another location which they 
could not hear as distinctly. 

5) Bennett 

Glenn Bennet t estified that the first shot miss ed, and 
that JFK \'Jas struck in "rcr ict svccess i on" by t\<10 shots. 
This indicates that at least t\'10 assassins were involved. 
O·JR 111) 

6) Other Witnesses 

Other witnesses to the assass ination in the vic inity of 
TSBD heard f i ve or si x shots . (WR 110, n. 334) 

III. THERE IS EVIDENCE THAT THE SHOTS CAME FROM OTHER THAN TS BD 

A. Zapruder Film 

The Zapruder fil m at frame 313 et. seg. shows a reaction of 
J FK 1 s head wh i ch ind i cates that shots or a shot came from 
i n front of the presidential car. The head moved forward, 
wh ile at the same t ime debris from the head is evi den t in 
the area of the President•s head. Shortly thereafter, 
the head was propell ed bac kward vi ol ently, and the air 
f ill ed with debris from the head. The abrupt and viol ent 
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backward react ion of the head impl ies a strike f rom t he 
front . (SM 34 ff .) 

B. Eyewitness Tes timony That Shots Came From El sehwere 

C. The Grassy Knol l 

1) A l arge number of witnesses reported tha t they heard 
shots or saw smoke from the gra ssy kno ll area . 
(Articl e , 11 Fifty-One ~litnesses and the Grassy Kno 11") 
Among the credible witnesses who reported such activ i ty 
are: LEE BOWE RS, MALCOLM COUCH, FRANK REILLY, 
S~ M. HOLLAND , ROYCE SKELT ION, A.D. McCURLEY, J.L. 
OXFORD, ALLAN SWEATT, J . C. PRICE, PAUL LANDIS, AND 
JEAN HILL. (SM 18-21) 

2) Deputv Sheriff J. t1. Smith found an a 11 eged "Secret Ser vice 
Agent" behind bushes in the grassy knoll area at 
12:36 . The "agent" exh ibited suspic ious behavi or and 
in~ed iatel y showed credentials to Smith, although he had 
not asked for them. Records show that no Secret Service 
agents were remining on the scene at this time, but 
accompanied the automobil es to Parkland Hospital, 
staying with the persons v1hom they were to protect. 
(SM 26 ) 

IV. EVIDENCE THAT LEE HARVEY OSWALD IN PARTICULAR WAS NOT THE 

LONE ASSJlSSIN 

A. Eyewitness Reports 

1) Rovil and 

Arnold Rowl and saw two men on the si xth f l oor of the 
TSBD no more tha n 15 minutes befo re the assass i nation. 

2) Ha 1 ther 

Simi l arly , Ca ro lyn Walther saw two men on the s ixth 
f l oor at roughly the same t ime . 

3) No witness to the acti ons at the TSBD actual ly saw and 
reported that he saw a r i f le being discharged . A 
rifle such as the Mannlicher-Ca rca no would have 
shown a discharge i f it had been f ired during the 
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time it was being vi ewed . 

B. Os\>Jald's Rifle Capability Has Not Equal to the Task Alleged 

1) Nilitary Exper ience 

LHO's military records indicate that he was not an 
exceptionally good shot with a ri f l e. Al though he at 
one time recei ved a fairly high score, his marksmanship 
~~as generally regarded as "fairly poor ." There 
certainly i s no evidence t hat he possessed the skill 
to perform the feat as alleged in the Wa rren Report, let 
alone the feat necessitated by the fact of CE 399, as 
discussed supra. 

2) Practice 

In order to pe·,·form a~ ·~his l evel of =xpertize, Ll-:0 
would have had to practice at some point relati vely 
recen t in time wi th the assassination . There i s no evi ­
dence that LHO had the opportunity to practice vii th the 
rifl e, or tha t he i n fact did so . Thi s concl usion 
is also indicated that no other bull ets for the 
Mannlicher-Carcano were found in the possession of 
LHO or i n any of his possessions. 

C. The Rifle Marksma nship Tests Performed by the Warren 
Commission Do Not Establish That Any Rifleman, Irrespecti ·:e 
Of LHO, Coul d Have Performed the Assassination in the Absence 
of a Conspiracy 

1) Superior Abi lity 

The marksmen used i n the simulati on by the Han·en 
Commission \:ere of vc:st ly superior abi lities to 
LHO, and cannot be said to stand in his shoes in order 
t o prove that LHO could have accomplished the assassination 
as a lone gunma n. 

2) Stationary Targets 

The targets used i n the Warren Commission simul ation 
were stationary. 

3) Test Res ults 

Even gi ven t he fact that the targets were stationary and 
that the marksmen \>Jere superior i n ab ility to LHO, the 
resul ts were quite poor, both in t erms of accuracy and 
t he time ta ken to fire three shots . They do not strong ly 
recommend that LHO could have fired three shots i n such 



Markmanslzip 
rating 

Target 

Range 

Number 
of shots 

Firing time 
"(in seconds) 

Results 
first shot 
Results 
second shot 
Results 
thir-1 shot 

9 

-•. 

RIFLE TEST RESULTS 
Alleged assnssin 

November 22,1963 
One poin t above the 
minimu m to qualify 
as "marksman" on 
Marine Corps scale 
in 1959 with no 
known subsequent 
ri fle practice 
Moving car, receding 
from rifleman, 
moving on slight 
downgrade, from 
elevation of 60 feet 
180 to 265 feet 

Three 

Maximum of 5.6 
seconds 

Hit upper back 
or neck 
Missed, or hit 
Governor 
Hit head 

Army rests performed by rhre~ 
Master Rifiemen on March 27, /9!)J · 

Rated as Masters by Nation :~ ! Rii:e 
Association (i.e., at top of sc:>.le 
extending above top Marine Corps 
marksmansh ip rank by two or more ­
classes) and qualified for shooting :....-. 
competitions and Olympics 

Three stationary silhouettes of 
upper body, on two-foot boards, 
aiming from 30-foot tower 

·. 

.. 
Targets at 175, 240, and 265 

- . 

feet respectively 
Two series of three shots each 

First series. 
Hendrix Staley M iller 
8.25 6.75 4.60 -, . .. 

Second series -. ·: 
7.00 6.45 5.15 .· 

Each of two series .. 
Hit Hit Hit 
Hit Hit Hit 
Missed Missed Missed 
Hit Hit Missed 
Hit Hit Hit 
Missed Hit Hit 

a short span of ti me wi th such accuracy . 
conclus ion of course , i s compunded by the 
which must be drawn regarding CE 399. 

Any such 
conclus ions 

D. LHO's All eged Murder of Tippi t Does Not Negate A Conspi racy 



KE>.>:EDY 

A. CE 399 

1) CE 399 ~as u~marked and due a large extent , unda-a~ed , 
weighing 158 . 6 grains ou t of a poss ible 160 to 161 
grains . There was teslimony 1which was undisputed , 
that there is a sta ndard dev i ation of 2 . 0 grains in 
the weight of t hat: type of ma nufactured bullet . 
(Robert Frazier , FBI , 3H 430) Thus , the slight loss 
of weight in the bullet cou ld be accounted for s imply 
from deviations in manufactur e , within statistically 
permissible bounds . Additionally , the bullet was 
devoid of blood, tissue , fabr i c threads , or impressions. 
A bullet would retain the impressions o f threads even 
if wiped off if it had passed through c l othing . 

2) Problems in the discovery of CE 399 at Parkland Hospital 

The stre tcher upon which CE 399 was suppose dly found 
wa s handled at several points during the operations 
at Parkland Hospital ~ The bu l l e~ was not located unti l 
sometime after the presidenti a l p ar ty had left Parkl a nd. 
In particular , after Gove r nor C~nnal ly was transferred 
to an operating table , a nurse removed the paraph e rna l ia 
on the stretcher (s ponge , gau ze , hypodermic syringe 
wrappers, role of 1 " t ape ) . She then roll ed the two 
sheets on the stretcher , one inside t he other int o a 
smal l tight package which rema i ne d o n the carr'ier . She 
did not see any bullet or hear one fa ll to the floor 
during this procedure. (6H ~2~ - 1~3 , SM17S) Additionally , 
the stretchers which had been used to transport both 
JFK and Governor Connal ly to Parkland Hospita l were left 
u nguarded on the ground f loo r for a substantia l peri od 
of time after the two men had b een removed from the 
stretc hers . CE 3 99 was fou nd on the stretcher only 
after the y had been l eft on the ground f l oor . Thus , 
CE 399 was found considerably after the operations 
a t Parkland Hospita l and after the stretchers had been 
left unguarded in a position which was readily · 
a ccessible to the public . 
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3) Prob l ems i n the Cha in of Cus tod~ 

c~ 39 9 WQS found bv t~e senior cnsineer jn Park~an~ 
ucspi tal v;ho in t u~n ga\·~ it to the chief of pe.: ~U!' 1el 
\·Jho then tran s fer r ed i t to a Secret Service agcn• . 
The SS ag e nt took custody o f t he stretche r bullet at 
the hosp i tal and returned t o Washing t o n with the 
Presidential Party . He gave the bullet to his surerior, 
Chief James J . Rowl ey, and Rowley in turn gave it t o 
an FBI agent . In J u ne , 1964 , the Warren Commiss ion 
requ ested the FB I t o establish the c hain o f possession 
of the stretcher bul l et . All of those who hand l e d the 
stretcher bullet , howev er , includ ing the s enior 
engineer , the chief of personnel , the SS agent, and 
Chief Rowley were unable t o make a positive i dent i f i­
cation of the str e tche r bullet as the bullet f ound o n 
the day of the assassina tion. (CE 2 011 ). 

4 ) Evidence That CE 399 Could Not Have Cau sed Any 
of the Wou~d s tc Li t~er Governor Connally or JFK 

There is subs tantial evidence tha t CE 399 cou ld not 
have caused any of the wounds to either Governor 
Connally or JFK . If CE 399 did not cause any of t he 
wounds, t he n the re is no reason why t he mi ss l e would 
have been in the car or with one of t he victims , t hus 
adding to a conclusion that the discovery of CE 399 
wa s l ess than bcna fide CE 399 could not have caused 
the fractu re or-the-wrist to Governor Connally . A 
hard-jacke t e d bul l e t of the type of 399 would have 
been d a maged s e verely upon striking a resistant 
ob j e ct such a s a wr i st bone . CE ~99 could not have 
caused the wound in Connally 's thigh e ither, primari ly 
since the nature of the wound was such t hat only a 
fragment rather t han a who l e bullet could have caused 
the injury . For similar reasons , t he bu l l et seems 
u nlike l y to have caused the wound jn Mr. Con na l ly 's 
chest . Although wi t hin the realm of possibility , it 
seems l i kely t hat breaking a rib would have caused 
more damage than that exhibited by 39 9 . 

CE 399 could not have caused JFK ' s head wounds f or 
a variety of reasons . First , a fair ly large bullet 
fragment was fou nd at the site of t he entrance wound 
in the head . More impor t an t , the h e ad wound shows 
3 0 or 40 tiny metal fragments , not only e liminating 
399 but a lso implicating another type of bullet . 
Add i tionally , the lac eration of the brain t is sue vas 
s uch that a bullet such as 3 99 (ha rd jacketed ) could 
not have caused that d amage . Fina lly , the fractu res 
of JFK's head were such that a much h i gher velocity 
r if l e than the Ma nnl icher Carcano wh ic h Oswald 
supposedly use d was involved. 
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CE 399 coulO. ha. ·.re co.t.:scc the neck viound to JFY , Lut 
the fact that t.herc \·:as apparently no e :d t for the 
bu llet ~hich caused the back wound, combine d with 
the fact that a bullet fired wi th the veloci ty of 
399 (1 900 ~eet per second ) would have passed easily 
through JFK ' s body make s this extremely u n likely . 
There i s thus no explana tion for t he presence of 39 9 
in the car or \vi th t he victims, barr ing a demonstra­
tion tha t 399 somehow became lodged in t he Presidential 
limousine without having passed through any of the 
vict ims. 

B. The Bulle t Fragments Found in the Presid e n t ial Limousine 
Do Not I mplica t e Oswald i n the Crime 

The bullet fragme n ts which were found in the Presi ­
dentia l limousine , weighing 44 . 6 and 21 .0 grains ,~~ - not 
provide a link between Oswald and the crime . The fact 
that this evidence as well does not link him to the 
assassination is f urther ev ide nce that he w2s not involve d 
ln the cr ime. First and most i mportant , the bulle~ frag­
ments which were fou nd were covered with blood . Yet , 
according to t h e Warren Report , these fragments could not 
have caused a ny of the wounds to either JFK or Connally. 
All of the wou nds except JFK ' s h ead wound are attributed 
by the Commission t o CE 3 9 9 . Since the fragments were 
covered with blood , the Wa r ren must n ecessari l y conclude 
that the fragments came from JFK ' s head wound. Yet , t h e 
other evidence , inc luding the l aceration of the brain 
t issue and the large number o f fragments in the head 
implicates another type of bullet , not a bullet whic h 
separa t ed into several very large fragments . Again , since 
there is no reason f or the presence of the fragmen ts in 
t:1e Presider.tial Limousi ne , a question i s rai.sed concerning 
bona fide nature of the fragments a nd their use as 
evidence against Cs\·;ald . 

This conclusion is enhanced by the f act t hat these 
bullet fra gments ~ere found very much later in the 
evening on November 22 , 1 963 . They were not d i scovered 
with a victim , but ~ere found many hour s later , and after 
ample opportunity to manufacture evidence . Furthermore , 
spectrographic analys is which was u nd e rtaken of the bullet 
fragments proved inconclus ive ; no other scientific t e sts 
were performed on the fra gments and no attempt was made 
to link the fragrn Pnts wi th other fragments found with 
the v ictims . 
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r v cn i f t he er:tpl y shell casing s found on tht: 6th 
fl oor of t he Tc~a s School Boo~ Depos iLory were i n ;acl 
f i red f rom the Na nn l i che r-C a rca no ri f l e , there i s no 
necessary link b e tween these empt y shel l c a s ings and 
the victims . Furthe rmor e , l h e re is n o ev ide nc e thal 
the se shell casing s were fired o n November 22, 1 963 . 
I n add i t i o n , t here were irregulari t i~s in t he photographing 
of their place of d i scove ry on the 6th floor o f the Te xa s 
School Book De po sitory and in their finding by the police . 

D. The Mannl icher-Carcano Rifle 

1 } The medical evidence shows tha t it is poss ible tha t 
al l of the wounds to both JFK and Connal ly were 
caused by another type of bul let and another type of 
rifle. 

2 } The ownership of the rifle was not proved conclusively 
to be t ha t of Lee Harve y Oswald . Although purchased 
under the name A. Hidell , this name could have be e n 
used b y others with access to Oswald 's a lias. 

3 } A crucial piece of evide nce in the case a gainst 
Oswa l d was the di scovery of the brown paper packag e 
allegedly used to transport the ri f le to the Texas 
School Book Depository . This pa ckage , however , had 
no o il stains and the r e were no c rea ses in the pack­
age i n locat ions which should ha ve s howed s uc h marks 
if a ri fle had been transported in t hat pe riod . 

4 . Oswa ld wa s jn fa ~t s enn with the package on Novembe r 
22 at the Texa s School Book De po sitory . The b e st and 
most c onsist en t t estimony on tha t point , however , was 
t hat the packag e transported by Oswa l d on lhat day was 
ITuch s h o r ter than the ~annlicher-Carcano ri f l e . 
Limie l'lae Rand le v1ho witnessed Oswald ' s arr i va l 
at the Texa s Schoo l Book Depo s itory t hat morning , 
ma intaine d c onsistent t e stimony , t hrough seve r al demon­
str a tions as well , that t he packag e d Oswald c ar ried 
Has 27 " l o ng . 

E . Palmprin t on the Rifle 

The \varren Report r el i e d h eavi ly upon a palmp~i nt 
of Oswaldfound on the Ma nnliche r-Carc ano r i f l e d iscovered 
o n t he 6th f l oo r of the Te xa s School Book Deposi tory . 
Serious doubts must be ra ised , howeve r , a bout the a u then­
ti s ity of this pa lmprint, s ince there we re ir r egula rit i e s 
in the lifting of the p r int . The FBI , which t ook custody 
of the rifle, did not fi nd a ny worthwhile pr i nt s u pon close 
in s p ec tion . The pr int whic h was a l leged to be tha t o f 
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Osvlald ;.;a s not di scover e d unt i l lilllCh later , af t.Lr "...!1e 
rifle had been r~turned to the Dallas Po lice . The pri~ t 
was not sent to the FBI fr om Da llas unti l November 26 , 
1 963 , dnd did not ar rive until much later . Further~0re , 
the Da lla s Police did no t c:,eck the rj ~le fo r pov.•(h~r 
marks or fo r any me ta l fouli ng , so tnat ther e is no 
varificaLion tha t that particu lar rifle was i n fact fired 
on Nov ember 22, 1963 . 

F . The Rifl e was F i rst Identi fied as a 7 . 65 Mauser 

Those who first di scove red the rifle on the 6th 
f l oor of the Texas Sc hoo l Book Depository id e n ti fied t he 
gun as a 7.65 Ma user, r a t her t han a Mannliche r-Carcano 
rifle s u pposedly be l ong t o Oswald . Deputy Constab l e 
Se ymour Weitzma n , who alo ng with She ri f f Boone discover e d 
the rifle during a s earch of the 6th floor of the 
De pository , sig ne d an a f f iadavit for the Dallas Police 
in which he stated that "this rif l e was a 7. 65 Mauser 
bolt actio n e quipped with a 4 / 18 scope , a thick leathe r 
b rownish-black sl i n9 on i t . " (CE 2003 , page 63 ) 

G. The Se rial Numbe r of the Mann l iche r-Carcano Rifle Found 
on the 6th Floor was not Di s tinctive 

The serial numb e r of the Mannlicher - Carca no Ri fle , 
C 2766 , is not dis t inctive , but rathe r can appl y t o a 
number of similar we apons , possibly p o ssessing the same 
s e rial numb e r. The possibil i t y that more than on e such 
r i f l es ex i sts make s spe ci fic identi ficat i o n of the rif le 
from the serial number a l one impo ss i ble . 

II . THE TEXAS SCHOOL BOOK DEPOSITORY WAS NOT THE SCENE OF THE 
A.SSASSINATION 

A. Th e Gra ssy Knol l 

1) The c l earest demonstration tha t the shots c ame from 
the front is the Zaprude r f ilm. In particular f rame s 
313 et . s eg . show a reaction of JFK ' s head wh i ch indicates 
that shots c a me from in front of t he Presidentia l 
car . The a brup t a nd v i o len t backward react ion o f t he 
head impl ies a s t r i ke from the front . I n add ition , 
the action of JFK gra sping hi s throat at f rames 
et . s e g. ~s also c onsistent with shots c oming from 
i n fron t of the Presidential c~r. 

2) A large number o f witnes ses reported tha t they 
heard the shot s a nd saw smoke from the gra ssy 
knoll a rea . The t estimony o f these 51 wi tnesses , 
a l ong with r eports of s uspicious act ivi t y in the 
grassy knol l area i s evidence that t his l ocation, 
rath e r than the Depository, was the s cene of the 
assassination . 
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B. Eye Kil~cs s and Photographic rvidenc e 

1) ~illard ~xhibit C 

This photograph , which was t aken only seconds after 
the l ast shot was fired , shews very clearly both 
the 5th and 6th floors of the Texas School Book 
Depository, includi ng in the window o n the 6th floo r 
allegedly use d by Oswald to fi r e his rifle . In the 
photograph, severa l persons are vis ible l ooking out 
the 5th floor window directly b eneath the l ocation 
alle gedly used by Oswald . The person s in this window , 
as d e mons trated graphically by the Dill ard photo, 
show absolutely no alarm or surprise and have taken 
no a ctions either to escape or to apprehend a gunman, 
I f the shots were l oud enough to have been heard below 
on the street , then they were certainly loud enough 
for those directly be low the shots to have heard, to 
have been aware of the location of the shots, and to 
have shown some alterati on in e motions . The r eac tions 
of these witnesses ind icate that the 6th floor of t he 
Depository was not the scene of the assassination at 
all . 

2) Robe rt Jacks on 

Rober t Jackson of the Dallas Hera ld , who was in t he 
motorcade , saw a rifle protruding on the 6th fl oor 
of the Depository only after shots had bee n fired . 
It was his feel ing t hat no s hots in fact did come 
f rom this window , for he saw none even though he 
wa s awar e of the s hots and took photographs o f the 
Depository. 

3) Other Witnesses 

It i s sj gnificant that no wi tness testified that he 
actually saw smoke or a gun shot coming from the 
6th f loor of the Depository . Even Howard Brennan , 
whose testimony was relied upon to a great extent 
by t he Warren Commi ssion , did not testi fy that he 
actuall y saw a shot from t hi s location. Indeed , 
no witness could actually testify that the shots 
came f rom the 6th f l oor . 

III . LEE HARVEY OSWALD IN PARTICULAR CAN BE PLACED OTHER THAN ON THE 
SIXTH FLOOR OF THE DEPOSITORY AT THE TIME OF THE ASSASS INATION 

A. Witness Identificat ions Before the Assas sination 

1) Bill She lley 

Bill Shelley s a w Oswa l d o n t he 1st floor near a 
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t e lephone short l y a fter 11:45 (he th inks a pp~o:-: i nate ly 

11: 55) on Novembe r 22. (7H 39 0) 

2) I:d P iper 

~d Piper saw a nd spoke t o Lee Ha r v e y Oswald on Lh e 
l st f loor of t he Texas Depos jtory a t 12 noon (6Ii 38 3) . 

3) Ca rolyn Arnold 

Carolyn Arnold testified that she saw Oswald on lhe 
1st floor as late as 12 : 15 . Th is is at exactly the 
same time that Arnol~ Rowland saw a gunman in a window 
on the 6th f l oor. In addition , it corroborates Oswa ld' s 
story that he was on the 1st f l oor ea ting lunch at this 
time . 

B. Location After the Assassination 

Oswa ld ' s location after the assass ination can be pin ­
pointed with even greater accuracy . Dallas Policeman 

.Marion Baker and Roy Truly , manag e r of the Depository , 
found Oswa ld in the 2nd floo r lunch room within 90 seconds 
a fter the last shot. In add ition , Oswald was found in the 
v estibule of the lunch r oom, a position which i s consistent 
o~ly with.having come up to t he lunch room from the l s t 
floor , which is consistent with Oswa l d ' s version of the 
events . In addition , several witnesses testifie d that the 
gunman in the 6th f loor window withdrew the rifle f rom the 
windmv "very de l iberate l y" , and all state that the rifle 
remained in the wi ndow for some time after t he l ast shot . 
This de lay , coupled with the position of the Mannlicher­
Carcano rif l e when i t was foun d (hidden b e neath carton;; ) 
makes it impossible for Oswald to appe ar l ess than 90 seconds 
l ate r on the 2nd f l oor . 

Fur t hermore, ~hen approa c h e d by Office r Baker , Cswald 
was "calm and coJle cted ", according to both Baker a nd Tru l y , 
even tho ugh Baker Accosted him with a drawn gun . Oswald 
show~d no emotio~ and did not reacit in an unusual man n e r 
l ess tha n 9 0 seconds a f ter the l ast shot had been fired . 
Oswald reaction at t his t ime is significant evidence of - his 
i nnocence . The we relied very heavily upon -Oswald's 
later alleged murder of Officer Tippit in order to s how 
a f e eling of g~iJt on OswaJ d ' s pa r t for - his e a r lie r 
as sassination; .his "unusu a l" react ion to being approached 
by a policeman was used by the Commission as 
evide nce of hi s guilt of an earlier c r i me . 
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4) ~arly Police Radio Broadcas t 

Finally , in terms of i~entify~ng Oswald a s the ~ 
assassin on t he afternoon o f ~ovember 2 2, 1963 , ~he 
police broadcast a description of t h Oswa~d over 
the rad io before they had t a l ked t o any Wllnesses 
or rec eived a description from Howard B~en~an , thus 
sug ges ting adva nce knowl e d g e . At best 1t 1s an 
unu s ual cir cums tance . 

IV. TIPPITT MURDER 

The Tippit murder was a key link in t he chain of e v i d e nce 
-~?e_d by the Warren Commission. According to the Warren Report , 
the killing of Tippit showe d guilt and apprehension , thus / 
fear of the police . The issue of the murder of Tippit, however , 
is a separate matter, fo r it could have implications o the r t han 
t hose which were concluded by t he Wa rren Commission and whic h 
are unr e l ated to the Kenne dy a ssassination. It is clear , 
though, that in terms of demonstrating guilt for an earl i~ r 
assassination of the President, the Tippit murder is not 
persuasive, given the e arlier r e action to O f ficer Marion Baker 
in the Depository . 

: 
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Yet the Ti ppit murder took place almos t 1 hour after ~~e 
~s sassinat ion . The confrontat ion with 3aker and Tru ly 
took olace l es s than 2 minu tes afler t~e assassina tic . , 
yet Oswald shoKed no emotion , let alone t hat which :-:-,i r; : . t 
be termed "unusual" . Indeed, it . is v ery surprising that 
Oswald , when confronted by o fficer Baker with a drawn 
gun , ,should remain "calm and col lected", yet sometirc 
later \vhen similarly approach led by an officer shculd 
react wi th murder. 

C. Altqens Photograph 

The Altgens photograph , taken of the Depository as 
the motorcad~ passed , shows a figure on the steps which 
closely resembles LHO . Although t h is person has bee n 
identified as Billy Love l ady , doubt must remai n sub­
stantial. Th is photogr~ph corroborates Oswal d ' s version 
that he was on the 1st f loor when t h e motorcad e pas sed . 

D. No Identification o r Description of Oswa ld at the Sixth 
Floor Window was Given 

1 ) Howard Bre nnan 

Altho ugh Howard Brennan was re lied upon to a great 
extent by the Warren Co mmission in· terms of 
identifying Oswald a t the 6th floor. window , h i s 
description can have li ttle probative value . 
In the first place , Brennan wa s nears i ghted and was 
not wearing his glasses . Second, the description 
which Brennan gave to the police varied substantially 
from Oswald's actual appearance . F~n~ ll~, his l ater 
line up i dentifi c at ion of Oswald was clouded by having 
viewed Oswa ld on te levi sion in the inter im . 

2 ) Arno ld Rowland 

Arnold Rowland testified that he s a w a Negro man in 
the southeast corner of the 6th fl oor of the Texas 
School Book Depository, not Oswald, who varies sub­
stantially from that description. 

3) ..P<.mos Euins 

Euins , as well as Rowland , testi fied t ha t he saw a 
Negro man on the 6th fl oor o f the Depository 
building. 



II. RELATIONS J,~< D .:\SSOC ~ .'\TIONS lN '~'il:S DALLAS Cm:nc;-~: 1 Y 

The r e l ations a nd assocations cf Oswa l d i n the 

Da llas community is a t opic wh i ch can be dealt with 

rathe r q uickly , though que s t ions may be raised 

concerning the nature of the investigation wh ich 

the Warren Commission undertook. 

Their evidence shows , however, that Oswa l d h ad 

few connections of a ny ki nd in Dal las . He was a l one r , 

who was d e scribed by thos e who made his acqua intance in 

Da l las as rather unpleasa nt . Essentia l l y , h i s 

associations i n Dallas were with othe r membe rs o f the 

~vhite Russian c ommunity. Those f e w contacts whic h he 

made were usually with his wife Marina . Wi th one 

except i.on, those in t ervi e\ved by the \va rr"= n Commission 

like d Marina and d id not like Lee . They thus 

avoided contact \.1ith h im , and k new little or nothing of 

h is p e rsonal l ife and persona l v i e ws . Their testi~ony 

is presented , i n t h e shor t fo rm which it dese r ved 

considering Oswa ld ' s contacts with othe r huma n beings , 

in Volume 23 of the Commission he arings and e xhi bi ts. 

Al so centra l in t his r ega rd is the test imony of Marina 

Oswald , wh o did not lik e Lee at the time , and who may h a ve 

had u lte rior motives in giving porti ons of her t e stimony 

(i. e . the promise of r ema i n ing in Amer i ca ) . 
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As f ar as c~n be asc~r tained al 9resent , the o nly 

relatio nship wh i ch was of a substantial nature in 

Dallas was that with George De Mohrenschildt . 

An analysis of informa tion concerning De lohrenschildt 

uncovered to date by the Committee fol l ows . 

' 



Gf'ORGE D£ "-20 11Rm~SCL TLDT 

ln liqh t of t~e n•stirnon" of \·-il le:r Oltman s 

before this Corrtmi ttee , staff J,e!T'.bers have beq un a n 

extensive investigati.on of George De~·lohrensch ildt . 

The Committee has obt a ined f rom Patrick Russ e ll 

who wa s DeNohrenschildt ' s lawyer the fol lowing 

items: 

a . ten tapes reported to be taped conversation s 
between George DeMohrenschildt , Jeanne 
DeMohrenschildt and Wi llem Oltma ns made in 1967 

b . George De.1ohre nschildt ' s Texas dr ivers li~cense 

c . manuscript for 9roposed book by DeMohrenschildt 
e nt i t l ed I AM A PATSY! I AH A PATSY ! (24 1 J?age s) 

d. fo l io conta i ni ng mi s ce llaneous letters , 
recei pts, newspaper clippings and memorabi lia 
belonging to George DeMohrenschild t 

e . photograph of Lee Harvey Oswald 

The Committee is in the process o f transcribinq the 

t aped con~ersations bet~een De~ohrens childt a nd Ol t mans . 

The manuscript has been read and analyzed . Key state .or.t s 

made by DeMohrenschildt in the manuscript inc lude : 

a . Lee Harvey Oswald is i nnocent of the a s sassination 
of President Kennedy 

b . Lee Harvey Oswald liked President Kennedy 

c . Lee Harvey Oswald a dmired Premier Cas tro and 
di s liked Cuban refugees who ~ere anti - Cas tro 

d. Lee Harvey Oswald despised reactionary qrouos 

e . Willem Olt~ans was convinced that De~ohrenschild t 
planned the Pres i dent ' s assassinat ion and financed 
it wi th Texas oil in terests but this l··lAS NOT TPUF . 



It should be noted that can t ary to lhe testimony of 

Mr. Oltmans , only one FBI A~cnt is named in the 

manuscript and there is absolutely no ind i cation that 

this agent, the FBI , the CIA, H. L . Hunt or anyone 

else knm·m to DeMohrenschilt conspi r ed to kil l the 

President . 

The Committee is currently checking out everything 

to whi ch Oltmans t e stified when he appeared before 

this Committee . This includes checking \vi th al l 

air line s on which Oltmans and DeMohrenschi lt a llegedly 

flew, hotels where they stayed as well as interviewin g 

all people with wh om they c ame in contact. 

The Committee has already spoken to Kar l 

Ekalraar who is the head of Dutch Te l evision . He 

has confirmed much of Mr . Oltmans t estimony . However. , 

he states that at no time did Mr . DeMohrenschildt 

make any admissions in his pre sence concerning 

his involvement in the assassination o f President Kennedy. 

The Committee is now seeking to contact the Dutch 

publisher with whom DeMohrenschildt alleaedly reached 

a verbal contact to wri t e a book . 

Another facet of the investigation concerns the 

notebook and personal. papers which this Committee has 

obtained . These have been analyzed by staff members 

and the people mentioned will be interviewed as to 



their ~nowledge of Ge orge DeMohr ensch i l t as ~e ll as 

a ny infor mation they may p ossess relevan t to t h e 

a ssass i nation of Pr e s i dent Ken nedy . 

F i nally , the Commi ttee has ob tained t he Park l and 

Hospital r ecords of George DeMohrenschi l dt d uring 

his s tay at the ir p s y chiatric clinic. The se r e cords 

clearly show Mr . DeMohrenschildt to have been 

a very depressed and paranoid individual . The doctors 

who t~e~ted Mr. DeMohrenschilt wi ll be inte rviewed 

about his mental condition and the Committee is 

preparing to consult psychiatric experts to determine 

whether George Der-1ohrenschildt v1as menta lly fit 

at the time he made his revelations to Wi llem Oltmans . 
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III. E.:'-lPLOY~·JE ::T _::,:~D LITI.:'\G ARRA!\GE!'-1ENTS 

Again, the re is l itt l e ~hich s e ems of issue in 

this regard , s ince Oswald 's living arrangements 

can only be described a s Spartan , at least based on 

the evidence present l y known . He lived in h i s rooming 

house on Beckley and attempted to save money from his 

meager e a rnings . His re lations with his wife wer e 

strained , yet seemed to have r eached a plateau of 

sorts with wh ich both Mari na and Lee were conte nt: 

tha t is , seeing Mari na on the weekends and l iving in 

Dallas during the week . There seems to be s ome sort of 

domest i c tranquili t y which was established dur ing the 

months immediately preced i ng the assassination, 

although Lee was never open in ei ther his relations 

or in h i s d iscussions of his though ts . One pos~i bly 

unclear a s pect of h is personal living arrangement i s 

the r elationship between Earlene Roberts, who manage d 

the r ooming house and Rober ts ' s sister , Ber tha Chee k, 

who \.vas contac t e d on severa l different occasions by 

Jack Ruby concerning rea l estate dealings. Another future 

area of concern , more in terms of Marina Oswald than Lee , 

was the strange and as yet unexplained r e lationship wi th 

Ruth Paine, who undertook extraordinary t ask s to help 



- 2-

:·;arina Os\·ald a nc J-: 0I" :amily (c:,;cluding : ._c , o:: 

co u r s e) . Tr i p s to 1Jcw Or l eans to t L an sport .1ar i n-:. 

to a nd from D2.l las arc e}:Cei_)tional acti v ilies i1"1d -l1~re 

is no adequa te analysis of this relationship . 'l' h i s is 

also true for the living arrangements of Le e and 

Harina immediately before the assas s ination, as well 

as for the e xistence of some of Lee ' s property 

primari l y his weapons -- in the Paine garage . The 

circumstances surrounding the Paine hous e and the Paine 

household is the most crucial area of future concern in 

this regard . 

Concerning Oswald ' s employment , a numbe r of 

ques tions remain. Fi rst is the e mp loyment with 

the photographic l abs at Jaggars-Chiles-Stovall . T~e 

Commission did not ade quately inquire into Oswald ' s 

involvement with th i s firm . Althoug h the Commi ssion 

presents a raft of informati on COllCern ing J ag ga.r!:' 

(see Volume 23), this information i s of a p e r f unc t o r y 

and routine nature and does not add a ny analytical 

perce ption concern ing Oswald ' s r e l a tionships there. 

Th e involveme nt of Georg e De Mohrensch ildt in thi s 

regard must a lso be explored . 

The e mployment at the Depository has b een exp l ored , 

though not e x p lained . In particul a r, there remain s t he 
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questio~ o~ ~~~ Os; :al~ ~ccepted this ?Osition wb0~ 

the Texas Enployment Commiss i on had offered him ano~h~r 

position at a ~igher s~lary . The refusal of a hi~her 

paying job seems unlikely , considering t he appar ent 

desire of Oswald to maximize h i s income . Indeed , it 

a ppears clea r f rom t h e Commissio n tes timony and 

Exhibits that t he l ack of funds was a thorny problem f or 

Oswald. It caused great strai ns in his marriage 

relations~ip , since Marir1a was e ncumbered in he~ activities 

from the lack of funds, and seemed to r equire constant 

relocation in differen t areas of the country . In 

addition , pe rsons who k n ew Oswald insist that he was 

very concerned about his failure to provide adequate l y 

f o r h is family , and thought that t his brought into 

question his adequacy as a ma l e (the Commission hints 

that there were oth er bases for his concern in ~his re­

gard . 

Concerning the procurement of the positio n at the 

Depository, the testimony of the Randles is crucial 

and has not been explored adequately. Linnie Mae 

Rand l e ' s son worked at the Depository , a nd apparently , 

it was t hrough them tha t h e obta i ned h is po s ition . 

Oswald also ~ad frequent contacts with h i m, and hi s 

perceptions about Oswa l d ' s life are central . 
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JACK RUBY: Sumnary and Conclus ions 

I. SU~lMARY OF EVI DENCE 

The \varren Commiss ion's explorat ion of the 

issues surrounding Jack Ruby varies in quality 

depending upon the nature of the topic considered by the 

Commission. There is no question but that a very 

deep inquiry was made into several areas of Ruby 's l ife 

and activities, and that the work of the Commission 

cannot be faulted on this score . In particular , these 

topics can be grouped primarily around Ruby ' s employees 

and Dallas associates . The questioning of Ruby ' s employees 

appear~: to be quite compl(! te ar.d sub·.; tantial: a very 

large number were interviewed and every possible connec­

tion followed . This is true to a large extent as well 

in the area of Ruby 's associates , although in this 

case, some associates from earlier times , especially 

in c ertain areas , such as his links to organi zed crime , 

were not questioned . 

Part o f the i nq uiry into Ruby , espec ially in 

C0:1iJar i soc. <.·: i th --he othe r murders in t hi s c ase (Kenne dy 

a nd Tippit) , i s made q uite simple , i[ o nl y because t here 
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is no doubt that Ruby actually fired the gun which 

k i lled Oswald. As man y commentators have pointed out, 

the actual murder of Oswald was clearly the most viewed 

homic ide ever , a t least from the standpoint that many 

million television viewers saw Ruby shoot Oswald a t the 

very instant he pulled the trigger. 

I t is thus important to remember that t he 

in~ui~y into Ruby i~ not, as with Ke nnedy and Tippit, 

an i nquiry into ballistics and a determination of the 

possibilities of the murder having taken place 

according to any number o f hypotheses. The Ruby case 

is simply one of fi nding a conspiracy. Ruby must thus 

be approached in essentially the manner in which the 

Warren Commiss ion approache d its task, that is , in terms 

of Ruoy's associations, for in those associations and 

business transactions must lie any cons piracy which 

may have existed. 

In this sense , the ~\Tarren Commi ss i o n exp lored 

a number of pr i mary areas of concern, the most important 

being as fo llows : 

(A) Activities on ll/21 through ll/24 

(B) B1tsi ness and Personal Associates 

(C) Poss ible Connections to Organi zed Crime 

(D) T.::-uve ls 
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(E) Possible Assoc iat ion With Lee Har vey Os~ald . 

Although t heComrniss ion did a c red i ble job in most of 

t hes e a r eas , with the exceptions listed below, 

the genera l topic areas of Poss ible Connections to 

Organized Crime (and participution in other illegal 

activ ity i n general) and Travels were not explored 

adequately . 

The conclusions wh ich emerges from the Commission 

REPORT , Exhibits , Docume nts , and testimony concerning 

Ruby is that he was not invo l ved in any conce rted action 

to eliminate the alleged killer of the president . 

Ruby acted on hi s own , although the motivation f or his 

actions remain a mystery. 

Perhaps the most reasonable explanation , at this 

point , for Ruby ' s actions i s that h e act ed irrationally 

a nd impul sively , after having b een caught up, as some 

of the witnesses described it , " in the excitemen t of 

history .'' This i s not a far - fetc hed e xplanation , b y 

a n y mean s , s ince the picture which eme rges of Ruby as 

an individual confi rms , above all, that h e was capable 

of irrational and impulsive actions : indeed , this was 

a f l aw in his personality which l ed many who otherwise 

liked him ve r y much to avoid l1i s compa ny. 
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The other prominent trait of Ruby's character 

is that he craved affection and an acknowledgement that 

he was an important and worthwhile human be ing. He 

was dependent upon other people to bring him happiness 1 

and clearly cou l d not stand to be alone for even short 

periods of time . He had to be the center of attention 

and was a lso a constant bund le of activity : he h ad n o 

internal mechani sm which regulated his activities r but 

w~uld clearly respond a t any time to someone else. I f 

any person for whom Ruby had respect proposed any 

activity , the r e is no ques tion but that Ruby woul d 

undertake the activity. 

These two traits combined in the events of the 

assassination to produce the murder of Oswald, at least 

i n theory. Ruby clearly became c aught up in the whirl 

of activity which surrounded t he assassination , although 

h e previously had no strong political vi ews and was not 

an exceptiona lly strong admirer of Kennedy. It was the 

most exciting thing which had happened in Dallas for a 

l ong time , and Ruby had to be part of that frenzy of 

ac tivity (wh ich he craved merely because it wa s frenzied) . 

He thus became involved in a whirlwind o f activity , making 

telephone ca ll s, v i si ting the offices o f t he newspapers 

and rad i o stations wi th kosher sandwiches, present at the 
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Dallas Police station during any impo rtant activity , 

present at Pa:-k land !!osp i. ta 1 , ac ting " as a reporter " , 

ta lking with Distric t At t orney Wade, making comments at 

news con ferences, and finally, shooting Oswald . It was 

Ruby ' s fina l and most assertive act to remain an 

integral part of the drama unfolding in Dallas , undertaken 

o n an i mpu lse . He undoubdted l y would have been present 

at the transfer o f Oswald under any cir cumstances , s ince 

he could gain admission through his relat ions with 

police officers , and since he was "caught up in history . " 

Once inside the basement of the jail , h e shot Oswald, for 

no particul ar reason , but simply to remain part o f t he 

drama . 

II . ISSUES ~'lHICH REMAIN DOUBTFUL 

Although much of the Commission inquiry was 

complete and substantial , there were several major 

areas of conern which were not explored adequately in 

t he investigation undertaken in 19 64 . They can be 

summarize d as follows : 

(l ) Organized Crime : al~bst no inquiry wa s made into 

Ruby ' s connections ~ith orga nized crime. For 

exa:nple , his r e la tio:-!s Hith LC\·:.is r.tc~'Vi llie , 

a k~own c rjme figu:-e , were ~inimized and 

left at d superficial l evel . Mci'Ji llic ' s 
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connections to organized crime were substantial , 

both in terms of his re lations with Santo 

Trafficante and the gambling establishment in 

Havana , which Ruby visited at McWil l ie ' s 

request and payment in 1959 , and in terms of 

his friendships in the gambling community in 

Las Vegas . In addition , there i s a n indication 

that there were earlier connections with 

organi zed crime in Chicago , and perhaps l a t er 

in De troit . Some of the other members of the 

Ruby fami ly were engaged in activiti es which , 

although strictly l egal , we re on the fringes 

of activity by organized crime . An example is 

t he appliance business i n Chicago , where "o ff­

brands " were proba bly peddle d unde r fals e 

pretenses as be t ter merch andise (at lower 

prices). The Ke fauve r Committee also notes 

activities of the Dave Mille r gan g in Chicago , 

of which Ruby was a member . The r e were also 

indications that Ruby was involved with crime 

figures in the development of the Nationwide 

Racing Wire Service (where John Roselli also 

appears) and through former boxing associates 

in Chicctgo. 

(2 ) ~_.::~bl ing and Other Crime in Dallas : this topic 

of concern is different fror;: involveme nt in 
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organized crime per se , since it deals with 

ac tiv ities undertaken by Ruby on his own in 

a small manner and not a part of the u nden10rld 

network . This i s possible , given that as far 

is known by s ome of the Mafia witnesses contacted 

by the Committ ee (e . g . Charle s Crimaldi) , Ruby 

was considered a " punk" and not really part 

of any substantial operation f o r organ i zed 

crime . Thus , in Dallas , which was not a major 

outpost fo r organized c rime, it is possible 

that Ruby wa s engaged in some small operations 

on his own , which , despi t e their small size , 

could c ertainly have major implications in 

t erms of associations developed with certain 

elements in the Dallas community . Moreover , 

the s e e~ .ments of the Dallas comjunity would be 

more like ly than others t o have been involved 

in some sort of assassisnation conspirac~ . 

The ~varren Commi ssion included witnes s es who 

identified Ruby a s i nvolved in both gambling 

and narcot ics in Da llas (See Exhibi t s i n Vol ume 

23, especially E:--,:hibits 1754-177 4) , but did 

not pursue the inf ormation whic h it obtained 

on any s o rt of systematic basis . 
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(3) Sale of Contraband to Cuba : one of the most 

fascinating aspects of the Ruby case i s the 

attempt by Ruby to engage in selling contraband 

to Cuba during the Re volut ion . After Cas tro 

seized power , Ruby also apparently attempted 

to obtain the r e lease of some underworld figures 

being held in Havana. The key witness in both 

of these attempts to deal directl y with Castro 

is Robert Rc..y HcY.eown , whose testimony is 

explosive, yet barely touched upon by the 

Commission . McKeown, who knew Castro personally 

(even to the point of appearing in an embrac e 

on the front pages of Texas n ewspapers during 

a trip by Castro to Texas in 1959) , yet was 

engaged in an unimportant r estaurant operation 

outside Dalias , had s e veral d e alings with Ruby . 

His test imon y seems reliable , yet the re is no 

mention o f him in the REPORT, and hi s information , 

which is s ubstantial, is buried in a very short 

Exhibit. This area must be explored . 

(4) Da llas P~lic t:: : Ruby clearly h ad a lar ge number 

o f fri ends on the Da l la s Police force , and had 

a great dea l of r~v0cence for l~w enforceme n t 

o fr icers i n gcn~ral . I t i s u nk nown, however, 

wh ich off1ccrs were special friends of Ruby , 
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and \vhat ~he Dep3!:"tnen t' s perceptions of 

Ruby entailed . There is a substantial amount 

of concern by the Commission for Ruby 's 

re lations with officers , but , unfortunately, 

t his concern is never for t he exacting details 

of the r elations h i ps with the De partment and 

with speci fic off icers . Th is i s important, 

clearly , in light of the admittance to the 

basement of the building, and in terms of 

Tippit and any possibl e invo lvement of the 

Dallas Police or any of its officers in the 

murders on November 22 and November 24 . 

(5) Parkland Hospital: according to two wi t nesses , 

one of whom is quite clearly reliable , Ruby 

was at Park l and Hospit&l on t h e day of the 

assassination , a t approximately the time Kennedy 

was pronounced dead (and before the stretcher 

bullet was found) . It i s possibl e to explain 

his presence there in the same manner as his 

presence in manv other places that day (such 

as his c8ntinual presence a t the Da llas Police) 

that is, as h i s i~volvement in the history 

and dra~a of th2 ~o~ont , yet c ercainly this 

is a circumstQnCe which needs more exploration 
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be for e s uch a con~lusion c a n b 8 ado p ted . 

(6) Admi ssio n to t he 3 asement : Ruby's admissio n 

to the basement ha s yet t o be e xpl ained . The 

o f f i cers who mi ght have allowed Ruby into 

the baseme nt were some o f the best on the 

for c e , and have re~eatedly denie d t ha t he 

was allowed in o r c hat Ruby even appeared 

that day . Furthermore~ no one was e ver repri-

manded for the affair , s o that the Department 

itsylf has never made a s tatement concerning 

cu l pability . Even more importan t , t he a dmission 

of Ruby had t o have occurred wi t hout great 

difficulty , since the timing was very c lose . 

Ruby was at the Western Union offic e a few 

blocks away only miautes before the s~ootiLg 

of Oswa ld , so t hat Ruby c ould not h ave a ttemp t ed 

to be admi tted and deni ed . He must h ave 

entered q ui c kly and without incident , and agai n , 

with amazing spe e d a nd accuracy , appeared in 

a pe r f e ct position f rom which to shoot t he 

prisone r . The se e v ents are a l l rathe r unlikely 

on a coLncidental basis. The a dmission and 

posi t ion of Rub~· i n t he bas0~ent a r e c r ucial 

areas , 2 · thP Co~· i ss io~ d i~ lit t l e to clear 

c~ e a i: . 
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( 7) Activities on November 24: there is a great 

dea l of doubt about Ruby 's activities on the 

all - i mportant morning of November 24. Several 

reputable and credible witnesses saw h im at 

several points near the Dallas Police De pa rtmen t 

in d owntown Dallas , yet associates who knew 

him wel l insist tha t he d i d not l e ave h i s 

apar tment unti l very close to the t i me of 

the shooting of Osw·a ld. In terms uf fiuding 

an association which might indicate conspiracy , 

his activit ies on tha t morning are essential , 

and as yet unknown . 

(8) Larry Crafard: among his associations, Larry 

Crafard is the most mysterious in the months 

d irectly be fore the assass i~ation. Ru~y met 

Crafard during the promotion of "How HollY\V'OOd 

Nakes Movies" at the Texas State Fair in Octobe r, 

1963. The others involved in this p roduction 

a r e large l y unknown a nd s e e m in some ways 

n e fario us. Crafard himself c learly is an 

untrus twor thy person ~hose activities are 

suspect . furthermore , Crafard ' s departure 

from Ruby and Dall as on the evening of the 

~s sassination raises many questions , none of 
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which was a nswered by the Commiss ion t e stimony . 

Although the Commission did q ues t ion Crafard 

at some l e ngth and with some degree of tenacity , 

his responses we re inadequate and the mystery 

concerning his d eparture remains . He is a 

suspect cha racter and his r elationships must 

be e xplore d , a s was not done by the Warren 

Commission. 

II. FUTURE AREAS OF CONCERN 

As noted, the coverage of the Commission in most 

areas o f inquiry was fairly complete, aside from the 

concerns listed above . I n this sense, the next steps 

must consist primar ily of contacting , locating, and 

interviewi ng \vi tnesses. There are ::to records which would 

further the inquiry at this point: the Commission 

assembled a ll records re l evant to Ruby 's tax and financial 

dealings , with negat i ve results . Thus , the focus must 

be o n wi t nesses , i n the subject areas listed above . 

Certain l y Larry Crafard and Robert Ray McKeown must 

be t wo of the fir st contacted. 

In a~d ition , in questioning witnesses re : t he 

areas l isted above , the int erviews must be c onducted 

in a much more p e netrating manner . The Commi ss i on did no t 
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f orce the witnesses in any aspect of the Rub y case 

to answer penetraing or difficult questions; indeed , 

the major concern of the FBI i nterviewers seemed to be 

Ruby's sex life and possible homosexua l activities 

(which appears unlikely as well as totally irre levant to 

the inquiry ) . 



JACK RUBY 

The inqu i ry into Jack Ruby has been undertaken 

in a t opical manner , with the analysis broken down 

as foll ows : 

A. Synopsis of Events a nd Facts; 

B . \vitnesscs; 

C. Areas o f Future Concern; a nd 

D. Crucial Documents. 

The topics of concern are : 

I . ACTIVITIES TO NOVEMBER 20 

II . ACTIVITIES ON NOVEMBER 21 

III. ACTIVITIES ON NOVEMBER 22 

IV. ACTIVITIES ON NOVEMBER 23 

V. ACTIVITIES ON NOVEMBER 24 

VI. ARREST AND POLICE RECORDS 

VI I . ASSOCIAT I ONS : BUSINESS 

VII I . ASSOCIATIONS : PERSONAL 

IX . CRLIINAL ACTIVITIES AND UNDERT.\'ORLD TIES 

X. CUI3A 

XI. DALLAS POLICE RELATIONSHIPS 

XII . FI~A. CIAL AND TAX PROBLEMS 



- 2-

XIII . LINKS TO LEE HARVEY OSWALD 

XI V . LINKS TO TIPPIT 

XV . TRIAL 



TIPPIT MURDER 

Summary and Attachments 

39 pp . 



TIPPIT MURDER : Summary and Conc l usion s 

I. SU~WARY OF EVIDENCE 

The Tippit murder i s by f ar the l east e xp l ored area 

of the JFK assassination. This is unfo rtunate, s ince the 

Warren Commission, as well as post- hoc anal ysts , r e l y upon 

Oswald's alleged guilt in thi s crime as a major l ink in t he 

chain of evidence against h i m. In terms of both the 

Warre n Commiss ion and the s upporters of the arguments 

advanced in those vo lumes, the Tippit murder is used 

as circumstantial e vide nce to show that: 

(1) Oswald was capabl e of murder; and 

( 2 ) His guilt in the JFK assassina tion a short wh i le 

b e fore was t he basis f or hi s extreme paranoia and 

his unusual reaction to be ing stopped rather 

c asually (about which ther e is little debate} o n 

the street by a po l iceman . 

Given the i mportance which these s upositions assume, the 

paucity of informa tion and effort expended on this portion 

o f the case is alarming . 

After r ather perfunctory testimony from a small number 

o f witnes ses, the \varren Commission seemed to have no doubt 

tha t Oswald in fa c t murdered Ti ppit, despi t e a l ack of 
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detail concer ning the time a nd ci rcumstances s urro und i ng the 

presence of Tippit in that area and h is r easons for 

accosting Oswald . In esse nce , the \·Jarren Commission 

rel ied upon witness ide nti f ications made at the time of the 

assassination, and upon b al listics e vid ence . 

The witness identifications t a ke major importance 

to the Commission. Two witnesses , ~vi llima Scoggins 

and Helen Markham, identifie d Oswald as the person who 

actually fired a gun at Tippit. Seven other witnesses 

identifi ed Oswald as the man whom they saw escaping from 

the scene of the crime s hort ly afte r the shooting . 

The ball i stics evidence , whi l e to some degree 

inconc lusive , was also relied upon , a lthou gh the Commiss ion 

make s much less use of thi s ball is tics evidence than in 

o ther portions of the case. In essence, the 0all istics 

t ests showed only that the bullets foun d in Tippit' s body 

were "consistent" \·; i t h h av ing been fir e d from t he gun 

which was allegedl y found with Oswald in the Texas Theater. 

II. ISSUES WHICH REMAIN DOUBTFUL 

In l ight of the pauci ty of evidence received by the 

~ommission , as well as its qua li ty, the Tippit murde r 

p resents a l arge numbe r of issues which are clearly 

questionab l e. Furthermore , it i s evident that even more 
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doubts would be raised if mor e were known : at this point , 

so litt l e has been reveal ed that there is no basis for 

proposing counter hypotheses . The ma jor areas of doubt , 

which was not aided by t he Warren Commission remain 

as fol lows : 

(1) Why was Tippit present in that are a at that time, 

give n that his district was several miles away 

from that area and since he had been g ive n no 

instructions to move into that position; 

(2) Why did the Dallas Police Dispatcher continually 

place calls to Tippit, even after he was shot , 

when he was not known to be in the area , and was 

hardly a prominent member of the force ; 

(3) Why did Tippit stop on Be ck l ey Street near Oswald ' s 

rooming house a few minutes before he was shot some 

eighteen blocks from that spot . 

(4) Timing : the · precise timing of t he murder rema ins a 

mystery . The I'Jarren Com..11ission places the murder 

at approxi mate l y 1:15 , although two key witnes ses 

(Helen Mar kham -- importan t t o the Warren Commission 

though o f questionable perception-- and T . F. Bowley ) 

place the event much closer to 1 : 10 . Tippi t mus t 

have been s hot before 1 :16, wh ich is when t h e ca ll 

placed from c ar number 10 was received by the Dallas 
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Police Department . Oswald must thus have shot 

Tippit by 1 :1 5 , since it must have taken some 

s hor t amount o f t i me for the cal l to have been 

p l a ced o n the radio . In this case , Oswald mus t have 

arrived at the scene before 1 : 15 , s i nce he apparently 

spoke with Tippit for perhaps a minute before the 

shooting took place . The t i ming of Oswal d at the 

s cene thus does become closer to 1:10 t han 1 : 16 . 

Under these circ~mstance s , timing is crucial, since 

it is established that Oswald did not leave his 

rooming house until after 1 :00 , and needed to wal k 

eighteen blocks in a ve ry short span of time . It i s 

estimated that s uch a walk would take ordinarily 

eighteen minute s -- the placing of the crime at a 

s ubstantial l y earl i e r time confuses the issue of the 

presence of Oswaid at Tenth and Jefferson; 

(5) Calm Demeanor : the 'varren Commi ss i on testimony is 

undi sputed that both Oswald and Tipp i t exchanged 

no hostile language or appeared i n any way to be 

excited at t he time of the shooting . Tippit had 

not drawn his gun , did not call fo r he l p on his 

radio , and did not indicate in any way that trouble 

was expec t e d . He apparentl y made no threa t s or 

moves to arrest Oswald , so that the motivation fo r 

s hooting Tippit rema ins a problem ; 
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(6) Thi s unusual response to a n apparently c alm 

situation c ontrasts remarkab l y with the earlier 

experience in the Book Depository with Officer 

Marion Baker and Roy Truly less than three minutes 

a f ter the l ast shot was a lledgedly fired. Even 

though Baker had drawn h is gun in the Depository 

and Tippit had not , Oswa l d allegedly responded with 

murder in the calm situation and with sang-froid 

in an atmosphere o f tension o nly mome nts after kil l ing 

a president ; 

(7) The testimony of Officer N. M. McDonald concerning 

the c apture of Oswald in the Texas Theate r is of 

questionable validity , as i s the testimony 

of store keepers which l ed to the ide n t i f ication of 

the Texas Theater as the hiding p l ace of the suspect; 

(6) The line~p ide nti f ications of the key witnesses in 

the case -- Helen Markham, Wil l i am Scoggins, 

Domingo Benavides , and Ted Callaway - - are all 

suspect , a nd were used extensively b y the Warren 

Commission in i den tifying Oswald as Tippit's kil ler. 

Markham was hysterical at the time of the lineup 

(late r on the afteroon of the murder) , and even 

when questioned later by the Commission , gave 

incoherent testimony . Benavides , who was perhaps 

no more than fifteen feet from the shooting , said 

at the t i me of t he murder that he was unable to make 
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a n iden t if i c at i on of the k iller . l l t hough he d id 

attempt to mak e such a n i dentif ica tion l a t er , this 

pos t - hoc cla im is not extreme l y proba tive . 

Scoggin s , who was t h e mo s t trustwort hy of the 

witnesses i n t h e Tippit case , made a po sitive 

i denti f i c a t ion of Oswald , bu t a ccordin g to t he 

statements o f fellow cab driver William Whaley, who 

was present at the t ime that Scoggins made his 

i dentificat 1o n, cher e was no q uestion that Oswald 

was the suspec t . The other t hree me n in the lineup 

were Dallas po lic e off ice rs a nd , although they stated 

fictitio us names , Oswald was forced to state his 

real name and occupation , giving his e mployer ' s 

addre s s a t the School Book Depository . In a dd i t ion , 

Whaley t e s t ifie d that Oswald was uncooperative, 

while the o thers were complace nt, kaming it even 

more e v i dent that he wa s the suspect . S i mi lar 

p roblems ex i s c f o r a l l o f the wi tnes s es who made lineup 

i dentifications o f Oswa l d , s o that they mu s t a ll 

b e que s tioned ; 

( 9) Several witnesses are e ither u nk nown o r were never 

q uestioned by t he Commiss i on , including mos t o f the 

audience i n the Te xa s Thea t er a nd se reral persons 

on the stree t s wh i ch Oswal d suppos e d l y used a s 

mean s of esc ape ; a nd 
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(lO)The Warren Report does not include an autopsy 

materials on Tippit , and apparently never i nquired 

into the matter . This was obviously crucial, given 

the reliance on ballistics t ests and the u ncertain 

nature of the ballistics resul ts . 

III . FUTURE AREAS OF INQUIRY 

The f uture exploration in thi s area must be extensi ve ; 

indeed , as discusse d , there was so little testimony taken 

concerning Tippit that it is difficult to point spe cifically 

to tasks which must be undertake n . 

\vithout doubt , however , several steps may b e i dentified 

as appropriate . First, all witnesses q uestioned by the Com­

mission must be interviewed and hard questions posed . 

Second , additional witnesses must be i dentified and 

all those not originally interviewed should be approached . 

Dispatch records for the cab company employing William 

Scoggins should be viewed, s ince he testified that he 

c alled immediately after the shooting t o request that an 

ambulance be sent at the scene . This was apparently not done , 

although the timing is crucial and as yet inver i fied . 

F i nally , Dallas Plice records must be obtained and 

analyzed for the follow i ng i nformation : 

(1) The preci se locations and dispatch signals to 
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Officer Tippit ; 

(2) Complete information concerning the lineups 

conducted and t h e procedures used , inc l uding 

statement s made by the poli ce to the potenti a l 

witnesses ; and 

(3) Complete records of al l arrests and suspects 

questioned in the entire area during that day. 

This information is essential to ascertain the liklihooc 

of Tippit stopping Oswald in such circumstances, 

and for discovering general police practices in 

Dallas . 



TIPPIT HURDER 

The following are ana l yses of the testimony 

and reliance by the WARREN COMMISSION REPORT for 

the major witnesses in the Tippit murder case . 

This is not a complete list and anlay sis of all the 

Tippit witnesses , although all of the t e stimony for all 

of the witnesses has been consulted. 

For these major witnesses , however , the 

analyses have been performed . These major witneses 

are as follows: 

DOMINGO BENAVIDES 

TED CALLAWAY 

HELEN MARKHAM 

N. M. McDONALD 

WILLIAM SCOGGINS 

BARBARA JEANETTE DAVIS 



I 

I 

I 

I 

TIPP I T :-lURDER 

Wi tness : DOMI NGO BENAVIDES 

6 H 444 

I . WARREN REPORT 

A. Personal Information 

At the time of the assassination , Benavides 

was 26 years old and employed as an automobile 

mechanic for the D-otch Motor Company in Dallas, with 

offices around the corne r from the scene of the Tippi t 

murde r . Thi s e stablishment is also the employer of 

'l:'ED CAI,LAWAY and SAM GUINYARD , also witnesses in 

t he case . Benavides h ad o nly a t enth g rade education , 

but was fairl y articulate , given his background , in 

his testimony . The tes timony , byt the way , was qui te 

perfunctory and certainly not u ndertaken wi th the 

degree of c a r e and skill which was de serving such a 

crucial witness in the case . 

B . Summa r y o f References i n t he h7arren Report 

According to the REPORT, Benavides stopped his 
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truck when he heard a gunshot. At t he t .i:--,e he was 

25 ' from Tippit ' s squad car . Benavides c al led on 

Tippit ' s radio to report the murde r and then lef t the 

sce ne . He returned later to pick up two empty shel l 

casings which he observed the escaping gunman eject . 

He did not make a line up identification because he s aid 

that he d i d not get a long enough view of the 

suspect . It is clear , however , from the description 

which Benavides late r pr0vided a t h i s testimony before 

the Commission, that he prov i ded the most detailed descrip­

tion of any of the Tippit witnesses . 

I I . TESTIMONY BEFORE THE WARREN COMMISSION 

A . Descr iption of Action s and Locations 

At the time of the Tippit murder , Benavides had eat e n 

lunch and was headed west on Ten t h Street in h is truck 

on an e rrand for Dootch Mo t ors, h is empl oyer . He saw a 

police cruiser headed i n the oppos ite direction, 

though wh e n he first saw the c ar , it had stopped, and 

the officer was stand ing nex t to the dri ver ' s side door. 

Benavides on l y saw the off i cer a fter Tippi t had gotten 

out of his car . He a lso saw another man standing on the 
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opposite side of t~e c~r . 

At this poi nt , Be navides he ard one shot . lie 

turned h is truc k into the curb , hit the curb and 

stopped , and ducked down , as he hea r d two more shots 

(three tota l) . He was stopped f ifteen feet from the 

police car. He saw Tippit fall , althoug h he said 

nothing as he fell. Upon inspection , Benavides 

saw that Tippit had his gun in his hand , and was lying 

partially on his gun and partially on his hand. 

Benavides saw (before inspecting the body) 

the suspect fleeing from the scene . As the suspect 

l eft, he ejected two shell s from his gun at the location 

of the murder , and left at a "pretty good trot . " 

Benavides entered Tippit's car and called 

headquart ers on the radi o to report t he murder . 

Another passerby stopped at this point, but Benavides 

does not know h i s identity . He also notes that another 

auto was stopped in front of him , and a man about 25-30 

years o f age (dr i ving a red Ford) a lso saw the murder . 

This witness remain s unidentified . 

Later, Benavides went back to the scene (about 

4 : 00 p.m.) and picked up the two shel ls which he had 

seen the suspect eject and turned them over to the police 

in a cigarette package t o avoid putting on his fingerprints. 
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B . De scription o f Suspect 

Benavides p r ovided the most complete description 

of the suspec t . He was described as 25 years o f age 

and about 5 ' 10 ". He v;as wearing a l ight beige j acket, 

dark trousers , and a dark shirt. He was of average \ve ight 

and had curly hair (neithe r dark nor brown) and a dark 

compl exion (which vari es substantially from Oswald's 

facial a ?pearance ). 

C. Placement of Other Witnesses 

TED CALLA.t-JAY : asked t o pursue the suspect in 

Be navides ' truck . 

SCOGGINS: de s cribes the cab and that SCOGGINS left 

with CALLAWAY TO p u rsue the suspect . 

SAN GUINYARD 

Unidentif ied driver . 

D. Police Line u p and Identification 

Benavides did n o t des i re t o make a lineup identifi­

cat ion, fee ling he had inadequate time to v i e w the s uspect. 

He later d i d make an ide nt i fication of the suspect a s 

Oswald, b u t this was months later a nd after a dea l o f 

p r e ssure to make the ide ntification . 
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E . Cr ucial Docume nt s 

No ne . 

III. COMPARISONS AN D CONCLUSIONS 

Benavides was the most percipient witness to 

the Tippit mur d e r and g ave the most accurate 

d e scri ption of the suspect. His t estimony is 

crucial as to the timing (he be lie ve d that the shooti ng 

took place at a bout 1:00 p . m. , which is earlie r 

than the Warre n Commis s ion places the event . 

Also , his identi f icat ion a nd d e script ion of the 

suspect i s a t odd s s o me wh Et with t he othe r descriptio ns . 

He is a r e l iabl e wi tne ss a nd mus t be ques t i oned fur t her . 



Tippit i'iurder 

Kitness : TED CALLAWAY 

3 H 351 et. seq. 

I. HARREN REPORT 

A. Ted Callaway: Personal Information 

At the time of the assassination Calla\o1ay was 40 years old and 

employed as a used car salesman at Harris Brothers Auto Sales, located 

at 501 East Jeffe r son , the northeast corner of lOth and Jefferson. 

Calla\Jay was raised in Dallas , went to school in Dallas, and completed 

2 years of college at Southern Methodist University. He served in 

the Marines for a per i od of 3 years a nd received an honorable discharge 

in 1954 . Callaway had no police record. 

B. Summary ~ References _!:.£ Calla\Jay 

According to the Warren Repor t, Callawa y heard the sound of shots 

to the north of the used ca r lo t where he was employed . After hearing 

5 gun s hots, he i rrunediate l y ran to the side\Jalk on t he east side of 

Patton to a point abou t ha l f a block s outh of lOth Stree t. At this 

point, Call;:n.,ay s aw a man coming south on Patton with a r evolver held 

high in his right hand . Callaway saw this ma n cross to the opposite 

side of Pat t on whereupon Callaway yelled to the man from acr oss the 

stree t, "Hey , man, lvhat the hell is going on? " 

Callaway the n continued to the intersection of lOth a nd Patton 

where he found Officer Tippit ' s gun where it lay beneath him outside 
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of his holster . .~.t this point . Calla1.1av <Jnd Fil] i~m Scoggins P.tte::-pted 

t o follow the gun~an in Scoggins' t axicab . 

On the evening of :\overnber 22 , Calla1-1ay vie1ved the same lineup 

of 4 men f r om ,,·h i ch ~irs . ~!arkhan had earl i er rn.:::de an identifieation 

of Lee Harvey Oswald . Cal l away s tepped to the back of the lineup 

room and ma de a positive identificati on of Oswald . Callaway testified 

that he had not been shown any pictures by the police before the lineup . 

II. TESTH10NY BEFORE THE \JARREN COHHISSION 

A. Description ?l Act~on~ and Locations 

At around 1:15 on ~ovember 22 , Callalvay was stand ing on the fron t 

porch of t he office of the Harris Brother s Auto Sales car lo t at 501 

East Jefferson . He heard the sound of 5 pistol shots coming from the 

back of the lot t oward lOth Street . Cal l mvay then ran out onto the 

side1valk on Patton Street , 1-1her e he saw a man crossing fr om one side 

of the street to the o ther . Ca l laway states that he "hurried" from 

his pos ition on thi pore~ to his position on Patton Street . Callaway 

t es tified that he s t ayed in this pos ition un t il the man whom he had 

viewed earlier pas sed him on th~ other side of Patton, and Cal l away 

turned a nd spoke to t~e man behind him, whom he later identified as 

B. D. Searcy , telling Sear cy to, " Keep a n eye on that guy ; follo1v 

him. " 

Calla1o1ay ther. ran, at a " good hard ru n ," up Patton to the 

corner of lOth and Pa tton. Callaway saw a squad ca r and a gr oup 

of 4 or 5 people and a couple of cars that had stopped . He approached 

the s quad car , and saw Tippit lying in the s treet ; whereupon Callaway 

r a n over to the squad car , go t on the police r ad io a nd called in a 
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r eport that a ma:1 held heE'n shot , ::elling tht> po l icP the l or:1tin1 . 

The po l i ce told lllm to ge t of f the air and t h:'!t the -.ho,,l in•.:: n.1d 

a lready been r eported . 

Cal l awa y t hen app r oached Tippit ' s body and rolled it 0vc r, 

finding a pis t ol under nea th him . Callaway t estif ied tha t the gun 

wa s out of the hol s ter and that the hol s t e r wa s uns nap ped . Callaway 

picked the gun up and put it on the hood of the squad ca r , a nd then 

h e lped load Off icer Tippit into the ambulance . 

Callaway persuaded Scoggins t o t ake him in his t axicab in a n 

a ttemp t t o locate the man whom he had seen running down the s treet . 

Callaway descr ibes the path taken by he and Scoggins as follows : north 

on Patton to lOth Street; west on lOth Street to Crawford ; south on 

Cra,.,ford to Jeffer son Boulevard; west of Jefferson to Beckley ; they 

then circled around several blocks and ending up coming back to Patton 

and lOth Str eet . Callaway ' s further connec tions wi th the cas e were 

l ater that evening a t the police s t a tion where he made a l i neup 

identifica tion of Lee Ha rvey Oswald a s t he man whom he s aw running 

down Patton Street . 

B. Descr iption Ei Lee Har vey Oswald 

Callaway t es t if i ed tha t he fi rs t s a\o7 Lee Ha r vey Os \"ald cutting 

f r om t he east side to the wes t side of Pat ton . At t his time , the 

man ha d a pistol i n the r a ised pos ition , with the muz zle po i nting 

upward a nd the arm bent at the elbow. Callaway es timated that the 

man a t h i s c losest di s t ance was abo ut 56 fee t away f r om Ca il.:n- .y ; 

that dis tanc e was measured \vith a t ape measur e i n a r e construction of 

the scene done by the Warren Commission . 

Ca llaway gave a descrip t i on to the police offi cer s at t he scene 
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of the murde r on l ovembe r 22 . He described the man as about 5 ' 10" 

t all , \veighing about 160 l bs. The man "'aS "neithe r fat nor thin ," 

and was of fa ir complex tion with dark hair . 

The man was wea ring dark t r ous ers with a ligh t tanish- grey 

windbreaker j acket, with a white tee- shirt underneath . Callaway also 

s tated that he saw the face of t he man running , and that he saw the 

front of the f ace '"ith a good vie\., . \olhen Callaway spoke to him from 

across the s treet , the man was running a t a " good s t eady trot, not 

rea l fast" but slowed down and almost stopped when Callaway spoke to 

him . The man said something to Callaway that Callaway could no t 

understand , and after speaking to Callaway, t he man resumed his progress 

at abou t the s ame pace as befor e Ca llaway spoke with him. 

C. Placement of Other Witnesses at the Scene 

1) l-lilliam Scoggins 

Callaway states t ha t as he r an out onto the sidewalk on Patton 

Street, he saw a cab driver beside his cab parked on Patton. The cab 

was pa r ked on the eas t side of Patton a nd Callaway states that he 

saw this man be s ide the cab at the same time that he saw Oswald cut 

from one side of Patton to the other . This places Oswald be tween 

him and Scoggins . This tes t i mony \.,ould l ead t o a conclusion tha t 

Scoggins was in a posi tion to view clearly the suspect as he crossed 

Pa tton near the taxicab . In addition , Callaway places Scoggins with 

the group of people, Tippit ' s body , and Tippit ' s squad ca r immediately 

after the killing . 

2) B. D. Searcy 

Ca llaway places Searcy behind him on Patton at the time that 

Oswald crossed Pat t on running towards J efferson Boulevard. Searcy 
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was, according to Callaway 's testimony, near Jeffers on Boul evard, and 

in a pos ition to see Ost,'a l d a s he r a n do1-m J eff ~rson Boulevard. 

Cal laway makes no furt he r ment ion of Searcy, and he is not one of the 

t·1itnesses reli ed upon by the \varren Commission Report. He tvas not 

interviewed by the Commission. 

3) Sam Guinyard 

Sam Guinyard worked at Harris Br others Auto Sa les with Callaway. 

In his testimony, however, Callawa y makes no mention of Guinyard's 

position or his view of the killing or of the all eged escape of Oswald. 

The only reference to Guinyard is thac Gui nyard accompanied Callaway 

to the police station later that evening when Callaway and Guinyard 

made a l ineup identification of Oswald . 

4) Other Individuals 

Callaway mentions tha t there were 4 or 5 other peopl e tvho had 

gathered near the squad car at the time he arrived after running up 

Patton . Re does not identify any of these individuals by name . 

D. Pol ice Lineup and I dentification 

Callaway tvent to the police sta tion at around 6: 30 or 7:00 that 

evening, accompanied by Sam Guinyard . He was me t by de t ective Jim 

Leavelle. Also present tvas Cecil J . lchla tt ers , the driver of the bus 

which Ostvald allegedly took after leaving. The lineup contained 4 men 

including Lee Harvey OsHald. Callaway testif ied tha t he stepped to the 

ba ck of t he room so that he could "kind of se e him from the same distanc e 

which I ha d s een him before. " Callat·.•ay made a positive identification 

of Lee Ha rvey Oswald as the man he had seen running across Pat ton Street , 

stating as well tha t Oswa ld had on the same clothes minus the j acket . 

It tvas Callatvay ' s testimony tha t he had seen no pictures of 
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Os wald i n t he n ,;rspaper or on tel evision bef ore he made the lineup 

ident ification. He stated that he had " hadn ' t seen a ne\-rspaper , hadn ' t 

even hea rd a radio. r eally ." He was no t shown a ny p i c t ures of Lhe man 

before the l ineup t ook place , but he did testify tha t of the 4 men , 

Ostva l d '"a s the s hor t es t, though they tver e all of about the same age . 

E. Documents or Exhib i t s Us ed or Referr ed !£ Durin& Testimony 

1) Commission Exhibit 537 

Commission Exhibit 53 7 wa s a dia gram of the area in which t he 

actions took place . Calla\-1ay marked this exhibit with an X on the 

location of the used car lot where he worked. 

2) Commission Exhibit 538 

Commission Exhibit 538 was i dentified by Callaway as a pic ture 

of the office in which he worked a t the Harris Brothers Auto Sales 

used car lot. 

3) Commission Exhibit 539 

Commission Exhibit 539 ide nt ifies the l oca tion of CallaHay \-Jhen 

he saw the ma n running acr oss Pa t ton Street . Calla way id entif i es his 

position as poi nt 27 on t he chart, and i dentifies point 29 as the 

position of Scoggins ' tax i cab. 

III . ~O~WARISON AND CONCLUSIO~S 

Ca l lmvay ' s testimony before the Warre n Commission does not differ 

ma t er ially from t he summary of his t es timony given in the Harren Report . 

There are , however, some problems with Ca llaway ' s t es t imony b efore the 

v!arren Commission. At several poin ts Callatvay offers informati on \··hi.ch 

he could not have knm..m on a firs t - hand basis . 

At one point Cal l awa y s t ates t ha t Oswa l d '"as " headed righ t tm,ra rds 

the Texas Thea t er ." He made this comment in ref erence to Calla way 's 
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conclusion tha~ if he a nd Scoggins continu ed up J effer s on Bou levard 

in the ir pursui t of 0S1,..•.3 ld , t hey \..'Ou ld hav e f uuild him, Since he wa s 

on h i s way to the Texa s Theater. It is c lea r t ha t at this point 

Ca l la~ay is pr oj e c ting informa tion which he lat er obtained into this 

t estimony before the Commission . Similarly, when describing the 

clothing Horn by Os'''a ld in the pol i ce lineup, Cal laway t es t if i es that 

Oswald had "dit:ched h i s jacket. " Again, t his i n some degree calls into 

ques t ion the va l ue of his t es t imony before t he Warren Commi ssion as 

present-sense recollection, s i nce there a r e sever a l ins t a nces of his 

proje•:t::..ng informatio1 which he later obta i ned into supposedly pr esent­

sense i mpressi ons. 

I n addition , according t o Cal l away ' s testimony , there are pr ob l ems 

wi th the l i neup procedure in the Da llas Po l ice s tation whi ch may call 

into question his positive identif ica tion of Oswa ld . According to 

Ca llaway, Leavel l e , the detective i n charge of the l ineup procedure , 

s tated to the witnesses present that '\1e want to be sure, we '..rant to 

try to 'rrap him up real tight on killing t h i s officer . He think he 

is the same one tha t sho t the Pr es ident . But if we can wrap h im up 

t ight on kil ling this officer, He have got: hi m. 11 

Thus, to some extent , the police placed pressure on Callaway to 

ma ke a positive identification, a nd also gave inf ormation which was 

not neces sary or pertinen t t o the identification of Oswald a s the 

killer of Tippit , i.e. Leavelle ' s belief that Os \..ra ld was also the 

ki l ler of the Pres ident . Thi s certain l y would a dd greater i ncen tive 

for Callaway as ,_,ell as t he others to make a posi tive identificat i on 

of Oswald , since an eye-,,litness identif i cat i on of the ki l l e r of the 

President would he i gh t e n the witnes s ' s import . 

slb 
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Tippi t f~urder 

Witness : BAR BARA JEANEATTE DAVIS 

3 H 342 
4 H 217 
6 H 456 

I . WARREN REPORT 7 H 153 

A. Personal Information 

None given of a ny import . 

B. Summa ry of References in Warren Report 

Davis heard the sounds of gunshots and went 
to the door of he r house whereupon she saw a 
man cut across he r yea rd, a pparently sha king 
car t r i dge s f r om a g un . Davis called the police 
and late r aide d them in a search for empty 
cart ridges in he r lawn. She later found a n 
e mpty shell and also i dent:ified Oswald a t a 
line up held that evening in the Dallas Pol ice 
Cepartment . 



II. TESTmmlY BEFORE THE ~IARREN CO: lmSSIO~l 

A. Descri ption of Actions and Locations 

Davis heard two gunshots , although t h e timing 
was not clear , since she was at the time in bed in her 
apartment. She rushe d to he r f ront door , and saw 
Helen Markham screaming for help . Alerted by Markham ' s 
screams , she then saw a man crossing her lawn e mptying 
a gun . She did not see the man throw anything away , 
however . 

Davis then called the police and went to a id 
Tippit. Later that d ay , at the request of the polic e , she 
searched her yeard and found one empty shell near some 
b ushes. 

B. Description of Lee Harvey OS\'/ald 

At the lineup , Davis stated t ha t she r ecognized 
Oswald primarily " from his clothes , a nd from his face , 
mostly ." It seems clear ( however , that her recognition 
same only from the clothes , since this was the only reference 
she made in later testimony before the Commissio n . 

Davis stated tha t he r ma in r e collection was that 
t he suspect was weari ng a .dar k jacket of a wool-l ike 
material , similar to a hunting jacket . She was certain 
that t he material wa s no t as ligh t as the j a cket shown 
to h e r b y the Commiss i on . 

In addition, s h e stated that CE 150 , which was 
Oswa l d 's s hir t was muc h darker t h a n the shir t which 
she saw on t he suspe ct . 



C. Pl acement of Other Witnesses 

Dav is pla ced HELEN ~iARKHAt'-1 ne xt t o the body o f 
Tippit , a nd stated tha t she po inte d t o the man escaping , 
thus a l erting her to the man crossin g her lawn . 

She a lso p l a c e d t he locati on of VI RGINIA DAVI S , 
her sister, whose a ction s were ess e nt i ally the same as 
those of BARBARA DAVIS , althoug h VIRGINIA d id not v i e\v 
the man crossing t he l a wn. 

D. Pol i ce Lineup and Identification 

Davis r e cogni zed s uspect " #2 ". She s tated that 
the line up was composed of four white males of 
app-roximately the same height . No more specific 
information conce rning the line up and i ts procedure 
was e l ici t ed by the Commission. 

The lineup took p lace a little after 8 : 00 
p . m. on Friday , 11/22. Al so p r e sent was her sister , 
\'lho made an i den t ification at t he s ame t i:ne . 

E. Crucia l Documents 

CE 15 0 

Oswald ' s j a c ket 



III . COMPARISONS AND CONC LUSIONS 

Much more information must be elicitied concerning 
the lineup and the other persons gathe red ne ar Tip pit 
after the shootin g . The ~varren Commi ssion did not 
really de l ve i n to these ma tters with DAVIS , who must 
be seen a s a crucial mitness . 



Tippit t·1Ul~d er 

Witness: HELEN LOUI SE ~ARKHAM 

3 H 305 

7 H 499 
I . HARREN REPORT 

A. Persona l Informa t ion 

MARKHfu~ possessed an e i ghth gr ade educat ion , a nd 
was a wai tress in Dal l as . A life- long Dal l as resident . 

She was very nervous a t h e r interview by the 
Commission and bord e r ed on i nc oher enc e . Her perception 
and credibi li ty must b e questioned sev e r e l y . 

B. Summary of References i n Warren Repor t 

MARKHAM saw a ma n lean i ng on an o p e n window 
o f a pol ice cruiser while she was wal king down the street . 
Sh e viewed the offic e r and this ma n speaking rathe r calmly 
and then saw Ti ppit s l owl y ope n the door on t he dr i v e r' s 
s i de of t he car . 

At t h i s point , the man f i red three s ho t s a t the 
offic e r . 

MARKHAM was at a l l times extr eme l y upset , and 
bor dered on hysteri a , l eaving her shoe s o n t he top of 
Tippit ' s squad c a r . She was present at a 4:30 lineup 
a t which she i dent i f i ed Oswa ld at t h e k i ller. 

She later had a telephone conversation with 
MARK LANE , which she denied . The Commi ss i on did not v i ew 
this adveresely , although it pointed out t he fact . 



II. TESTIMONY BEFORE THE WARREN CO~MISSION 

A. Description of Actions and Locations 

MARKHAM'S testimony was confused and unclear . 
She stated no t hing in tes timony which was not inc lud e d 
in the REPORT , which indicates the reliance of the 
Commission on MARKHAM . 

The only divergent testimony was that TIPPIT 
attempted to speak to MARKHAM after he had been shot , 
althou gh other testimony was that Tippit died instantly. 

She also clarifed that Tippit was shot as he 
reached the l eft front whee l of the squad car . 

Her testimony was quite abbreviated before the 
Commiss i on and she was in the beginning asked to remain 
calm. 

B. Descri ption of Lee Harvey Oswald 

MARKHM1 describe d Oswald as being about 30 years 
of age , slender , and with black hair . 

;' 

( 

I n o. lter telephone conversa"!:ion with !'lARK LANE , 
she gave a different description, desc ribing the 
suspect as short a nd sticky a nd having "bushy " 
hair . 



C. Placement of Other Witnesses 

L. C . GRAVES : prese nt at the pol ice lineup . 

D. Police Lineup and Identifi cation 

Four men were present 1n the lineup . No 
further specifics were given. 

MARKHM-1 stated at the time that she "recognized 
no one " but she did pick Os~Tald as the killer . 

She did state that the jacket worn by the 
suspect was "too light." 

E. Crucial Documents 

CE 521 

CE 522 



I I I . COMPAR I SO~S AND CONCLUSIONS 

MARKH~M 1 S te s timony i s unclear and 
c ontradictory , a nd was clearly termina t ed by 
the Commi ss i on because of i ts i nc o her ence a nd i t s 
lack of probat i v e va lue . 

Despi te th i s , the REPORT r e lie d heavi l y up o n 
he r stateme n ts . 

Desp i te her c o n s tant d e n i als that she spok e to 
MARK LANE, it is c l e ar tha t she d i d , and that she 
gave d iffe r ent i n f ormation to him than to the Commi ss ion . 

LANE testimony conce rning this matte r is 
a t 2 H 51. 



\\i tnes s : N. :11. lc DONALD 

3 H 309 

I . WARREN REPORT 

A. Personal Information 

McDonald was a radio patrolman for e ight 
years on t~e Dallas P~ lice f0=ce . He knew Tippit 
quite well both personally and as a fellow officer . 

With McDonald on the day of the assassination 
was T.C. GREGORY , who was a trainee . It was customar y 
(indeed , this applie d to 80 % of the police force) tha t 
patrolmen rode alone unl e ss participating in a tra ining 
session, which was shy he was accompanied , and why , f or 
example, Tippit was not on November 22 . 

B. Summary of References in ~varren Report 

McDonald is the maj or actor in t he capture of Oswald 
at the Texas Theater. He is thus Dentione d prominen t ly 
in the pages o~ the REPORT concern ing these matters . 

Of note is the r eference in the RE PORT that 
McDonald s earc hed two men before approaching 
Oswald in the theater , although he knew that Oswa l d 
was the suspect . 

The REPORT continues , giv i ng a rather l e ngthy 
discussion of the fist fight wh ich Oswald and McDonald 
engaged in after McDonald approached him . The 
REPORT also notes that NcDonald heard Oswald state 
" It ' s all over now, " or words to that effect. 



II. TESTill-lONY BEFORE THE \·:ARRE - CO:.i::rs SIO:-.J 

A. Descr i ption of Act i ons and Locat ions 

Mc Donald went on h is own initiative t o the scene 
in order t o aid of fic e rs i nvolved in the Tippit murder . 
He was not directed to that location by the pol ice d ispatche r 

He searched t he Publ ic Library at Marsalis and 
Jefferson after hear i ng that a suspec t had been seen 
i n that l oc ation . After that proved negat ive , he pr eceded 
to the Texas Theater after hearing that a suspect wa s 
in t he v icinity . 

He went into the theater and stood on the 
stage with the house lights on . He approached two 
men sitti ng in the front of t he t heater before 
going toward Oswa l d . He heard Oswald say something 
such as " It ' s all ove r now ," and wa s then struck in 
the face by the suspect . He engaged in fist i cu f fs with 
Oswal d until other officers j oined him in s u bduing 
the suspec t . 

McDonald put his mark on the gun which was 
found on Oswald ' s person at the t i me . 

B. Description o f Lee Harvey Oswald 

Gave a descript i on o f the s uspect as a whi te male 
approximate l y 27 years old , 5 ' 10" , weighing 145 , 
and wearin g a wh ite shi rt . 



C. Placement o f Other Witnes ses 

Noted a s present in the Te xas Theater: 

R. Hawkins (Dallas Polic e Depar tment) 

T . A. Hutson ( 11 

C.T. Walker ( 11 

Paul L. Bentle y ( " 

Eddy Walthers ( " 

Julia Postal (Texas Theater) 

Johnny Calvin Brewer {Merchant) 

George Applin , Jr. " ) 

D. Police Line up and Identification 

Identification of Lee Harvey Oswald was 
made from a photograph at the t e stimony given befor e the 
Commission , although McDonald did not view Oswald later 
in a lineup o r other ldentificacion procedure ~ntil the 
time of testimony . 

E. Crucial Docume nts 

CE 520 



III . COMPARISONS AND CONCLUSIONS 

The t e stimony of McDona ld demonstrates 
most c learly t hat there were serious flaws in 
c onducting t estimony c oncerning these witnesses. 

Future concerns should be placed on the 
other officers and other witnesses present in the 
theater at the time , a large number of whom were 
never interviewed. 



Ti ppit r~urder 

~! i tnes s : \4 I LLIA 1 SCOGG IflS 

3 H 322 

I. HARREN REPORT 

A. Personal Informat ion 

At the time of his testimony , SCOGGINS was 
49 years old and employed as a cab driver in Dallas. 
He did not grow up in Dallas , but had lived in several 
areas of the country . 

B. Suffimary of References in Warren Report 

of his 
fired . 
saw the 
the man 
effect . 

See pp . 7 , 165 , 169 , 175 , 6 51. 

SCOGGINS viewed Oswald passing within 12 ' 
taxicab after the fata l shots had been 

He did not actually see the shot s , but o nly 
escape . As Oswald passed , SCOGGINS heard 
say "Poor dumb cop ," or words to that 

SCOGGINS took place in a lineup identification 
on Saturday sometime after noon . Before taking part 
in this lineup , he had see n a picture of Oswald 
in the newspaper . 



II . 'l'ESTH10r?Y S:GE"ORE Ttil": ';,J.;\RREN C0:'-1!•iiSSIO:.J 

A. Description o: Actions and Locations 

SCOGGINS test ified that he had stopped his cab 
a t the curb on Tenth Street and was havin g lunch after 
having purchased a soda f r om a nearby s t o r e . He had 
e a t e n two bites of h is sandwich , and belie v ed the time 
to b e 1 : 20 . 

At thi s time , he s a w a police car crui s ing a bout 
10-12 mi l es pe r hour alo ng the stre et. He paid no more 
attEO n t i o n unti: he heard 3 or 4 g . ..msho ts, a t which time 
he l ooked down the stree t . He d i d not actua lly see the 
shooting o f Tippit . He immed i ate l y calle d the c a b 
dispatcher to report the shooti ng and requested that 
an ambulance b e sent to aid Ti ppit. He the n s aw Oswa ld 
l e a v ing the scene , wi t h a gun i n hi s hand , runn ing 
at "a kind of a tro t . " 

SCOGGINS got ou t of h i s c ab a nd hid b e hind it 
unti l t h e gunman ha d passed , thinking from stor i es 
which he had heard , that the gunman might at t empt to 
commandeer his cab in an attempt to e scape . 

Afte r Oswa l d had passed , SCOGGI NS went to aid 
Tippit , who had apparently expired by t his time . In 
addition , an ambu lance had arrived , apparently from 
SCOGGINS ' call , by t he time he arrived nea r Tipp it . 
Accord i ng to SCOGGINS, Tippit ' s revolver lay i n tl.c 
str eet , although it wa s clear to him that Tippit 
"never got to his gun. " 

At this po int, CALLAWAY approached SCOGGINS 
and persuaded him to drive his cab in an attempt to 
locate the gunman . SCOGGINS agreed and the two drove 
around the neighborhood in an attempt t o find t he suspect. 
The path \vhich they took is described i n the summary of 
the testimony of CALLAWAY . 



B. Desc r iption of Lee Ha~vey Oswald 

SCOGGI ~S de scribed the suspect as of med i um 
height and slender , aged 25- 26 . 

C. Placement of Othe r Witne sses 

Ted CALLAWAY (se e Callaway summary) 

D. Police Lineup and Identification 

SCOGGINS was present at a lineup hel d on Saturday 
November 23 at approximately noon . 

There were four men in the lineup : two were of 
roughly the same height as Oswald and two we r e some 
degree shorter. SCOGGINS did not indicate that the 
lineup was sugges tive in thi s sense , and he picke d 
Os ~ald quickly from this~ineup . 

SCOGGI NS had seen a picture of Oswa l d in the 
newspaper be f ore be i ng present a t the lineup. 

Later , however, SCOGGINS was shown four or five 
picture by t he FBI and asked to p i ck Oswald f rom 
these pho tos. He could only narrow the decision t o 
two of the photos shown h i m, a nd when f orced to choose 
one of the men , did not choose Oswald . 

Present with SCOGGINS at the lineup was 
c ab driver Wil liam WHALEY , who described the lineup as 
sugge st i ve. It was hi s conclusion t ha t anyone could have 
identified Oswa ld, since he had an argument with police 
officers at the time , ans since h e var ied substantially 
from the other men . In addi tion , Oswald was forced to 
give his r ea l name and place of emp loymen t , while the 
other men simpl y gave fictit ious names , a ddresses, 
and places of employment. 



.. 
E . Crucial Documents 

CE l62L Oswald's jacket 

CE 522 : pho t ograph of the relative positions on 
the street of SCOGGI.1S .AND TIPPIT . 

III . COMPARISONS AND co-eLUSIONS 

SCOGGINS seemed to be a r eliable witness, at 
least to a much greater extent than many of the 
other witnesses in the Tippit murder . 

There are problems , however , with his 
identifications , since he was not able to pick Oswald 
from a group of photographs and since the lineup 
apparently was flawed . Further information is needed 
concerning both the lineup and the later showup , since 
SCOGGINS and his identification was relied upon heavily 
by the Commission . Indeed , the only other \..ri tness to 
the actual shooting was HELEN MARKHAM , whose 
tcs~irnony appears inherently unreliable . Given that 
SCOGGINS ' identifications also face problems of 
reliability , th is seriously weake~s the case against 
Oswald re: Tippit . 
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Clark Anderson 

Senor Eusebio Azque 

Senor Barrios 

Bi 11 Br ig ht 

C> 3 J 

. , _,TON TO 
, · - • t ' I •\ , 

MEXICO CITY 

FBI - head of FBI station in ·Mexico Ci ty; office 
in U.S. Embassy; official title "Legal Attache" . 

Cuban Consu l until Nov. 18, 1963. Recalled to 
permanent assignment in Havana . Argued with LHO 
at Embassy. 

Mexioan Special Pol ice; interrogated Silvia Duran 
about LHO contact. 

CIA- supervised Tarasoff operati on , co ll ected 
wire tap transcripts and delivered fresh t apes to 
safe house outside embassy for tl~anslatjon. 

CIA - Deputy Chief of Station 

Boris Dimitry Tarasoff CIA - translated intercepted wire taps from Russian 
an~ Cuban Embassi es from Russia~ into Eng li sh; 

1. 

stated to Se l ect Committee staffers that i ntercepted 
wire tap of LHO phone call from Cuban to Russian Embassy 
was in English, not Russia n as David Phi ll ips 
testified . Not interv i ewed by Warren Commission. 

Horacia Duran husband of Silvia Duran ; employed at ne\vspaper 
"E 1 D i a" in t1 ex i co City 

Ruben Duran cousin of Silvia Duran ; LHO allegedly at tended a 
"twist" party at this indiv iduals home; LHO arrived 
with two "beatnick" l ook ing ·men. 

Senora Silvia Tirado de Duran 
em~l oye of Cuban ~mbassy, Cors~lar section. 
Allegedly met and assisted LHO in process i ng Cuban 
visa application. Present during LHO argument 
with Azque over delay in visa . Interrogated by Barrios , 

not \o/.C. 
Ar t Gaona Elias allegedly CIA traced Renau lt seen outside Cuban 

Embas sy to this i ndividual. 

Charles Flick 

Anne Good pasture 

CI A -· brought tapes t o Tarasoff for transla tion 
of l"tiret aps. 

CIA - picked up tran scripti ons of wiretaps - took 
to Jl.metican Embassy for di sseminati on; \·fOrked 
primarily in U. S. Emba ssy , and only occasional ly 
tra nsported tapes of \vire taps for trans l ation and 
tra nscription . 
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Jesu s Valencia Gutierrez 

·-· ... ·- ... ----~--- . 

brother of Ped ro Gu ri errez; told Mel Luna of the 
nati onal Enquirer t he story of LHO payoff qutside 
Cuban Embassy . 

Kan stant i nov Soviet official in Consular offi ce- also KGB agent; 
War ren Commissi on al leges LHO possibly spoke with 
t his indi vidua l , al t hough it is unlikely 
Kans t an t i nov spoke English, and LHO conversation by 
phone from Cuba n Embas sy was in Eng l is h. 

Valery Vl ad imirov ich Kos t i kov 
Sov iet Consu l ar offi cial - also KGB agent ; Harren 
Commi ssi on concluded LHO spoke with Los ti kov about 
vi sa t o Soviet Union via Cuba; conv ersa ti on in ­
t ercepted by CIA 1·/ire tap . 

"Kostin" Soviet officia l Lho mentions in le t ter to Soviet 
Embassy in Wash ing ton as official he spoke with 
dur i ng phone cel l f rom Cuban Embtssy: Warr~n 
Commiss ion concl udes LHO mea nt "Kost i kov " no t 

[ ~ 3 

c 03 

Thomas C. t~ann 

II ko S tin II , 

CIA - 1-10rked in Embassy for husband [ o '1 J (may 
have sent photo of "unident i fi ed ma,, · 1ea v1ng the 
Soviet Embassy, t hinking him t o be Oswald . ) 

CI A - in charge of Sovi et desk, saw t ranscript of 
LHO wire t ap , su pervised wi re t ap di sseminat ion . 

Ambassador on Stat ion Mex ico City 1963. 

Mr . & Hrs. John Bryan McFarland 

George ~li s ko 

, George t·lonro1 

Pame l c: i·lumford 

Saw LHO on bu s fo r ~ iexico City 6: 00a .m. Sept. 20, 
1963 . Bus arr ived Mex ico City Sept. 27. 

CIA - on station; assi gned to Russian desk ; 
t ransl at ed wire t aps be fore Tarasoff arrived on 
stati on i n summer 1963 . 

CIA - main tained wiretaps on Cuban and Soviet 
Em bas~·· Superv i sed "safe house " where \'l'i reta ps 
\.oJere ·recorded . 

Saw LHO on bus for Mexico Ci ty , evening Sept. 26 , 
1963 aft er leaving Mo nterey bound fo r Mexico Ci ty . 

2 . 



David Phi llips 

Joseph Piccolo 

Guill am a Ru i ez 

c 03 
\hnston Scott 
(deceased) 

Robert Shaw 

~1rs. Tarasoff 

Pedro Gutierrez Va l enci a 

Dan Vogel 

A 11 en \~ h ite 

Patricia Winston 

Pavel Antonov ich Yat skov 

Robert Zamberna rd i 

CIA- on station in Embassy as "Pol itica l At tache"; 
head of Cuban desk, d e~lt wi th counter propaganda . 
Worked directly und er CIA Ch i~f of Station, Winston 
Scott. Passed in formation of LHO tap throu'gh "proper 
channels: al l eges tape destr oyed during norma l course 
of time ~Alit hi n two weeks . Became CIA head of 
Western Hemisphere operations . 

CIA - wor ked under Phil l ips on Cuban desk . 

Cuban opera t ive in Mex ico Ci ty f or Castro; Cousin 
of Veciana . 

CIA - worked under Phi llips on Cuban desk . 

CII\ Chief of Station. Gave in s tructions as to 
diss~nin ation of LHO wire tap information . 

CIA- worked under Phillips on Cu ba n desk . 

CIA - assis ted husband in transcr ibing wi re ta p~ 
- was present when tape of LHO wire tap cal l 
brought into 11 Safe house". 

credi t investigator; al l egedly saw LHO leaving the 
Cuban Embassy with a short, stocky, Cuban . Witness 
claims he saw money being passed to LHO , and then 
watched as the Cuban left ~ n a Renault that he fe els 
bel onged to Horacia Du ran. 

CIA - Ta rasoff ga ve voice identify tapes to Vogel , 
ta pes were voi ce smaples of all persons Tarasoff knew 
to be in Sov iet Embassy made from pho~8 i ~ttrcepts. 

CIA- Deputy Chief of Sta t ion afterfE~}, possibl y 
in that position at time of LHO pre~en~e. 

Saw LHO on bus even ing Sept. 26 , 1963 en route to 
Mexico City from M0nterrey ; did not see LHO Laredo 
to Mont£ rrey leg of jou rney . 

. ·'"' 

Soviet Consu l ar official; also KGB agent . 

CIA - photographic expert ; supervised photographi c 
surveillance on Russian and Soviet Embassies. 

3. 
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p. s. 
Insurgentes 
Sur No . 309 
Mexico, D.F. Mexi co 

. __ .... ··-. -· ---... ·-·- . .. ---- ... . .. .. .. 

Sent copy of letter from LHO to "Mr. Hunt" 
re: what do I do next? 

4. 
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WITNESS LIST - CIA 

ANGLETON , James 

BISHOP, Harris 

BISSELL , Richard 

BRIGHT , Bill 

CASE OFFICER (UNID.) 

03 
" DESK OFFICER " 

FITZGERALD , Desmond 

~LICK, Charles 

GAUDET , William G. 

GOODPASTURE, Anne 

J.' .. 

. •' 

CIA , Chief of Counter-Inte l ligence 
invol ved with Mexico City photos 
al l egedly of LHO; liaison between 
CIA and Warren Commission . 

Directing anti- Castro activities in 
Miami , Dal l as , elsewhere. 

Deputy Director for Plans - until 2/62; 
In contro l of secret assassination 
conspiracy with Mafia . 

Supervised Tarasoff operation, col ­
lected wire tap transcript s and 
~elivered fresh tapes to 'Saf& hous~ 
outside Embassy for translation . 

Met with "Amlash" on 11/22/63; gave 
him poison pe n, advi sed that other 
weapons were forthcomjng. 

Deputy ~hief -- Mexico 

Western Hemi sphere Division Desk 
Officer 
Placed in charge of CIA investigation 
of assassination . 

Deceased 
Headed Special Affairs Staff , charged 
with responsib ili ty for Cuban affairs . 
t1et with "Amlash ." 

Brought tapes to Tarasof f for t rans ­
lation of wiretaps . 

Retired CIA operative 
Present when LHO distributed FPCC 
literature in f r ont of I TM i n New 
Orleans . Issued visa immediately prior 
to LHO' s to Mexico . Supplied FBI wi th 
information in Ruby just after assas­
sination . 

Picked up tapes on wiretaps; transpor-tee 
them to U.S . Embassy Office for 
dissemination . 
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FRA~K BARTES 

AL\'I:-1 BEAUBOEUF 

CARLOS HRH~GUIER 

~!ELVI~ COFr EY 

LORE~ZO BORENSTEIN 

ROBERT BOY LSTON 

W. Guy Banister 
(deceased) 

(544 Ca:np St. address \•Jas 
founcJ o~ LHO F.P.C.C . 
literature . ) 

;-.'ILLL'L'l P . BLIRKI:.: 

LL:IS BRATOS 

- 2-

Successor to Sergia 1\rcacha Smith as head of Ne1-r 
Orlcnn:> CRC (Cu bil :l Revo l utionary Ct."J~si l ) 

1608 Mason Smi t h Avenue , Metairie , La. 

Went with Ferrie to Hous ton on November 22 with Melvin 
Coffey 

Roo~mate of Ferrie 

~n1er clothing store 107 Decatur; ~ember CRC ; help 
co-founder "Crusade" ; ar r ested in alter cation vith 
LH O; debated LHO on "Conversat ions Carte Bl anc" ; 
heavily i nvolved anti- Cas t ro movement ; possibl e CIA 
lirks ; po~sible FBI i nformant . 

Accompanied Ferrie and Beaubouef to Hous ton ; i ce 
skated at Wi nterland Rink with Beaubouef wh i l e Ferr ie 
vJaited beside payphone . 

Ruby allegedly purchased pain tings at t his i ndiv i dual ' s 
shop in New Orleans en route t o Cuba . 

(not cal l ed a s vit ness) 
Custodian of New Orleans C. A. P . records 

Private detective , office a t 544 Camp ; f ormer FBI; 
involved with anti-Castro Cubans; knew LHO accor di ng 
t o We isberg ; knew Ferrie ; no t cal led to t es t ify ; 
possibly CIA Latin America i nvo l vement 

,. 
·' , .. 

D.A., Houma , L<1 . 
OrJered arrest of Novel nnd Sergio t\rcacha Smith ch<~rg.i.ng 

bu r gl<1ry of munitions dump . 

\•lcisberg a lleges Burke CIA s tat ion chief in l~e1-1 Orleans 
during period in question . 

New Orleans Alpha 66 delegate; saw Veciana speak April 29, 
1964. 
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HARVEY , ~'li ll iam 

HELt1S, Richard 

HUNT, E . Howard 

KAR~ES SINES, Thomas 

LYNCH, Gray ston 

HAHEU, Robert 

c o3 

[ 0.3 J 
~~RCHETTI , Victor 

McCONE , John 

f'1I SCO , George 

Deceased 
In contact with "Amlash"; Field 
Coordinator for secret co~spiracies 
to assassinate Castro. 

Deputy Director for Plans; Directbr 
CIA - 1966 
Withheld information about plans to 
assassinate Castro from then- Director 
Mccone. Uncooperative wi th Warren 
Commission. 

Funding conduit for CIA anti-Castro 
Cuban groups . 

Deputy 
Deputy to Richard Helms ; was to provide 
desk officer in charge of investigating 
JFK assassination access to all i n ­
f ormation requested. 

CIA, Miami 

CIA Operative 
Involved with Castr o assassination 
plots and Mafia link . 

Worked in Embassy for husbanc.C o3;J~ 
(may have sent photo of "unidE::L tt~tied 
man" leaving the Soviet Embassy, 
thinking him to be Oswald . ) 

In charge of Soviet de s k , saw trans­
cript of LHO wire t3p, s~pervised 
wire tap d isseminat i o n . 

Former CIA Agent 
Reportedly knew of involvement of Clay 
Shaw with CIA. 

Director , CIA 
Testi f ied t o Warren Commission that LHO 
was not an agent, employee or informant 
of CIA; sta t ed · to Select Committee 
to study Governmental Operat i ons with 
respect to intelligence activities 
t ha t he wa s not aware of the "Amlash" 
a ssassination effort . 

CIA - Mexico , Russian d esk 
Translator for tapes o f wire taps -
Mexico ; supposedly not i n Mexico when 
LHO was there . 

I 

\ 



MONROE, Georg~: 
\ -' 

O' CONNELL, James 

PHILLIPS, David 

PICCOLO , Joseph 

ROCCA, Raymond 

SCOTT , Winston 

SHAW , Robert 

TARASOFF , Boris D. 

TAR.Z\SOFF , t·1r s . 

VOG EL, Dan 

WHI TE , Allen 

Maintained wiretap on Cuban Counsel 
and Embassy off i ces; supervised 
"Safe houses" where wiretaps were 
recorded . 

CIA , allegedly Chief of Operational 
Support Division of Off i ce of Security 
Invo l ved with coo rdinat i on of organized 
crime with Castro assass i nation plots. 

On station as "Political Attache;" 
head of Cuban desk, dea l t \vith counter- · 
propaganda . Worked direc t ly under CIA i 

Ch'ef of Station, Winston Sco t t. 
Passed information of LHO tape through 
"proper channels; alleges tape destroyed\ 
during normal course of time within · 
two weeks. 

Worked o n Phillip s on Cuban desk. 

Handled inquiries ~elatiDg to JFK 
a ssassinat i on until 12/ 74 . 

Station Chief - Mexico (Deceased) 
Ga ve instruction s as to dissemination 
of LHO wire tap information . 

Worked under Phillips o n Cuban desk . 

Worked under . Phil lips on Cuban desk . 

Translated intercepted wiretaps from 
Russian and Cuban Emb2ssies from Russian: 
into En~ lish; testified to Select 
Commi ttee staffers that intercepted 
wiretap of LHO phone ca l l from Cuban to 
Russian Embassy was in English, not 
Russian as David Phillips testified . 
Not interviewed by Warren Commission . 

Assisted husband in transcribing wire 
t aps; was present when tape of LHO 
wire tap call brought into "safe house . " 

Tarasoff gave voice ide nty tapes to 
Vogel; tapes were voice samples o f all 
persons Tarasoff knew to be i n Soviet 
Embassy; tape s made fr o m phone inter ­
ce p ts . 

Deout~ Ch ief of S t a t ion c 0~ .J. 
Mexico (after 

~o s s 1bly in that pos i tion at t ime of 
LBO presence . 



. . . 

ZAMBERNARDI , Robert On station photographic expert; 
supervised photographic surveillance 
on Russian an~ Soviet Embassies . 

, . 
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they have continually eluded the investigations to which they 
have been sub ject throughout the 1960's and which continue 
presently . 

McWILLIE , LEWIS J. : was a pitboss, first in the Tropicana Casino, 
ten in the Riviera Casino , in Havana in the late 1950's and 
early 1960's. His associates, according to FBI reports , 
included Meyer and Jake Lansky , Santos Trafficante , Dino 
Cellini and Benny Binion . McWillie was a very close fri end 
of JacY. Ruby. The t~vo were purportedly involved in a n wnber 
of smugg li ng and gun running operations in Cuba, Las Vegas 
and e l sewhere . 

PANITZ , MEYER: was associated with Jack Ruby and Lewis Mc~Hllie. 
FBI reports indicate that in the summer of 1959 McWillie 
ca lled Panitz in Mi ami Beach from Havana to say that Ruby 
had .just visited him in Havana and that Ruby was now prece­
ding to Miami Beach. Another r eport ind i cates that "Panitz 
contacted Rnby at \vol f ies Res t?l uran t , "2 1 Shee t and Collins, 
Miami Beach, Florida . '' In 19 63 , Panitz worked as a box man 
at the Thunde rbird Casino where McWill i e was also working . 

PATRICK, LENNY: like Dave Yaras , was a Mafia assassin and a long ­
time friend of Jack Ruby . He , along with Yaras , was mentioned 
in the Warren Commission testimony of Ruby ' s sister , Eva Grant . 

ROTHMAN , NORMAN " RO UGHHOUSE" : was a Chicago gangster who used to 
to work for Santos Trafficante in Traffican te ' s San Souci 
Casino. He was , according to certain reports, the o rigina l 
liaison between the Mafia and the CIA in their mutual efforts 
to assass ina t e Fidel Castro . It h as been repor ted that Rothman 
offered a c on trac t on Castro to Frank Sturgis while he was 
acting as Castro's conduit with the casinos in Hav~na. Sturgis 
has denied the al l egation. Later , Rothman reportedly worked 
with John Rosel li on the CIA- Mafia assassinat i on plots. 
Rothma n ran· g uns to pro- Castro forces in 1 958; then l ater 
ran guns to pro- Batista forces . In 1960, he was indicted for 
interstate transportation of sto l en f irearms. 
Rothman is currently in Haiti with Michael McLaney at one of 
McLaney' s nightclubs _, ,...·· 

SHH10N , JOSEPH : In September, 1975 Joseph Simon testified before 
the Senate Select Committee to Study Governmental Operations 
with respect to Intelligence Activities . Shimon stated that 
shortly before the Bay of Pigs invasion i n 1961 , he had 
accompanied Sam Giancana and John Roselli to Miami. He stated 
that he had bee n prese:1t when CIA officials passed poisen 
pills to Roselli and Gia ncana for use in assassinating Castro. 
Shimon also indica':.ecl to the Committee t hat Rober t Maheu 
told him that Joh:1 Roselli \·las hanLllir.g all of the details 
of the Castro assassi.:~ation att.ernrts, that it Has "Johr.:1y ' s 
contract . " Shimon also stated that Giancana had told hir.1. that 
!·iah ::u's involv(~ :nent in t he CIA-no.fia ef .corts \.Jas se l f-serving , 
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that he was, in fact, "conning the hell out of the CIA." 
Shimon is currently living in the Washi ngton, D. C . area . 

TRAFFICANTE , SANTOS: tvas and is a po\·:erf u l Nafia leader whos e 
personal empire includes most of Florida and whose case of 
operations is Tampa . From l ate 1960 un t i l l ate 1962, Traffi­
cante served as organized crime coordinator of the CIA-Mafia 
conspiracies t o assassinate Fidel Castr~- Th e report of the 
Senate Select Conunittee to Study Gove rnmental Operations wi th 
respect to Intelligence Activi ties states that in September 
or October o f 19 60, 

"Roselli introduced Maheu to two individuals 
on tvhom Roselli intended to rely : 'Sam Gold' 
who wou ld serve as a 'back- up ' man, or 'key 
man, ' and ' Joe, ' who ' Gold ' said would serve 
as a courier to Cuba and make arrangements 
there." 

The Senate Conunittee further stated that "Sam Gold" was Sam 
Giancana and that "Joe " was Santos Trafficante. 
I n 1976 a reporter with connections in Miami's Cuban exile 
community reported that Jose Aleman, .. an influential anti­
Castroite, stated that Traffi tant'e t old h i m, at a September 
1962 meeting that Kennedy was "going to be hit." 
Trafficante has appeared before the House Select Committee 
on Assassinations where he declined to answer ques tio ns 
re lating to his involvement in the Castro assassination plots 
or to his alleged fore - knowledge of the Kennedy assassination. 

WEINER , IRWIN : was, in 1963 , a Chicago bail bondsman with alleged 
ties to organized crime. The Warren Commission's investigation 
of Jack Ruby's telephone calls revealed a 12-minute call 
from Wein~r to Ruby on October 26, 1 96 3 . In 1975 Weiner was 
charged with f r aud in connect i on with the Teamsters pension ­
fund case bu t was acquitted.He is presently in the Chicago area . 

YARAS , DAVE: was a Mafia assassin who had a long association with 
Jack Ruby . The relationship came to the attention of the 
Warren Commission initially through the testi mony of Ruby's 
sister, Eva Grant. The FBI questioned Yaras , who confirmed 
his friendship with ~-"·by as well as that with Lenny Patrick. 
However, the FBI did ' not question Yaras on his own Mafia 
activities and accepted deadpan yaras' statement that he 
doubted that Ruby had any Mafia connections . 
The r'lcCle llan Senate Commit t ee inv·e s tiga tion of organized 
crime heard testimony indicating that Yaras had been involved 
in the establishment of the t1afia's gambling operations in 
Havana and that he had been involved with the corrupt Teamsters 
Local 320 in r.Jiami . 
'l:1ras is currently living in the :·li ami area. 
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CRIMALDI, CHARLES: \vas a Mafia hit man who tes ti f iec = t: the trial 
of Tony Esposito , \vhere he detailed Ha~ia acti...-it:3..es in 
Chicago. Crimaldi is currently working for the FB~. Crimaldi 
states that he was present at the r-tafia' s "fun:.:: a]. meeting" 
at which Paul Ricca ordered members of the Chicago Syndicate 
not to get involved in the Castro assassi~atio~ plot business . 
Crimaldi states that he wa s once approached by the Central 
Intel ligence Agency and offered employmen P.__ as 2. CIDntract 
killer in Europe. Crima ldi has spoken wi•L~ . - ~::n"ters of the 
Select Committee on Assassinations staff. H~ has oescribed 
CIA involvement \vith organized crime and has stated that, 
to his knowledge, Jimmy Hoffa worked \vith Sam Giamcana to 
plan the assassination of Fidel Castro. He does not believe , 
however, that Hoffa was involved in the Kennedy- assassination. 
Crimaldi speculated as to the cause of Charles Nicoletti's 
death, feeling that it was linked to Nicoletti's knowledge 
of CIA-Mafia assassination plots. However, he stated that 
h e had no knowledge of Nicoletti's involvement i n or knowledge 
of, the Kennnedy assass ination. 

·. 




